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ÚVOD  -  PROLOG 
Začal rok s krásným letopočtem 2020, od nějž jsme očekávali krásné 

události. A začal – dalo by se říci – normálně, brzy však události nabraly 

naprosto nečekaný a netušený směr. To, co jsme v tomto roce prožívali, 

bylo naprosto nepředvídatelné až absurdní. Ale nepředbíhejme. Začíná se 

psát další svazek kroniky města Bohumína a tu je třeba vést chronologicky. 

Co z toho plyne? Pokusím se zachovat systém vedení kroniky, který se 

v minulých letech osvědčil, a zaznamenat, jak žili, ale také s čím se museli 

potýkat lidé na celém světě, takže i v naší zemi, ale samozřejmě hlavně 

v našem městě.   

Novoroční proslov starosty města, Ing. Petra Víchy, vysílaný 

v Televizním informačním kanálu a vytištěný na 1. a 2. straně 

bohumínských novin OKO, č. 1/2020 byl sice do značné míry kritický, ale 

také plný plánů, co všechno se v Bohumíně uskuteční, na čem se bude 

pracovat. Zde je jeho plné znění:  
 

Bohumíňáků, kteří to s městem myslí dobře, je většina  

Vážení spoluobčané,  

loni jsem nehovořil o tom, co chceme udělat v uplynulém roce 2019, ale jaké jsou naše cíle na 

celé čtyřleté volební období. S potěšením mohu konstatovat, že se už podařilo několik úkolů splnit. 

Zateplili jsme domy v Jateční a Janáčkově ulici, dokončili jsme úpravu smuteční obřadní síně ve Starém 

Bohumíně a pokročily také 

přípravy na rekonstrukci jejího 

interiéru.  

Nové chytré semafory 

u příjezdu do Skřečoně by měly 

zpomalit dopravu. Ukončeny 

byly také všechny práce na 

vodovodu, kanalizaci, veřejném 

osvětlení a úpravách v České 

osadě u transformátoru.  

Největší akcí uplynulých 

let byla přeměna bývalé budovy 

učiliště v Masarykově ulici na 

centrum sociálních služeb, a tu 

jsme zdárně dokončili. Opět jsme 

opravili chodníky a silnice za více 

než dvacet milionů. Sportovní 

centrum Bosporka dostala horolezeckou stěnu a koupili jsme 24 bývalých bytů OKD od firmy Residomo, 
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abychom zlepšili skladbu nájemníků a opravili je. Nepřiměřené ceny a hrozba, že za utržené peníze 

koupí další sociální byty v Bohumíně, nám bohužel neumožňují postupovat podobně u jiných 

soukromých vlastníků ubytoven.  

Ve vztahu k uplynulému roku zmíním ještě několik významnějších věcí, které se promítnou i do 

roku letošního. Město hospodařilo s rekordním rozpočtem 950 milionů korun, ten skončil přebytkem, 

a to nám umožní uskutečnit další užitečné akce. V republice se sice očekává ochlazení ekonomiky 

a musíme být opatrní, ale umíme tyto prostředky rozumně využít.  

Byli jsme úspěšní v získávání dotací a i na letošní připravené investice bychom měli obdržet 

další desítky milionů. Samo město poskytuje mnoho vlastních dotačních titulů na podporu sportu, 

kultury, spolkové činnosti, v oblasti sociální a vzdělávací, na ozdravné pobyty dětí a také na ekologii, 

a to na kanalizaci a výměnu kotlů. Jako jediní podporujeme i výměnu starých plynových kotlů za nové. 

K tomu poskytujeme navíc také půjčky. Považujeme to za účelně vynaložené prostředky a ve všech 

dotacích budeme pokračovat.  

V roce 2019 se dařilo i všem našim organizacím v holdingu města. Jak školám, K3 a centru 

sociálních služeb, tak BM servisu, 

Bosporu a nemocnici. Tu ještě 

zmíním samostatně, ale chtěl bych 

poděkovat všem zaměstnancům 

této naší společné »firmy«. Vždyť 

nás je dohromady přes tisíc 

a hospodaříme dohromady 

s jednou a půl miliardou korun. Když 

táhneme za jeden provaz a přidají se 

všichni dobrovolníci ve spolcích 

a pomáhají i podniky a podnikatelé, 

zkrátka všichni dobří lidé ve městě, 

tak se to musí projevit.  

Na závěr ohlédnutí za uplynulým rokem jsem si nechal i nepříjemné věci. Vlastník soukromého 

objektu si nechal zaplatit nájem a navézt do něj spoustu odpadu a trvale chce, abychom jej odvezli na 

účet města a jeho občanů. Jde o zahraniční odpad, policie vypátrala pachatele a mělo by se aktivně 

zapojit Ministerstvo životního prostředí.  

Ministerstva by měla být také aktivnější v přípravě obchvatu Skřečoně, v opravě zvlněné 

dálnice a omezení hluku z ní, v zajištění vyvlastnění pozemků pod protipovodňovou hrází v Pudlově, ve 

výběru jediné varianty vysokorychlostní železniční trati, v zamezení zneužívání sociálních dávek na 

bydlení a omezení vzniku pochybných ubytoven, v zajištění dostupnosti lékařské péče a dostatku 

zubařů. V urychlení vydávání stanovisek a povolení při stavebním řízení ze strany státních institucí 

a podniků, v předávání potřebných pozemků státu městům. Zatím jsou rychlí pouze v růstu byrokracie.  

V tom všem se musí města zoufale snažit suplovat stát a nemají k tomu nástroje. Trápí nás to 

a trápí to zejména naše občany. Nicméně to je problém všech měst a naší společnosti obecně a my se 

s ním musíme společně porvat, jak nejlépe umíme, nestačí jen vzdychat a nadávat. Tak a teď k tomu, 

kde jsme už po letech příprav protivníky přeprali a co máme nachystáno na letošní rok. Pokud si 

vzpomeneme na anketu o velkých investicích ve městě, do které se před třemi lety zapojily tisíce 

občanů, tak právě nyní nastává doba realizace některých z nich.  

Mezi skřečoňským přivaděčem a Novou Vsí v lokalitě Na Panském začne výsadba lesoparku 

s tisíci novými stromy a keři a více než desítkou tůní. Bude sice trvat roky, než z nich budou stromy 

vysoké, ale někdy se musí začít. I park Petra Bezruče býval před sto lety loukou.  

V ulici Petra Cingra vzniknou čtyři desítky parcel pro rodinné domy a k tomu relaxační zóna 

s hřišti a zelení. Nestane-li se nic mimořádného, tak už letos zahájíme výstavbu moderního dopravního 
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terminálu před vlakovým nádražím. Kromě nové dlažby, čekáren, lamp a laviček tady vznikne kruhový 

objezd, desítky míst k parkování a 70 cykloboxů.  

Opět zateplíme desítky vchodů městských domů, tentokrát v okolí Benešovy školy, a jedenáct 

nových bytů vznikne 

přestavbou bývalých domů 

s pečovatelskou službou ve 

Starém Bohumíně. 

O městské byty je velký 

zájem. Proběhne příprava 

na zahájení největší akce 

v Okružní ulici. Ze starých 

cihlových domů 

v následujících letech 

vznikne 52 moderních bytů 

s dálkovým vytápěním, s úpravou okolí, parkovacími místy. Zachován přitom bude stávající cihlový ráz 

budov, zatepleny budou uvnitř. Letos se odstěhují zbývající nájemníci a proběhne demolice ošklivých 

bud a plotů v okolí. Už jen to výrazně pomůže.  

Pokračovat budou další etapy kanalizace. Dokončíme okruh kolem Vrbického jezera, tam 

rovněž vybudujeme mola pro rekreaci. Bezpečnost chodců se zlepší novým chodníkem v Rychvaldské 

ulici od Myslivecké po Blatnou. Kromě dokončení opravy požárem zasažené skřečoňské školy dostanou 

i další školy nové učebny a vybavení. Děti a jejich vzdělávání pro nás bude stále prioritou. Opravy čekají 

také domov pro seniory Cesmína ve Starém Bohumíně, které už začaly. I naši senioři si zaslouží 

spokojený a aktivní život. Klub seniorů už má stovky členů a i díky jejich činnosti jsme opakovaně získali 

titul nejpřívětivějšího města k seniorům. Jednou z největších priorit v oné anketě byla rovněž naše 

nemocnice. V posledních patnácti letech jsme ji podpořili 300 miliony. Loni kromě nových výtahů 

v areálu a na poliklinice to bylo hlavně nové CT, které zvýšilo její prestiž. I letos ji podpoříme 22 miliony. 

Momentálně se zlepšuje také ekonomika, ale stále musíme mít na paměti hustou nemocniční síť 

v okrese Karviná a obecný nedostatek lékařů a sester, o které musíme stále usilovat. Jsme jen malá 

městská nemocnice a konkurence je velká. O to důležitější musí být kvalita péče a lidský přístup 

k pacientům.  

Nastínil jsem naše cíle v letošním roce s přesahem do budoucna. Hodláme je splnit. Oč 

snadnější by to však bylo, kdyby spousta našich lidí nemusela každodenně - a to velmi nákladně - 

odstraňovat následky jisté vzrůstající agresivity či vandalství, což hatí úsilí ostatních. Těch, kteří 

nezištně pracují pro město, pomáhají jiným, organizují akce, učí či trénují naše děti, hasí požáry, léčí, 

uklízí město, svážejí odpadky, opravují domy a chodníky, sázejí zeleň a snaží se, aby byl Bohumín hezčí. 

Každý den se najde hrdina, který dokáže přeprat nějakou dopravní značku či tabuli, povalit kontejner 

s odpadem a náležitě jej vysypat, odložit nepotřebné věci k popelnicím či dokonce do přírody, poškodit 

mladý strom, rozbít čekárnu na zastávce autobusu nebo jen pohodit plastovou láhev na zem. Opravy 

nejsou zadarmo, platíme za ně všichni. Nedělám si iluze, že se to nebude dít vůbec, tak naivní nejsem 

a vím, že nežijeme v ideálním světě. Pochopit to ale nedokážu a obávám se, že při poklesu počtu 

veřejně prospěšných pracovníků přestane platit ono »někdo to uklidí«.  

Tak jsem si trochu povzdechl a ulevil, ale rád bych skončil pozitivně. Nás, kteří to s městem 

myslíme dobře, je víc! A my si s tím společně poradíme. A vám přeji, abyste si i vy úspěšně poradili 

s nástrahami roku 2020 a prožili jej spokojeně a pokud možno ve zdraví. Mějte se rádi a mějte rádi naše 

město.  

 

                                                                                                                         Ing. Petr Vícha, starosta 
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Významná výročí, která si připomeneme v roce 2020 
 

• 715 let obce Skřečoň (1305)  

• 540 let osady Kopytov (1480)  

• 165 let železniční trati Bohumín – Petrovice 
u Karviné (1855)  

• 135 let postavení rourovny společnosti  
Alberta Hahna (1885)  

• 120 let Klášterní školy kongregace Chudých 
školských sester de Notre Dame, dnes 
budova SŠ Bohumín (1900)  

• 115 let fary římskokatolického kostela (1905)  

• 110 let základní školy ve Skřečoni, mlýna a továrny na zpracování rýže, později Balírny (1910)  

• 105 let farní budovy ve Starém Bohumíně, dnes Charitní dům pokojného stáří sv. Františka  

• 100 let tělovýchovné jednoty Sokol Bohumín a české mateřské školy ve Starém Bohumíně  

• 95 let pomníku padlým v parku P. Bezruče (1925)  

• 85 let pomníku padlým občanům Skřečoně v 1. světové válce (1935, zrekonstruován 2015) 

• 70 let kaple sv. Jana Nepomuckého v Kopytově (1950)  

• 65 let turistického oddílu Tramp Bohumín (1955)  

• 50 let ZŠ ČSA a mateřské školy v Nerudově ulici (1970)  

• 45 let oddílu atletiky TJ ŽDB [pokračovatelem je AK Bohumín] (1975)  

• 30 let bohumínských městských novin Oko a odhalení busty T. G. Masaryka na náměstí (1990)  

• 20 let obnovení Antošovické lávky zničené po povodni, zastřešení zimního stadionu, hokejového 

klubu HC Bohumín, spolku Maryška [a 15 let otevření jeho salónu na nám. TGM] a otevření 

Hobbyparku (vše 2000)  

• 15 let aquacentra a Plaveckého klubu Bohumín, Klubu vojenské historie Bohumín, spolku Přátel 

bohumínské historie, zprovoznění nového silničního mostu do Polska (vše 2005) 

• 10 let stoleté vody (17. 5. 2010), která zasáhla šest ze sedmi městských částí a způsobila škody 

za 75 milionů, centrálního zásobování teplem z Elektrárny Dětmarovice, demolice ocelového 

skřečoňského mostu z 50. let 20. století, revitalizace pětihektarového Rafinérského lesíku, 

mostů nad dálnicí ve Slezské a Šunychelské ulici, školního dvora s komplexem hřišť 

u Masarykovy školy, dopravního hřiště v Hobbyparku, spolku Alma mater (vše 2010)  

• 5 let železničního přejezdu v Drátovenské ulici (nahradil tzv. myší díru), návrat kostelních zvonů 

z roku 1620 do Starého Bohumína, zkonfiskovaných v roce 1942 nacisty, otevření 

zrekonstruovaného hotelu Pod Zeleným dubem z roku 1907, kompletní rekonstrukce náměstí 

Svobody ve Starém Bohumíně, vrácení původního názvu Jubilejní most císaře Františka Josefa I. 

hraničnímu mostu, vybudování nových garáží profesionálních hasičů, dokončení celkové 

rekonstrukce stanice (vše 2015) 

 

Jedna věc jsou výročí, připomínání si minulosti, druhá věc, co přijde. 

Jaké významné počiny i běžné události, které přináší život, můžeme jako 

občané očekávat?  

Zodpovědné hospodaření s veřejnými prostředky, dobré spravování 

majetku, údržbu nemovitostí, opravy bytů a komunikací, promyšlené úvěry 
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k realizaci velkých a finančně náročných projektů, průběžné splácení 

dřívějších úvěrů, podporu městských příspěvkových organizací, rozumné 

investice např. do školství, vytváření podmínek pro smysluplné trávení 

volného času kulturou, sportem, jakoukoli zájmovou činností. Můžeme se 

těšit na oblíbené kulturní a společenské akce pořádané nejen K3, sportovní 

soutěže přesahující rámec města, na nákupy v novém obchodním centru, 

lepší silnice a chodníky, další úseky cyklostezek, rozšířené oázy zeleně, ale 

také na parcely připravené k výstavbě rodinných domů, rekonstruované 

bytové domy, další kamery přispívající ke zlepšení bezpečnostní situace ve 

městě či návštěvy nového zubaře   

 

Leden – březen  
Ze světa: 
Nový rok začal jako každý jiný – bujaré oslavy, ohňostroje, předsevzetí a 

optimistické výhledy do budoucna.  
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Ale pak 9. 1. Čína poprvé upozornila na přenos onemocnění novým typem 

koronaviru ze 

zvířete na člověka. 

Rozšířil se 

z provincie Chu-

pej, do konce 

ledna se nakazilo 

11.791 osob, byl 

hlášen první 

mrtvý člověk, do 

konce ledna už 259. K 6. únoru už bylo nakažených 26.000 a zemřelo 492 

lidí. Město Wu-chan bylo uzavřeno až do dubna, ani cizinci (včetně našich 

občanů) nemohli odcestovat. Později se zjistilo, že opatření se činila 

opožděně, Čína poslala WHO vzorek viru ke zkoumání už na začátku ledna, 

současně začala vyšetřovat lékaře, Wu-chan ale vyhlásil nebezpečí až 30. 1. 

a do té doby Číňané cestovali na návštěvy ke svým rodinám. Z epicentra 

se nákaza rozšířila do více než 20 zemí světa, např. do Japonska, kde se 

v karanténě ocitly velké výletní lodě, v dalších dnech došlo k dramatickému 

zvýšení počtu nakažených (za 24 hodin o 15.000 více) i mrtvých kvůli 

odlišnému způsobu vykazování, v Číně údajně zemřelo už 1.662 osob, ovšem 

údaje nebyly věrohodné. První úmrtí ohlásil Tchaj-wan, Japonsko 247 

nakažených a první oběť. V Evropě to byly např. Francie, Německo – 17 

nakažených, Británie, Finsko, Švédsko, Španělsko, Rusko oznámilo první 

dva případy onemocnění 31. 1., a to v asijské části země. V Itálii se stal 

epicentrem severní region Lombardie, postupně se zvyšoval počet 

nakažených i obětí. Odtud si virus přivezli domů někteří naši milovníci 

lyžování v Alpách. Itálie vyhlásila mimořádné 10denní prázdniny, na 

začátku března bylo v karanténě už 16 milionů Italů. Bez pacientů bylo už 

jen Slovensko.  
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V době, kdy se u nás objevovaly zatím jen jednotlivé případy, v jiných 

zemích se nákaza šířila velice rychle a vzhledem k tomu, že se teprve 

hledalo, jak se chránit, v některých oblastech či zemích už musel být 

vyhlašován stav nouze – Jižní Korea, Kalifornie a další. Čína v té době 

hlásila 3.000 obětí a více než 80.000 nakažených. Pokud jde o Evropu, tak 

např. v Itálii kolem 10. 3. šíření koronaviru nabralo obrovskou rychlost 

(nárůst o 168 za den) a situace se zhoršila natolik, že karanténa byla 

uvalena na celou zemi. Infikováno bylo přes 10 tisíc osob a zemřelo 631. 

Vlivem přísných opatření se ulice vylidnily, lidé vycházeli z domovů 

minimálně, přestali cestovat.  

Británie opustila Evropskou unii, jejím členem přestala být po vleklých 
dohadech v pátek 31. ledna ve 23 hodin místního času. Součástí evropských 
společenství bylo Spojené království 47 let. Spojené království vstoupilo do 
takzvaného přechodného období, během kterého se bude snažit s EU 
dojednat podmínky budoucích vztahů, včetně těch obchodních.  

EK řešila, jak zmírnit ekonomické dopady epidemie, zmírnila některá 
pravidla, před uzavřením hranic upřednostnila jednotlivá opatření.  

V polovině března už bylo ve světě asi 140.000 nakažených a přes 5.000 
pacientů zemřelo, v Itálii stoupl počet nakažených na 15.000 a více než 
1.000 osob zemřelo, podobná situace byla i ve Švýcarsku. Rakousko uzavřelo 
kontakty se Švýcarskem, Španělskem a Francií, obchody mimo potravin a 
lékáren, vznikly uzavřené oblasti o asi 10.000 lidech s fungujícím 
zásobováním. Ve Velké Británii stoupl počet nemocných na 798, bulharský 
parlament schválil nouzový stav. USA zavedly velmi přísná opatření, 
zastavily např. zahraniční letecký provoz, což postihlo i některé naše 
občany, uzavřely školy, zrušily kulturní a sportovní akce, začaly zavádět 
plošné testování; nicméně i tak v polovině března už 49 států hlásilo 
nemocné, prezident vyhlásil nouzový stav a sám se také nechal testovat, 
neboť byl v ohrožení včetně dalších pracovníků Bílého domu; Američané 
začali nakupovat zásoby. Jižní Korea poprvé ohlásila více uzdravených než 
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onemocnění, celá rumunská vláda se ocitla preventivně v karanténě. Nový 
Zéland zavedl drastická opatření s předstihem, všichni přilétající musí na 
14 dnů do karantény. Manželka španělského premiéra Sancheze byla 
nakažena, Španělsko vyhlásilo nouzový stav a uzavřelo ubytovací kapacity, 
neboť počet brzy stoupl z 36 pozitivních, až na 2.000 nakažených a 100 
úmrtí za 24 hodin. Rakousko uzavřelo restaurace a sportoviště a vyhlásilo 
zákaz shromažďování, obdobně Francie. Přerušovány, odkládány nebo 
rušeny byly v celém světě soutěže v nejrůznějších sportech vč. F1 
v Bahrajnu, probíhaly jen výjimky, a to bez účasti diváků. Nicméně 
psychická pomoc byla důležitá, v Itálii, kde počet mrtvých stoupl na 1.809,  
si lidé pomáhali zpěvem a hudebními produkcemi z oken a balkónů, v Číně 
personál nemocnic tančil proti stresu. Byla to velká inspirace a našla mnoho 
následovníků. Wu-chan až 19. 3. poprvé nehlásil žádný nový případ nákazy, 
v Rusku bylo na 140 mil. obyvatel jen 150 nakažených a jedno úmrtí, na 
druhé straně v Itálii za jediný den vzrostl počet obětí o 475, otevřeli tam 
polní nemocnici pro nakažené koronavirem, ale personál byl vyčerpán a 
potýkal se s nedostatkem materiálního vybavení. Italský zdravotnický 
systém již byl celkově přetížen, pacientů stále rychle přibývalo, v oblasti 
Bergana se nestíhalo pohřbívat, zemřelých bylo už víc než 11.000. 
Nakažených bylo víc než v Číně, celkově asi 47.000, úmrtnost nad 70 let 
až 20 %.  

Evropská unie začala jednat o pandemii a jejím řešení. Současně se objevily 
obavy o soudržnost EU.  

Rusko vydalo zákaz vstupu cizinců, Itálie už uvedla 28.000 nakažených a 
2.158 zemřelých, Španělsko 9.000 nakažených a 330 zemřelých. USA 
doporučily omezit osobní kontakty, pracovat z domu a necestovat. Velká 
Británie uvedla 1.500 nakažených, pozitivní test měl i princ Charles, vyléčil 
se, vévodkyně Camilla byla pouze v karanténě.  Do boje s koronavirem už 
ve světě vstoupilo 189 zemí, zemřelo více než 17.200 osob.  
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Tradiční velikonoční projev Urbi et orbi 
pronesl papež František ve zcela prázdné 
bazilice sv. Petra. 
 
Na konci března se USA ocitly na 3. místě 
v počtu nakažených za 1. Čínou a 2. Itálií. 
Epicentrem se stal New York, nakažených 
bylo už 112.000, miliony lidí v karanténě, miliony bez práce. Výrazně se 
zvýšila výroba plicních ventilátorů a rychlotestů.  

Olympijské hry v Japonsku byly odloženy na příští rok – 23. 7. 2021. MS 
v atletice v Oregonu bylo zrušeno, uskuteční se až v roce 2022. 

Politická situace se zkomplikovala ve Venezuele, řada zemí regionu, USA i 
šéf diplomacie EU uznává jako prezidenta i předsedu parlamentu Juana 
Guaidóa, vládnoucí strana však do čela zákonodárného sboru dosadila Luise 
Parru.  

Při zemětřesení v chorvatském Zahřebu se hroutily 
budovy, bylo zraněno několik lidí, jeden člověk vážně.  

Ve věku 103 let zemřel respektovaný a oblíbený 
americký herec Kirk Douglas. Po třech neproměněných 
nominacích získal v roce 1996 Oscara za celoživotní dílo.   

Ve věku 86 let polský hudební skladatel Krzysztof 
Penderecki. 

Sněhové bouře trápily počátkem února Spojené státy americké, větrné 
bouře zase ohrožovaly západní Evropu. Vichřice Sabine (také zvaná Ciara či 
Elsa) dosáhla síly orkánu s nejvyšší rychlostí v nárazech až 202 km/hod, 
přehnala se přes západní, severní a střední Evropu., kde napáchala velké 
škody a vyžádala si 10 mrtvých. Poté jižní část Velké Británie zpustošila 
bouře Dennis, hlášeny byly první oběti. Letiště odvolala v sobotu 15. 2. asi 
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230 spojů, mnohá místa po celém území byla ohrožena záplavami. 
Varováno bylo také Irsko. 

Na Slovensku proběhly parlamentní 

volby, zvítězila strana 

OĹaNO podnikatele a politika Igora 

Matoviče, který byl prezidentkou 

Zuzanou Čaputovou jmenován 

předsedou vlády Slovenské republiky a 

pověřen sestavením vlády. Ta byla 

jmenována 21. 3. Zastoupení v ní 

mají koaliční partneři OĹaNO, SME, 

RODINA, SaS a Za ĺudí, 

místopředsedy jsou Richard Sulík, 

Veronika Remišová a Štefan Holý. 

 

Turecko pustilo přes své území k řeckým hranicím asi 25.000 migrantů.  

Ty, kterým se podařilo dostat na řecké území, chtělo Řecko vrátit zpět do 

Turecka a rozhodně je nechtělo pustit dál do Evropy.  

Němci v příhraničí se učí česky – podnikatelé, pracující v turistickém ruchu 

nebo v ČR, dokonce i děti mají češtinu mezi povinně volitelnými jazyky.  

Pět Čechů ve věku od 27 do 37 let zemřelo v rakouském Dachsteinu pod 

lavinou způsobenou povětrnostními podmínkami.  

 

 

Česká republika:  
o Vstup do nového roku provázely novoroční projevy 

nejvyšších státních představitelů, kromě premiéra 

Andreje Babiše promluvili i předsedové Senátu a 

Poslanecké sněmovny. Nesly se v optimistickém 
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duchu, A. Babiš zmiňoval státní zájmy, Radek 

Vondráček zdůraznil, že jsme ostrovem bezpečí 

v neklidném světě, podle Jaroslava Kubery žijeme 

v nejlepším období našich moderních dějin, ale přišli 

jsme o svobodu slova. 

 

 

o 20. ledna náhle ve věku 72 let 

předseda Senátu Jaroslav Kubera, 

politik a dlouholetý starosta města 

Teplice, zemřel.  

 

o Na začátku roku se v Česku zatím nákaza koronavirem nepotvrdila, od 

1. února se rozjela informační kampaň a cílené kontroly cestujících 

fungovaly vedle letiště v pražské Ruzyni i na všech dalších letištích. Pět 

osob bylo umístěno v karanténě, problémem se stalo to, že finančně 

náročné testování začali požadovat i nemocní s běžnou chřipkou. Řešily 

se i návraty našich občanů z Číny. Zatím bylo testováno 50 vzorků, 

žádný nebyl na koronavirus pozitivní. V této situaci naše země poskytla 

humanitární pomoc ve formě léků, zdravotnického materiálu a finanční 

pomoc ve výši asi 6 mil. korun.  

o Chřipková epidemie se rozšířila ve všech krajích, v průměru stonalo 

1.800 pacientů na 100.000 obyvatel, nejhorší situace byla 

v Libereckém, Karlovarském, Zlínském a Moravskoslezském kraji. 

Ustupovat začala koncem března, pokles na 1.323/100.000 obyvatel. 

o Více než pět desítek otužilců se v Praze zúčastnilo tříkrálového plavání 
ve Vltavě. Plavci absolvovali trasu podél Karlova mostu k přístavišti u 
Křižovnického náměstí. Voda měla podle organizátorů 3,2 stupně, 
vzduch stupeň nad nulou. Nejstaršímu účastníkovi bylo 71, nejmlad-
šímu jedenáct let. 
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o Poslanci zvolili novým veřejným ochráncem práv Stanislava Křečka, a 

to na návrh prezidenta republiky. Získal v poslanecké sněmovně většinu 

přes rozporuplnou diskusi o jeho postojích.  

o Národní sportovní agentura (zkr. NSA) byla 

zřízena ke dni 1. 8. 2019 a od 1. 1. 2020 

přebrala od MŠMT agendu spravující 

rozdělování finančních prostředků. Do jejího 

čela byl postaven bývalý hokejový brankář a 

nyní poslanec Milan Hnilička.  

o V sobotu 8. února zemřel filozof, religionista a spisovatel Erazim Kohák. 

Z amerického exilu podporoval československý disent, po revoluci se 

vrátil a působil v Česku. Bylo mu 86 let. V sobotu 15. 2. zemřela 

v nedožitých 90 letech dlouholetá sólistka brněnské opery Zdenka 

Kareninová oceněná v roce 2015 cenou Thálie za celoživotní mistrovství 

v opeře.  

 

o Díky přílivu velmi teplého vzduchu od jihozápadu vystupovaly teploty v 

Česku 1. února většinou nad deset stupňů Celsia, místy ale přesáhly i 

15 stupňů, na Znojemsku na jižní Moravě i 17,1°C. Počasí tak 

odpovídalo spíše začátku dubna než konci ledna.  Teplotní rekordy na 

přelomu ledna a února padly téměř na polovině měřicích stanic a 

neodolal ani rekord v pražském Klementinu, kde se měří 245 let. Údaje 

zveřejnil Český hydrometeorologický ústav na svém webu. Nejvyšší 

teplotu dnes meteorologové naměřili v Kopistech na Mostecku, kde bylo 

15,5 stupně Celsia. Naše země sčítá škody poté, co se přehnala vichřice 

Sabine. Jen Lesy ČR nahlásily výši škody cca 200 milionů. Další bouře 

Dennis se České republice částečně vyhnula, postihla Frýdlantský 

výběžek a sever Moravy vč. Bohumína. Teplé počasí ovlivnilo i stěhovavé 

ptáky. Do Chebu se už 10. února vrátil ze svého zimoviště 1. čáp – 

Mojmír. 
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o Importovaný svátek sv. Valentýna už i u nás zvýšil zájem o restaurace 

a jiné podniky i tržby květinářství i dalších obchodů s dárkovým zbožím 

o Na přelomu února a března se koronavirus objevil už i v Česku, první 3 

případy nákazy byly 1. března hospitalizovány v Praze v nemocnici Na 

Bulovce, mezi nimi byl např. vysokoškolský pedagog, další jednotlivé 

případy podezření na nákazu, třeba cizinci pobývající u nás, byly takřka 

po celém území. Pět osob bylo umístěno v karanténě, problémem se 

stalo to, že finančně náročné testování začali požadovat i nemocní 

s běžnou chřipkou. Zatím bylo testováno 50 vzorků, žádný nebyl na 

koronavirus pozitivní. Inkubační doba a tudíž i karanténa trvá 14 dnů. 

Vláda zvažovala zákaz akcí s vysokým počtem účastníků, např. Světový 

pohár v biatlonu v Novém Městě na Moravě. Ten se nakonec uskutečnil, 

ovšem v nekompromisně uzavřeném areálu, bez diváků, jen s vlajkami 

a za povzbuzování pořadatelů (v těchto nezvyklých podmínkách naše 

reprezentantka Markéta Davidová obsadila ve sprintu 3. místo).  

Diplomatickou cestou se řešily návraty našich občanů z Číny. ČSA zrušily 

asi 70 letů do měst hlavně v severní Itálii, turisté navracející se z Itálie 

po vlastní ose se měli pozorovat, zda nemají příznaky onemocnění. Na 

hraničních přechodech se začala měřit teplota, na 83 nádražích si bylo 

možno dezinfikovat ruce. Počet nakažených i tak postupně rostl, např. 

v Hradci Králové bylo asi 20 osob izolováno v domácím prostředí, 10 

hospitalizováno. 

Opozice kritizovala nesystémové řešení a nejednotný postup v krajích.  

o Prezident M. Zeman ve svém 8minutovém projevu zahajujícím koncert 

pro 1.000 příznivců „Můj 7. rok s vámi“ složený z hitů Karla Gotta 

nabádal nepodléhat panice a zachovat chladnou hlavu při zvládání boje 

s koronavirem.  

Na začátku března bylo v Česku 61 případů nákazy (naštěstí 
s mírným průběhem), 21 přibylo za 1 den, očekával se však další 
nárůst. Ministerstvo zdravotnictví vydalo od 10. 3. zákaz 



14 
 

pořádání kulturních, sportovních a společenských akcí s počtem 
nad 100 lidí, od středy 11. 3. byla přerušena výuka na 
základních a středních školách a dle vlastního rozhodnutí také 
na některých VŠ. V provozu nadále zůstaly MŠ a jesle, také 
nákupní centra a restaurace. Následovalo vyhlášení nouzového 
stavu, na četných tiskových konferencích bylo objasňováno a 
zdůvodňováno zpřísňování opatření – uzavření hranic 
s policejními kontrolami, MŠ, denních stacionářů a sportovišť 
nad 30 osob, věznic i tržnic a knihoven, zastavení veřejné 
dopravy. Zásobování lidí v karanténě a osamělých seniorů 
zajišťovala Adra, premiér nabádal občany, aby neskupovali 
potraviny, zásoby jsou dostačující, zásobuje se průběžně. Soudy 
by měly zvážit nutnost jednání.  Na některých úřadech vznikaly 
improvizované dětské skupiny pro děti zaměstnanců, Česká 
televize pohotově zařadila do vysílání pořady jako Škola doma, 
UčíTelka a další. Dočasně byl kvůli zásobování vládou zrušen 
zákaz nedělních jízd kamionů. Ministerstvo práce a sociálních 
věcí navrhlo rozšíření ošetřovného na děti ne jen do 10, ale do 
15 let i na OSVČ, a to 424,- Kč/den a na delší dobu. Vláda 
řešila přísné trestání za šíření poplašných zpráv, lichvu, krádeže 
potravin a šíření koronaviru v době nouzového stavu a také 
organizovala přepravu Čechů ze zahraničí zpět do vlasti např. 
speciálními autobusy. Nakaženi byli už i někteří politikové nebo 
umělci a jejich blízcí. Byla rozšířena karanténní opatření (už 
120 nakažených), zakázáno vycestování do zahraničí, 
ministerstvo zdravotnictví objednalo 14.000 respirátorů. I 
v této těžké době byla Fakultní nemocnice Brno stižena nočním 
kyberútokem. Prezidium České bankovní asociace doporučilo 
odložení splátek úvěrů a hypoték, přidala se většina českých 
bank. Prezident republiky vyzval občany, aby respektovali 
rozhodnutí vlády. Nato byly uzavřeny velké prodejny a obchody 
v nákupních centrech, zaměstnanecké stravování (i v sociálních 
službách a věznicích) bylo zachováno, posíleny byly služby policie, 
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důraz kladen na kontrolní činnost zatím bez sankcí, pouze 
s upozorňováním. Občas však docházelo ke kuriózním situacím, 
např. v Liberci policisté přepočítávali svatební hosty, mnohé 
svatby se odehrávaly pouze se svědky. Vláda 
zvažovala otevření např. stavebnin nebo 
zahrádkářských potřeb apod. Uzavřené 
restaurace, aby snížily škody, začaly vařit a 
prodávat „přes ulici“ na telefonické 
objednávky. Ministr zdravotnictví Adam 
Vojtěch řešil nedostatek respirátorů a 
roušek, problémy byly ovšem v té době na 
celém světě, přednostně byly zásobovány 
záchranky a krajské a fakultní nemocnice 
s infekčními odděleními. Uzavřeny byly hraniční přechody, ve 
městech se vyprázdnily ulice a náměstí, nejvýraznější rozdíl byl 
patrný v Praze, Brně, dalších větších a historických městech, 
všude zmizely obvyklé davy turistů. Uzavřen byl rovněž Pražský 
hrad, chyběla i čestná stráž u brány. K 15. březnu už bylo v ČR 
231 nakažených, např. ve FN Olomouc 15 lékařů a desítky 
pacientů. Předsedou Ústředního krizového štábu se stal prof. 
Roman Prymula, náměstek ministra zdravotnictví, na pořadu 
dne byla další omezení směřující k minimalizaci kontaktů mezi 
lidmi, na pomoc byli povoláni celníci a asi 2.000 vojáků, různé 
instituce omezovaly své úřední hodiny, finanční úřady umožnily 
odklady podání daňových přiznání – až do 1. 7., ve stavu nouze 
byly tolerovány i propadlé doklady, občanské či řidičské 
průkazy, finanční podporu dostaly hygienické stanice, na nákup 
ochranných prostředků bylo vyčleněno navíc 1,5 mld. korun. 
Premiér signalizoval výpadek státního rozpočtu 200 mld. Kč. 
V karanténě se ocitla jedna pražská MŠ, nákaza se projevila u 
jednoho dítěte, do Strakonic si koronavirus přivezla z lyžování 
v Rakousku jedna lékařka, a tak byla na 4 dny uzavřena 
poliklinika a v karanténě byli 4 další lékaři, 4 sestry a 
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pracovníci laboratoře. Hejtmani v krajích určili školy, které 
měly zajistit péči o děti policistů, zdravotníků a dalších 
nezbytných profesí ve skupinkách do 15. Byly hlášeny prvé dva 
případy vyléčení u nás. Na Olomoucku bylo uzavřeno 21 obcí 
kolem Litovle a Uničova, po 5 dnech se vyskytly problémy se 
zásobováním nebo návštěvami u lékařů, někteří lidé se hlídky 
snažili objet po polních cestách. Doporučovalo se plošné nošení 
roušek, ale jelikož nebyly k dostání, lidé je individuálně nebo ve 
skupinách (hasiči, seniorské kluby, spousta dalších amatérů) šili 
a zásobovali se vzájemně. Zvedla se obrovská vlna dobrovolnické 
činnosti a solidarity. Ministryně Maláčová 
prosadila 60 % tzv. ošetřovného, poté i 
pro živnostníky. Seniorům nad 70 let se 
doporučovalo nevycházet z domu, nutné 
nákupy si nechat doručit ke dveřím obydlí. 
Nemocnice Na Homolce v Praze a U Sv. 
Anny v Brně byly vyhrazeny pro příjem 
nakažených pacientů. Vláda vyčlenila na pomoc firmám 600 mil. 
Kč. Až do 24. 3. byl v ČR omezen pohyb lidí, klíčová byla 
prevence, omezení kontaktů lidí. Vláda apelovala na občany, aby 
omezili cestování i na chaty a chalupy. Ministerstvo 
zdravotnictví dementovalo zprávu o úmrtí jednoho 
z nakažených. Začalo se hovořit o léku Remdesivir, který se 
zatím ještě testuje. Iniciativa „Život 90“ posílila krizovou linku 
pro seniory a hledala dobrovolníky na zajišťování nákupů 
potravin a léků nebo venčení psů seniorům. Cestovní kancelář 
INVIA místo pořádání zájezdů zřídila info-linku, v call-centru 
se střídalo asi 60 lidí. V pražské a brněnské MHD nastala 
povinnost nosit roušky.  

CELÉ ČESKO ŠIJE ROUŠKY – heslo charakterizující fenomén 
doby. Textilní podniky, kostymérny nehrajících divadel, domovy 
s pečovatelskou službou, švadleny-podnikatelky i amatérky, 
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ženy, muži i děti, kdo sehnal materiál, šil. Před galanteriemi se 
však tvořily hodinové fronty. Po celé zemi se vyrojily 
„rouškomaty“, v Rosicích u Brna dokonce vyrostl 
„rouškostrom“, roušky se prodávaly obvykle za 50,- Kč a 
výtěžek šel na charitu. Prostě „rouškománie“, český národ se 
v těžké době opět semkl.  

Uprostřed března bylo v Česku k rozborům testů 30 
certifikovaných laboratoří, přibývaly další, např. univerzitní, 
odběrných míst bylo asi 400. Některé obchody Vietnamců 
s nálepkou srdíčka poskytovaly zdravotníkům občerstvení 
zdarma, v Brně i jinde špičkové restaurace vařily obědy pro 
zdravotníky, dobrovolníky a seniory. Lidé byli uznalí a vděční, 
děkovali zdravotníkům, hasičům a policistům potlesky, zpěvem, 
obrázky, svícením apod. TV Prima koncem března zastavila 
natáčení oblíbených seriálů Modrý kód a Slunečná, rozdávala 
roušky a zdravotnický materiál. V té době se zlepšilo počasí, bylo 
krásně slunečno, ale koronavirová situace se zhoršila natolik, že 
byl od 19. 3. vyhlášen zákaz vycházení bez roušek. Měli jsme už 
464 nakažených, z toho 5 ve vážném stavu. Vláda sháněla 
roušky, kde se dalo, bylo třeba snížit nárůst onemocnění za 
každou cenu, přičemž 70.000 roušek bylo zabaveno 
spekulantům. Z rozpočtu vláda uvolnila 140 mld. na různé typy 
kompenzací v podnikatelské sféře, přesto narůstal počet 
pracovníků, kteří přicházeli na úřady práce hlavně z uzavřených 
restaurací a služeb. Pro nákupy seniorů 65+ a pak i 
handicapované a pracovníky v sociálních službách byl 
v obchodech s potravinami, drogériích a lékárnách vyhrazen čas 
10.00 – 12.00, poté 7.00 – 9.00 hodin, aby se minimalizovalo 
mísení různých věkových skupin a senioři byli více chráněni. 
Experimentální lék z USA měl dostat jen jeden vybraný pacient 
splňující několik podmínek. Ze zahraničí dorazily další zásilky 
rychlotestů, do testování se zapojily další laboratoře, např. 
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vědeckých ústavů. Z Číny dorazila očekávaná zásilka roušek, 
rozvozem byli pověřeni hasiči. Brzy nato další dvě letadla Ruslan 
se zdravotnickým materiálem z Číny a Vietnamu. Byly 
vypracovány dva projekty „Chytrá karanténa“ a „E-rouška“, 
jejich záměrem bylo sledování podle GPS a trasování kontaktů 
s nakaženými a měly pomoci v minimalizování nákazy. Celkově 
se příliš neosvědčily, protože se zapojilo málo lidí a hlášení 
kontaktů nebylo dostatečně důsledné. Letecký speciál dopravil 
z Kanárských ostrovů zpět domů 268 Čechů a Slováků, kteří 
tam uvízli.  

Na konci března se začala zhoršovat situace v domovech seniorů, 
vedoucí pracovníci mnoha těchto zařízení si stěžovali, že 
v krizové situaci stát selhává, museli ji řešit svépomocí. Celkově 
měla ČR 3.200 nakažených, 45 se z Covidu-19 zotavilo, 31 
pacientů zemřelo. 

V čele krizového štábu nahradil ministr vnitra Jan Hamáček 
Romana Prymulu, který se měl soustředit na vedení „chytré 
karantény“. Přistávala letadla s dalším materiálem, ochrannými 
pomůckami, nastaly velké manévry – distribuce za pomoci 
hasičů do krajů a obcí. Mimořádná opatření vláda prodloužila až 
do Velikonoc.  

 

 

• Firma EGO Zlín dosud 

vyráběla 50 ks biovaků 

sloužících k transportu lidí 

nakažených koronavirem za 

měsíc, nyní má zakázky ze 70 

zemí, velký zájem má Čína. 

Cena je kolem 80.000 Kč.  
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o Poslanci projednávali návrh ministryně práce a sociálních věcí J. 

Maláčové, aby rodičům záškoláků byly kráceny dávky na bydlení, avšak 

ministr školství R. Plaga nesouhlasí, dal by přednost udělování pokut. 

Dále schválili novelu zákona o týrání zvířat, za jeho porušení hrozí 

milionové pokuty nebo až 20 let odnětí svobody, povolili odposlechy 

telefonů při vyšetřování organizované trestné činnosti, a to i s podporou 

opozice.  

o Ve světě jsme sice považováni za stát se stabilní ekonomikou, nicméně 

krize zřejmě začala pronikat do všech sfér, srovnává se s krizí roku 

2008. Stát začal hledat cesty, jak podpořit podnikatele a živnostníky, 

aby se příliš nezvyšovala nezaměstnanost. Tvořil se systém podpor 

živnostníkům, zemědělcům, OSVČ, vyplácelo se ošetřovné, banky 

nabízely odložení splátek, odpuštění úroků půjček a hypoték apod.  

o Ztrácíme: 1. března zemřel Jan Vyčítal (+ 77), český karikaturista, 

hudebník a dlouholetý frontman skupiny Greenhorns, 13. 3. 

olympionička Dana Zátopková (+ 97), 14. 3. populární zpěvačka a 

trojnásobná „zlatá slavice“ Eva Pilarová (+ 80). 

 

Kuriozity:  

Díky policejnímu psu byl v autobuse v Praze-Florenci zadržen Nigerijec 

drobné postavy, který měl v těle 80 kapslí kokainu (celkem asi 900 g) 

v hodnotě 7 milionů Kč.  

 

POČASÍ  

Letošní zima byla podle meteorologů nejteplejší za 250 let, tj. od začátku 

měření. Už na začátku března rostliny začaly vykvétat, zimu v pořádku 

přečkaly i na podzim vysazené eukalypty, které pocházejí ze subtropů.  

Koncem března se výrazně ochladilo, 24. 3. bylo mrazivé ráno, rtuť 

teploměru klesla až na – 20,6°C, během dne bylo jen pár stupňů nad nulou.   
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Moravskoslezský kraj: 
• Vietnamská komunita čítající asi 7.000 osob oslavila příchod nového 

roku, Roku myši.  

• Od neděle 9. do úterý 11. 2. napočítali moravskoslezští hasiči asi 370 

výjezdů v souvislosti s vichřicí Sabine (nejvíce jich bylo v okrese Frýdek-

Místek). Ta způsobila škody na střešních krytinách domů a elektrických 

drátech a vyvracela stromy.  

• Na Dole ČSA vznikl požár, naštěstí se obešel bez zranění.  

• Po zpřísnění vládních opatření se vylidnila také Ostrava, liduprázdným 

se stalo např. Masarykovo náměstí, na procházky lidé vycházeli snad jen 

v lázeňských městech. Pro zajímavost: 19. 3. bylo v Moravskoslezském 

kraji zaregistrováno celkem 51 nakažených – okres Bruntál 3, F-M 24, 

Karviná 3, Nový Jičín 6, Opava 4 a Ostrava 11 – o týden později už 

celkem 141. Na konci března už to bylo 292 nakažených, z toho na 

Bohumínsku 3.  

 

Leden  
 Aktuální počet obyvatel našeho města na počátku nového roku 2020 je 

21.162, což je počet o 175 osob nižší, než tomu bylo na začátku roku 

2019.  

    celkem muži ženy 

Nový Bohumín 12.937 6.440 6.497 

Skřečoň  2.619 1.295 1.324 

Záblatí 2.152 1.100 1.052 

Starý Bohumín 1.378 642 736 

Pudlov  1.020 501 519 

Šunychl  567 290 277 

Vrbice 489 231 258 

  49 % 51 % 
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 Život ve městě od komunálních voleb v říjnu 2018 řídí i nadále 

23členné zastupitelstvo, v němž nedošlo k žádným změnám, většinu 

(16 křesel) získali kandidáti zvolení za ČSSD (MUDr. Vojtěch Balcárek, 

Vilém Bannert, Igor Bruzl, Adam Csakvary, Ing. Aleš Drobek, Mgr. Petra 

Kalichová, Jaroslav Kalous, Ing. Jiří Knot, Mgr. Adrian Kuder, Ing. 

Lumír Macura, MUDr. Svatopluk Němeček, MBA, Mgr. Věra Palková, 

Ing. Yvona Placzková, Kamila Smigová, Dušan Socha a Ing. Petr Vícha), 

4 křesla získalo hnutí ANO 2011 (Mgr. Andrea Babišová, Jiří Kuldánek, 

Mgr. Jaroslav Thér a Vilma Valentová), po jednom zástupci mají ODS 

– Mgr. David Maryška, KSČM – Mgr. Antonie Walterová a Pirátská 

strana – Bc. Daniel Galuszka. Rada města pracuje ve složení A. Drobek, 

A. Kuder, V. Palková a Y. Placzková, místostarostové I. Bruzl a L. Macura 

a starosta P. Vícha.  

 V komisích rady města, jejích poradních orgánech, došlo v průběhu 

minulého roku k malým změnám, takže pracují v následujícím složení: 

Komisi pro výchovu a vzdělávání ve složení PaedDr. Miroslav Bialoň, 

Mgr. Pavlína Blažková, Mgr. Eva Bučková, Tomáš Cedivoda ml., MUDr. 

Jana Junkerová, Mgr. Adrian Kuder, Ing. Renáta Valerie Nešporek 

Ph.D., MBA, Mgr. Věra Palková, Ing. Markéta Piechowiczová, Mgr. Pavla 

Skokanová, Mgr. Jana Slobodová, Mgr. Petr Sobota, Mgr. Antonie 

Walterová a Mgr. Jana Žádníková bude předsedat Vilma Valentová. 

Komisi kultury povede předsedkyně Kamila Smigová, členy jsou: Ing. 

Boguslav Czapek, Mgr. Karel Balcar, Michal Hejda, Mgr. Martin Kachel, 

Ing. Karin Klusová, Radek Petruška, Vladimír Pustówka, Irena Šlachtová, 

Ludmila Uhrová, Vilma Valentová a Mgr. Hana Wrožynová.  

    Předsedou komise sportu byl jmenován Mgr. Adrian Kuder, členy jsou:   

Adam Csakvary, Jan Gospoš, Petr Kadlec, Jaroslav Kalous, Jiří 

Kuldánek, Marek Palka, Dušan Socha, Roman Škuta, Irena Šlachtová, 
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Mgr. Jaroslav Thér, Mgr. Ondřej Veselý, František Walter, Mgr. Hana 

Wrožynová a Marek Zálešák.  

Marie Neudertová je předsedkyní komise sociální ve složení: Mgr. Karin 

Běhálková, Marcela Gabryšová, Ing. Petra Chalupová, Mgr. Petra 

Kalichová, Martin Knýbel, Zdeňka Kniezková Brňáková, DiS, Mgr. 

Jaroslava Krömerová, Bc. Jitka Kocianová, Zdeňka Luzarová, Bc. Andrea 

Mlynkecová, Bc. Anna  Oršulíková, Jana Pavelková, Mgr. Karin Škutová 

a Bc. Daniel Ucháč. 

Komisi bytovou povede její předseda Roman Honysz, členové jsou: 

Marcela Banasová, Lucie Horáková, Bc. Daniela Kadlecová, Ing. Roman 

Klepek, Ph.D., MBA, Miroslav Kocur, Dušan Kroščen, Olga Kwaśná, Marie 

Lenochová, Mgr. David Nesrsta, Eva Stránská, Blanka Škutová a Lenka 

Vachtarčíková.         

Komise majetková ve složení Jiří Dunička, Ing. Jan Hejna, Jana 

Holeszová, Mgr. David Nesrsta, Jan Nevyjel, Martin Pálka, Mgr. Ing. Jan 

Przeczek, Ing. Marie Rothkögelová, Jaroslav Štiak a Ing. Jaroslav Změlík 

pracuje pod vedením předsedy Ing. Aleše Drobka. 

Předsedou komise životního prostředí je Ing. Josef Plášil, jejími členy 

David Babisz, Ing. Michal Boček, Martin Gregor, Ing. Petr Chlebek, Ing. 

Jan Jeziorský, MBA, Jiří Kaštil, Lukáš Nevrlý, Lukáš Sloboda, Kamil 

Števanka a Ing. Aleš Wrubel. 

Komisi pro územní rozvoj a dopravu bude předsedat Ing. Patrik Babiš, 

členové jsou: Ing. Januš Fedák, Michal Gabáľ, Ing. arch. Jan Hock, Ing. 

Ján Jaroň, Ing. Karin Klusová, Ing. arch. Michal Malysa, Ing. Alfréd 

Michalík, Lukáš Nevrlý, Mgr. Jan Przeczek, Ing. Emil Rakus, Bc. Petr 

Sobek, Luděk Škuta a Ing. Dalibor Třaskoš. 

Vilém Bannert je předsedou komise pro občanské záležitosti, jejími členy 

Libuše Dudová, Kateřina Fricová, Miluše Gříbková, Ingrid Helebrandová, 

Marcela Lysá, DiS, Zita Maryšková, Vlasta Pieklová, Jana Sklarčíková, 

Eva Stránská, Bc. Pavlína Ucháčová a Ing. Věra Wastlová.  
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Komisi pro cyklodopravu povede předseda Ing. Januš Fedák, další 

členové jsou: Ing. Radim Bárta, Helena Červenková, Mgr. Martina 

Holaschke, Ing. Jan Jeziorský, MBA, Ing. Jakub Ježíšek, Roman Pak, Ing. 

Jan Przeczek, Bc. Petr Sobek a Mgr. Petr Sobota. 

Komisi pro krizové řízení bude předsedat Václav Ferfecki, členy Jan 

Hanusek, Zbyněk Krůl, Jan Plasgura, Eduard Rajski, Mgr. Miroslava 

Šmídová, Mgr. Přemysl Švajda, Roman Téma. 

Komise pro městskou část Starý Bohumín – předsedou je Zbyněk Krůl, 

dále jsou členy Otmar Faja, Marta Galusek, Alena Krobotová, Ing. Doris 

Starzyková, Vilém Žák. 

Komise pro městskou část Skřečoň – předseda Petr Kadlec, členové 

David Bortlík, Karel Elznic, Jana Holeszová, Hana Janíková, Aleš 

Novotný a Mgr. Antonie Walterová. 

Komisi pro městskou část Záblatí povede předsedkyně Veronika 

Sochová, její členové jsou: Marcela Knotová, Martin Knýbel, Robert 

Kwiczala, Monika Macurová, Zdeněk Neudert, Jana Števánková a 

Vladimír Vala. 

Předsedou komise pro městskou část Pudlov byl jmenován Josef 

Urbančík, členy jsou Ing. Kamil Drobek, Michal Drobek, Karel Chybiorz, 

Anna Kornasová, Jana Marcolová a Bc. Jan Pernica. 

Komise pro městskou část Vrbice ve složení Věra Drlíková, Lenka 

Hatlapatková a Jana Nanková bude pracovat pod vedením předsedky-

ně Ing. Blanky Ryšavé.   

Předsedkyní komise pro městskou část Šunychl se stala Ing. Eva Rozsy-

palová, jejími členy Vojtěch Blokša, Václav Ferfecki, Zuzana Kublová, 

Petr Malec, Adam Schneider, Ing. Romana Šablaturová a Lenka 

Zemanová.  

 

 Finančnímu výboru bude předsedat Ing. Jiří Knot, jeho členy jsou 

Miluše Gříbková, Ing. Kamil Drobek, Jakub Ježíšek, Mgr. Adrian Kuder, 
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Jiří Kuldánek, Mgr. Jan Malchar, Ing. Alfréd Michalík, Ing. Karel Nožka, 

Mgr. Věra Palková a Ing. Yvona Placzková.  

 Kontrolnímu výboru bude předsedat Mgr. David Maryška, členy jsou 

Roman Honysz st., René Jakus, Jaroslav Kalous, Magdalena Karhánková, 

Pavel Machaň, Mgr. Jan Nevyjel, Ing. Josef Plášil, Ing. Dagmar 

Procházková, Dušan Socha a Adam Vítkovský. 

 

 Šunychelský ponor, 

první novoroční akci, 

která se už tradičně 

koná 1. ledna v čas-

ných odpoledních 

hodinách, připravovali 

členové komise pro 

městskou část Šunychl 

a Kopytov spolu 

s dobrovolnými hasiči a 

dalšími spolupra-

covníky dlouho předem a po dřívějších zkušenostech počítali raději 

s účastí vyšší, než se přihlásilo nadšenců pro otužování. Předzásobili se 

diplomy, odměnami i občerstvením – horkými nápoji. A dobře udělali. 

Přihlásilo se mnohem více otužilců než vloni, místních i z Polska, ovšem 

někteří přihlížející diváci se nechali vyprovokovat přímo na místě a 

ponořili se neplánovaně taktéž. Takže výsledná účast 125 odvážlivců 

překonala dokonce i počet účastníků letošního pražského tříkrálového 

plavání (dle zpráv České otužilecké unie více než pět desítek otužilců). 

Dlužno uznat, že v Praze museli uplavat alespoň 200 m a strávili tak 

ve vodě asi 13 minut, kdežto ti naši po ponoření strávili ve vodě dobu 

různou, každý podle svých možností.  
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 Milovníci vážné hudby si 

vychutnali Novoroční 

tříkrálový koncert 

v Záblatí pořádaný Alma 

Mater, na němž vystoupili 

manželé Hanouskovi 

z Janáčkovy filharmonie 

Ostrava.  

 

 Vodácký spolek Posejdon uspořádal 4. ledna už 13. Novoroční sjezd Olše 

z Věřňovic do Zabelkówa. Zúčastnili se jej zástupci deseti vodáckých 

spolků i polští otužilci.   

 

 Dvacátý ročník Tříkrálové sbírky 

vynesl přímo v Bohumíně 

181.000 Kč.  65 % vykoledované 

částky zůstane přímo 

na Bohumínsku. Peníze pomohou 

k dalšímu dovybavení nových 
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prostor pro sociální odlehčovací službu, podpoří provoz nízkoprahového 

denního centra pro osoby bez přístřeší, přispějí k výstavbě altánu pro 

klienty Charitního domu pokojného stáří sv. Františka a zahrady u 

nového Charitního domu sv. Kláry ve Starém Bohumíně. 

Bohumínská Charita vyslala v lednu do ulic koledníky s 93 kasičkami, 
jen v Bohumíně bylo v oběhu přibližně třicet z nich.  
„Moc si štědrosti dárců vážíme. Je to pro nás zavazující a taky odměna 
za úsilí a práci, kterou se snažíme dělat co nejlépe,“ říká ředitelka 
Charity Bohumín Zdeňka Kniezková Brňáková.  
Například ve Starém Bohumíně lidé koledníkům věnovali přes 29 tisíc 
korun, ve Vrbici více jak 16 tisíc a v Novém Bohumíně a Skřečoni 
dohromady skoro 136 tisíc korun. Celkově byl výtěžek jubilejní dvacáté 
Tříkrálové sbírky na 
Bohumínsku 502 737 
korun, výnos zahrnuje 
města a obce Bohumín, 
Dolní Lutyně, Rychvald, 
Dětmarovice, Orlová 
a Doubrava, kde sbírku 
organizovala Charita 
Bohumín.  
S příchodem nového roku rozšířila Charita Bohumín své aktivity o 
avizovanou odlehčovací službu. Provozuje ji ve zrekonstruovaném 
Charitním domě sv. Kláry ve Starém Bohumíně, kde je k dispozici deset 
lůžek. První klienti už tady našli dočasné zázemí. 
 

 V sobotu 11. 1. byl sál kina K3 vyhrazen opět příznivcům divadelního 

umění. Soubor s názvem SemTamFór uvedl dramatizaci Ryanova 

románu „Jak jsem vyhrál válku“ a dlužno podotknout, že mladí herci 

dokázali publikum vojenskou satirou pobavit i přivést k zamyšlení.  
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 „Budu školákem“ je tradiční akce 

ZŠ na ul. ČSA, která, ačkoli se jí 

stále ještě říká „nová škola“, letos 

oslaví své 50. narozeniny. 

Uskutečnila se 14. ledna a během 

ní si prostory školy v doprovodu 

svých budoucích učitelek 

prohlédlo spolu s rodiči skoro 30 dětí.   

 

 Dva dny – dva koncerty:  

14. ledna se v sále hotelu Pod Zeleným dubem uskutečnil koncert žáků 

bohumínské školy Slezské diakonie pro 

děti s mentálním nebo kombino-

vaným postižením a jejich hostů.  

Základní umělecká škola v Bohumíně 

pozměnila svůj program a místo 

předvánočního koncertu uspořádala 

tentokrát Novoroční koncert, a to 

v římskokatolickém kostele Božského 

srdce Páně v Bohumíně. 15. ledna byl 

chrám zaplněn do posledního místečka, 

diváci-posluchači stáli i podél řad lavic, 

přišlo jich opravdu hodně, 

protože program byl 

velmi lákavý: žáci ZUŠ, 

jejich učitelé i hosté ze 

ZUŠ v Ostravě-

Vítkovicích, pěvecký sbor 

z Návsí, dokonce členové 

Janáčkovy filharmonie 
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v Ostravě uvedli skladby starých mistrů i současných autorů. Hudecká 

muzika domácí „zušky“ pod vedením ředitelky školy Mgr. Barbory 

Kachlové se písněmi a koledami z Lašska postarala o závěr večera. Ten 

byl benefiční – přinesl silný umělecký zážitek a současně finanční 

příspěvek putoval na pomoc požáry postižené přírodě a živočichům 

v Austrálii.  

 

 Už skoro stoleté je bohumínské gymnázium. Pro zájemce o studium jako 

každoročně připravili 

pedagogové a 

studenti na sobotu 

18. ledna tradiční 

Den otevřených 

dveří. Žáci 5. a 9. 

tříd, jejich doprovod 

a další hosté se mohli 

seznámit s prostředím – moderně vybavenými učebnami, studijními 

plány i mimoškolní činností, které se studenti věnují.  

 Z učňovského mistrovství republiky v oborech kadeřník, kosmetička a 

vizážista, které se uskutečnilo 21. ledna v Prostějově, přivezly žákyně 

SŠ Bohumín významná ocenění. 

Lucie Šteffková zvítězila 

v dámském střihu a stylingu, třetí 

byla v kategorii dámský 

společenský účes. Krásné čtvrté 

místo získala Bohdana Zdražilová 

za model „Alter ego“. Nejúspěšnější 

byla Eliška Hejdová, která zvítězila 

v kategorii dámský společenský 

účes a současně se stala absolutní vítězkou – laureátem soutěže.  
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 Leden je měsíc, kdy se rozjíždí plesová sezóna naplno – plesy pro dospělé 
i pro děti, plesy maškarní, recesní i „repre“, plesy spolků, škol… 
V mnohém se liší – žánry hudební produkce, bohatost a pestrost 
občerstvení, nápaditost tomboly, vystupující hosté – co je však pro ně 
společné, to je chuť účastníků pobavit se, setkat se s přáteli.     Sdružení 
rodičů při Masarykově škole před pár lety obnovilo tradici školních plesů, 
které se za své historie konaly 
v nejrůznějších sálech školní 
tělocvičnou počínaje, přes někdejší 
Astorii a dům dětí Fontána až po 
letošní záblatskou sokolovnu. 
V pátek 17. ledna se tam skvěle 
pobavilo více než 140 hostů a 
výtěžek podpoří výuku školáků.  
„Profese“ – to bylo téma 

recesního maškarního plesu 

agentury K3, který se konal v sále 

záblatské sokolovny 25. 1. Přes sto hostů se skvěle bavilo při tanci, ale 

také prezentaci nápaditých a mnohdy velmi pracně vyrobených masek. 

Hrála kapela SuperFox z Petřkovic, vtipně 

moderoval Jaroslav Kalous. V tutéž sobotu pořádali 

svůj tradiční ples členové PZKO ve Skřečoni 

v hostinci U Haladů.   

 

 26. 1. proběhl v prostorách hotelu Pod Zeleným 

dubem už 4. ročník veletrhu s názvem „Svatba na 

hranici“. Jako už dříve byl opět bohatě navštíven, 

zúčastnilo se asi 800 návštěvníků. Přišly nejen páry, 

kterých se příprava svatby přímo týká, ale i spousta 

dalších, kteří se jen chtějí obeznámit se současnými 
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svatebními trendy. Program byl bohatý – od přehlídky svatebních šatů, 

přes úpravy svatební tabule, prstýnky, ukázky gastronomie, až po 

stylové fotografování. To vše za hudebního doprovodu dotvářejícího tu 

správnou svatební atmosféru.  

 

 V neděli 26. ledna se zadařilo 
nadějným fotbalistům z mladší 
přípravky Bosporu. Zúčastnili se 
turnaje v Hlučíně a po skvělém 
výkonu a pěti výhrách vybojovali 
zlaté medaile, přičemž 
neinkasovali jediný gól.  
 

 Krásného úspěchu dosáhly hned na počátku roku házenkářky 1. SC 
Bohumín ´98 ve slovenském Prešově. V mezinárodním turnaji mládeže 
Hummel 4 Sport Cup reprezentovaly ČR pouze mladší a starší žačky a 
dorostenky z našeho města. V konkurenci 77 týmů z celé Evropy žačky 

statečně bojovaly a sbíraly zkušenosti, dorostenky až ve finále podlehly 
domácím hráčkám a vybojovaly stříbro.  
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 V prostoru parkoviště pro autobusy u objektu MO-S5 vznikla černá 
skládka. Dobrovolníci, kteří se již mnoho let starají o vojenskou stavbu 
i její okolí, řešili problém s příslušným odborem MěÚ.  

 

 Krajský úřad Moravskoslezského kraje na základě návrhu města 
Bohumín vypsal výběrové řízení na poskytování zdravotní péče v oboru 
zubní lékařství (ambulantní péče).  

 

 První krůčky na ledě si 
v rámci Týdne hokeje 
na akci „Pojď hrát 
hokej“ mohly vyzkoušet 
ty nejmenší děti, 
chlapci i dívky, neboť 
HC Bospor Bohumín 
pracuje s dětmi už od 4 
let. Bylo jich čtrnáct, 
byla jim zdarma 
zapůjčena hokejová 
výstroj a jistě alespoň 
některé z nich u hokeje 
zůstanou a časem se stanou oporami svých družstev a novými Jágry. 
 

 Městské sportcentrum Bosporka v Nerudově ulici pořídilo dva mobilní 

pingpongové stoly a rozšířilo tak možnosti sportovního vyžití. Stolní 

tenis bude moci díky mobilnímu vybavení využívat squashový kurt.  

 

 Skupina ČEZ zakoupením kvalitních míčů, branek, balančních pomůcek 

a dalšího vybavení podpořila bohumínský sportovní klub 1. SC Bohumín 

98, který sdružuje házenkářky, florbalisty, vyznavače frisbee i 

tanečníky. Energetici přispěli částkou 50 tisíc korun.   
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 Krajský projekt Technotrasa získal 1. místo ve Velké ceně cestovního 
ruchu 2019/2020. Jeho součástí je spolu s 30 dalšími atraktivitami, 
jako např. Důl Michal, Dolní Vítkovice, Landek Park a objekty 
v Bartošovicích a Krnově, také pěchotní srub Na Trati v Bohumíně.  

 

 Skoro 200 hráčů ultimate frisbee se v Bohumíně utkalo o vítězství 
v pátém ročníku zimního turnaje Rainbow Winter. Turnaj se těší 
mezinárodní účasti, nechyběly týmy z Polska a Slovenska. Z 
tuzemských klubů měla zastoupení taková města jako Praha či Brno.  
Naše týmy si vedly velmi dobře, muži obsadili 2. a ženy 4. místo.    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Titul mistryně republiky v silovém trojboji v kategorii do 52 kg i 

v absolutním pořadí dorostenek získala v Krnově 25. 1. 16letá Denisa 

Turková 

z TJ Viktorie 

Bohumín. 

Vytvořila 

nový rekord 

ve dřepu 

130,5 kg a 

stala se tak 

historicky 

nejmladší držitelkou národního rekordu i v kategorii dospělých.   
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 Dokumentární film Barbory Chalupové a Víta Klusáka „V síti“ natočený 

jako radikální 

experiment otevíra-

jící téma zneužívání 

dětí na internetu byl 

28. ledna v kině K3 

promítán učitelské 

veřejnosti. Akci při-

pravil odbor školství 

bohumínské radnice 

a naplánoval pro-

mítání pro školáky a zájemce z řad rodičů.  

 

 Na radnici došlo k personálním změnám:  

do funkce tajemnice a šéfredaktorky Oka 

nastoupila Ing. Eva Giecková a finanční odbor 

povede Ing. Monika Bonczková. Odbor majetkový 

a správy domů se rozdělil, vedoucím odboru 

správy domů bude Ing. Roman Klepek, Ph.D., 

MBA a vedoucím majetkového odboru Mgr. Ing. 

Jan Przeczek. 
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Únor 
 Odešel sice už před pěti 

lety, ale jako by byl stále 

přítomen, v Bartu, 

v Maryšce. 1. února se 

konala vernisáž 

vzpomínkové výstavy 

„Petr Šablatura 555“. 

Letos by oslavil 55. 

narozeniny. 

 

  V městském kole konverzační soutěže v cizích jazycích soutěžilo 51 žáků 

bohumínských základních škol v angličtině (3 kategorie), němčině a 

ruštině. Úkolem soutěžících bylo skutečně konverzovat s porotci, jimiž 

byli převážně učitelé cizích 

jazyků z jiných měst, 

středních škol i rodilí 

mluvčí jazykové školy 

Hello. V domácím 

prostředí zvítězili 

reprezentanti ZŠ ČSA se 

ziskem 196 bodů, o 3 

body více než ZŠ Skřečoň 

na 2. místě, na 3. místě skončila Masarykova ZŠ. A vítězní jednotlivci?ií  

Angličtina 5. třída   Jáchym Sikora (ZŠ Skřečoň) 
Angličtina 6. a 7. třída  Le Thi Nhung (ZŠ Beneše) 
Angličtina 8. a 9. třída  Jaromír Zajíček (ZŠ ČSA) 
Němčina     František Basista (Masaryk. ZŠ) 
Ruština     Natálie Panašová (ZŠ ČSA) 



35 
 

 S účinností od 5. 2. vyhlásila Bohumínská městská nemocnice zákaz 

návštěv na všech odděleních z důvodu zvýšení akutních respiračních 

onemocnění včetně chřipky.  

 

 Jedním z nejvyhledávanějších plesů sezony bývá 

Reprezentační ples města Bohumína. Konal se 

opět v krásných prostorách Pod Zeleným 

dubem 7. února a bohatý program se odehrával 

ve velkém společenském sále i v salónku 

restaurace.   

 

 Děti z MŠ Skřivánek navštívily 7. února v hudebně Masarykovy ZŠ 

„Hudební hrátky se 

zvířátky“. Již několik 

let připravuje pro 

děti mateřinek 

hodiny muziko-

terapie zdejší učitelka 

Marcela Suchánková.  

 

 

 Další dobrý nápad zpestřující 

život školákům měli ve školní 

družině Benešovy školy. 

Pozvali si hosta, 

bohumínského zastupitele 

Daniela Galuszku, k besedě o 

tom, jak funguje společnost, 

o základech demokracie či 

nástrahách internetu. 



36 
 

 Bez jediné porážky absolvovali 6. ročník Bospor Cupu domácí starší žáci 

a stali se jeho vítězi.  

 

 Až do Vídně vyrazilo na mezinárodní taneční festival Vienna Fest Info 

Dance 12 tanečníků bohumínského 1. SC ́ 98 

B-Dance, aby v těžké konkurenci 

reprezentantů 20 evropských (z Česka např. 

kluby z Olomouce, Jihlavy, Chrudimi), ale i 

exotických (Malajsie) zemí obhájili loňskou 

zlatou medaili v kategorii duo show. A 

výsledek? Osm umístění v první desítce 

(např. 4. z 22 byl Marek 

Kantor), k tomu bronz 

dua Kateřina Reková a 

Markéta Kazíková, stříbro 

Adély Barochové, 

juniorské skupiny a dua 

Markéta Kazíková a Eliška 

Liberdová, no a konečně 

zlato přivezlo duo Elise Beranová a Klára Cesarzová.  
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 10. zasedání zastupitelstva města Bohumín se konalo 10. 2. 2020. 

Ředitel městské policie přednesl zprávu o její činnosti v roce 2019. 

Zastupitelstvo vzalo na vědomí rezignaci Ing. Karla Vacha na funkci 

ředitele MěP k 4. 6. 2020 a pověřilo dalším vedením MěP Mgr. Romana 

Honysze. Dále zastupitelé vzali na vědomí informace o výsledcích 

hospodaření za rok 2019 a schválili úpravu rozpočtu na stávající rok 

v celkovém objemu cca 910 mil. Kč. Díky schválení výhodně úročeného 

úvěru ve výši 80 mil. Kč může město realizovat velké investiční projekty 

(dopravní terminál před nádražím, pontony na Vrbickém jezeře, 

rekonstrukce bývalých DPS č. p. 19 a 348 ve Starém Bohumíně, 

zateplení Bosporky, revitalizace „červené kolonie) a díky dobrému 

hospodaření mohou být realizovány i menší investice, které byly dosud 

tzv. „pod čarou“ (např. opravy dalších silnic a chodníků). Projednány a 

schváleny byly dotace do oblasti školství týkají se sportovních aktivit ZŠ 

a MŠ v zařízeních Bosporu, škol v přírodě apod., ale i individuální dotace 

na zkvalitnění výuky v bohumínských středních školách i základní 

umělecké škole, dále dotace neziskovým zájmovým a církevním 

organizacím na akce, opravy a investice, kulturní a ostatní zájmovou 

činnost. Školství se týkala také nově schválená Obecně závazná vyhláška 

č. 1/2020, kterou se stanoví školské obvody základních škol zřízených 

městem Bohumín. Přednesen byl rozbor přijatých stížností a petic za 

rok 2019 a zhodnocena činnost komisí a výborů včetně změn v jejich 

obsazení. Pravidelným bodem programu byly záležitosti pozemkové. 

Důležitým bodem programu bylo vystoupení zastupitele a předsedy 

představenstva MUDr. Svatopluka Němečka, MBA, o současné finanční 

i personální situaci naší nemocnice a vizích budoucího rozvoje. 

Zastupitelstvo uložilo představenstvu BMN, a. s., připravit analýzu 

možností vstupu potencionálního strategického partnera.  
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 Modrý cimbal Romana Veverky neslyšeli 

bohumínští návštěvníci koncertů poprvé. 

Sympatický umělec nezklamal – 11. února 

nadšení v sále K3 nebralo konce. Nádherná 

atmosféra!  

 

 Kabelkový bazar se ve Starém Bohumíně 
v domě U Rytíře konal už podruhé a trval 
do konce února. Kabelky, šály a šátky 
ženy darovaly zdarma, výtěžek z prodeje 
3.250 Kč i dobrovolné příspěvky 2.000 
Kč byly věnovány mobilnímu hospici 
Ondrášek. 
 

 V souvislosti s vichřicí Sabine 

zasahovali bohumínští hasiči u 

poškozené střechy domu 

v Šunychelské ulici, několikrát 

řešili popadané stromy 

v Rychvaldu a v serpentinách 

Rychvaldské ulice na hranici 

Skřečoně a Záblatí odklízeli 

vyvrácený habr.  

 

 Celkově byla sice „jen“ třetí, ale z českých 

účastníků mezinárodní soutěže „Mistr kávy 

junior“ v Kroměříži nejlepší – Barbora 

Pohlová ze SŠ Bohumín připravovala 

speciální kávy a volné nápoje. 
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 Radost na horách, jízdu na 

lyžích i snowboardu si užívali 

účastníci lyžařských zájezdů 

organizovaných základními a 

středními školami. Např. 

z Masarykovy školy vyjelo 

53 žáků s doprovodem už 

podvacáté do svého 

oblíbeného lyžařského 

střediska Ružomberok – Malino Brdo v pohoří Velká Fatra.  

 Od 17. února začaly v našem okrese jarní prázdniny, sportoviště, 

knihovna a další subjekty připravily pro ty školáky, kteří nemají 

možnost s rodiči vyrazit mimo město, různé zábavné programy, např. 

zimní stadion posílil hodiny pro veřejné bruslení, dětské oddělení 

knihovny připravilo pro zájemce příměstský tábor, děti si mohly 

vyzkoušet různé profese v cyklu Ten dělá to a ten zas tohle. 

 Bohumínským vzpěračům, ale i vzpěračkám se dařilo. 22. února v Třinci 

překonávaly rekordy jeden za druhým dívky 

z SK CWG Bohumín Eliška Křístková, Sabina 

Thérová, Eliška 

Tartaini, 

Tereza 

Sklarčíková a 

za SKV 

Bohumín 

Natálie 

Pietrasz, Pavla 

Jadrníčková a 

Sára Skulinová. Reprezentanti SKV 

Bohumín Martin Kantor, Aneta Žaganová, 
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Veronika Volná a Martin Šimek se v týž den v polském Lukówě zúčastnili 

11. ročníku Memoriálu J. Kowalczyka. Všichni si vylepšili své osobní 

rekordy a Martin Šimek si přivezl 

stříbrnou medaili. V domácím 

prostředí areálu na Faji se pak 29. 2. 

konalo 1. kolo ligy žáků ve vzpírání. 

V kategorii mladších se jako 3. umístili 

žáci z SK CWG Bohumín, v kategorii 

starších žáků zvítězili borci domácího 

SKV Bonatrans Bohumín. Jako 

nejlepší závodníci byli vyhodnoceni 

Martin Šimek a Martin Kantor.   

 

 Na 24. 2. agentura K3 připravila pro pravidelné uživatele divadelního 

předplatného i občasné návštěvníky divadelní představení se slibným 

titulem – Žena, která uvařila manžela, na 26. 2. hlavně u mladšího 

publika oblíbenou Stand up show – Na stojáka a 27. 2. povyprávěl o 

svých cestách, tentokrát Na kole do Gruzie a zpět, mladý cestovatel 

Tomáš Vejmola. V každém případě se publikum výborně pobavilo.  

 

 V tanečních sálech, školních 

tělocvičnách i hernách 

mateřských školek se 

odehrávaly oblíbené školní 

karnevaly, např. 29. 2. se 

konal pod patronací 

Sdružení rodičů školní 

karneval pro žáky 1. stupně 

Masarykovy ZŠ, fotografie 

je z karnevalu ZŠ ČSA.  
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 Recitační soutěž pro žáky základních škol vyhlašuje každoročně 

ministerstvo školství a v našem 

městě organizuje DDM Fontána ve 

spolupráci s dalšími subjekty a Lucií 

Semančíkovou, jež má v této oblasti 

umělecké zájmové činnosti bohaté 

zkušenosti. V posledních letech se zvedala jak úroveň soutěžící 

v městském kole, tak jejich počet. Tentokrát se zúčastnila rovná stovka 

recitátorů, pro mladší kategorii vytvořila zázemí v obou sálech ZUŠ, 

starší žáci soutěžili v Maryšce. Porota si vyslechla klasické i moderní 

texty, poezii i rozsáhlé texty prozaické a po nelehkém posuzování výkonů 

rozhodla o tomto výsledném pořadí:  

0.    kategorie (1. třída), 11 soutěžících  
   Sophie Dyčková (ZŠ ČSA) a Alexandra Stemon  
   (Masarykova ZŠ) 

I. kategorie (2. a 3. třída), 26 soutěžících  
Lukáš Mařádek (ZŠ ČSA) a Jakub Havlásek (Pianeta) 

II. kategorie (4. a 5. třída), 27 soutěžících  
Matyáš Malchar (Pianeta) 

III. kategorie (6. a 7. třída), 20 soutěžících  
Jakub Frommel (Pianeta) 

IV. kategorie (8. a 9. třída), 16 soutěžících  

Anna Opartyova (ZŠ Skřečoň) a Klára Nováková (Pianeta) 
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 28. 2. vyvrcholily tříměsíční přípravy pedagogů a žáků ZUŠ na 

masopust. Počasí sice opět nepřálo (závěr zkazilo krupobití), nicméně 

Bohumínem prošel 

masopustní 

průvod, na náměstí 

TGM proběhl 

jarmark, žáci 

sehráli veselou 

pouťovou hru 

doplněnou vstupy 

hudecké muziky. 

Ředitelka ZUŠ Barbora Kachlová ocenila práci účinkujících a vyjádřila 

naději, že obnovená tradice bude v dalších letech ve spolupráci 

s bohumínskými školami úspěšně pokračovat.  

 

 ZŠ na tř. DR. E. Beneše otevřela hned dvě nové učebny: rekonstruovanou 

a nově vybavenou hudebnu a zcela nově zřízenou multioborovou 

interaktivní učebnu s kompletním počítačovým vybavením, interaktivní 

tabulí, tablety, 3D tiskárnou a robotickými učebními pomůckami. Ke 

špičkovému vybavení dopomohla dotace z Integrovaného ROP ve výš i 

2,8 mil. korun.  

 Nové branky, kvalitní míče, 

posilovací pomůcky a další 

sportovní vybavení mohl nad 

rámec svého rozpočtu pořídit 

díky příspěvku Skupiny ČEZ ve 

výši 50 tisíc korun sportovní 

klub 1. SC Bohumín ´98, který 

sdružuje házenkářky, florbalisty, 

hráče frisbee a tanečníky. 
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 Že je Bohumín v letních měsících zelené město, o tom není pochyb, 

obzvláště patrné je to z ptačí perspektivy, na leteckých záběrech nebo 

v modernějším pojetí na záběrech pořízených dronem. Radnice vždy 

zeleň chránila 

a obnovovala, 

ačkoli občané 

zásahy proti 

starým a 

nemocným, 

tudíž nebez-

pečným stro-

mům neviděli 

vždy stejně a 

často se vyjadřovali proti kácení ve městě. Rovněž letos v období 

vegetačního klidu bylo nutno některé stromy ořezat nebo dokonce 

pokácet. Úkolem byla pověřena specializovaná firma, jejíž zaměstnanci 

pracovali z plošiny ve výšce více než 20 m nebo jako stromolezci. 

Některé přestárlé stromy už nebylo možno zachránit, další narušovaly 

inženýrské sítě nebo bránily ve výhledu a komplikovaly bezpečnost 

dopravy. Pracovalo 

se v okolí parku, 

převážně v ulici 

Jana Palacha, a 

v parku samotném. 

Náhradní výsadba 

byla naplánována 

tak, aby nové 

stromy a keře dobře 

prospívaly a neva-

dily provozu.  
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 Pochování basy bývá obvykle pořádáno k veselému rozloučení s plesovou 

sezonou. V sále Pod Zeleným dubem si 28. února účastníci akce 

pořádané městskou agenturou K3 připomněli, jak naši předkové slavili 

ukončení masopustu, basa byla uložena 

k odpočinku, hrála smuteční hudba a došlo 

i na tematicky odpovídající soutěže. A zde 

je poslední odstavec článku Pavla Čempěla 

na toto téma v městských novinách OKO 

č. 6/2020 s optimistickým závěrem:  
„Hosté si recesní večer skvěle užili. A kdyby 
tušili, že je to na dlouhou dobu poslední akce 
tohoto druhu, zřejmě by se odvázali ještě více. 
Tak na »pochování« zase za rok a na 
společných akcích K3, doufejme, už brzy.“ 
 
 
 

Březen  
 

 Své 18. narozeniny oslavila 1. března bohumínská elektronická služba 

E-info. V roce 2002 začala zájemcům rozesílat e-maily a SMS zprávy 

podle jejich výběru, od informací o pořádaných akcích až třeba po 

hlášení o výlukách dodávky elektřiny apod. Kategorií postupně přibývalo 

až k více než čtyřiceti.  

 

 V prvním březnovém týdnu 

zhlédlo 855 žáků 7. – 9. tříd 

základních škol z Bohumína, 

Rychvaldu a Dolní Lutyně 

v bohumínském kině K3 tzv. měkčí 

verzi nového dokumentárního 

filmu Víta Klusáka a Barbory 

Chalupové „V síti – Za školou“ zabývající se nebezpečím zneužívání dětí 
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na internetu a sociálních sítích. Radnice zajistila promítání tohoto 

revolučního dokumentu dotované z fondu prevence na žádost ředitelů 

škol nejprve pro 250 pedagogů (tvrdá verze), poté pro žáky a následně 

pro zájemce z řad rodičů a veřejnosti. Součástí představení pro žáky 

bylo průvodní slovo, anketa, rozhovor s tvůrci filmu a klinickou 

psycholožkou dr. Martinou Pastuchovou, která byla 7. března také 

hostem Studia B.   

 

 Zpěváček je celostátní soutěž ve zpěvu lidových písní. V sále ZUŠ se 4. 

března sešlo celkem 39 dětí z Bohumína a Dolní Lutyně, které soutěžily 

v 6 kategoriích městského kola v přednesu písní ve slezském nářečí. 

Pořádal DDM, nejpočetnější kategorie byla 10 – 12 let, nejlepší zpěváčci 

postoupili do regionálního kola: Valentina Brabcová, Tereza Hellmutová, 

Veronika Jarošová, Nela Juřicová, Anna a Eliška Gieckovy, Lenka 

Třaskošová, Eliška Krestová, Ema Ptáková, Eliška Vladyková a Lukáš 

Pecháček.    

 One man show plná písní a 

humorného povídání - Tváře Petra 

Rychlého - se odehrála 5. března 

k plné spokojenosti příznivců tohoto 

oblíbeného herce a baviče.  
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 6. března se konala v salonu Maryška Vernisáž fotovýstavy Ivety 

Mutinové Zapomenutá minulost. 

 

 Modernizace v BMN – 12 lůžek v pavilonu B, rozšíření dveří, úprava 

podlah, chodeb, antibakteriální nátěry, podhledy a osvětlení, náklady 

940.000 Kč, přispěl 

také kraj. Za dobu 

existence BMN do ní 

město z rozpočtu 

přispělo zhruba 300 

miliony Kč. Předseda 

představenstva 

MUDr. Svatopluk 

Němeček rozpracoval 

další plány úprav nemocničního areálu a vizi stavby nové ambulance.  

 

 „O bohumínské srdce“ je název nepostupové soutěže mažoretek, jejíž 

druhý ročník 

uspořádal 

oddíl 

Mažoretky 

Michelle 

Karviná 

v bohumínské 

sportovní hale. 

 

 

 

 HC Bospor Bohumín postoupil do play off krajské ligy, v základním 

kádru získal Bospor 3. místo (2x vyhrál, 1x prohrál).   
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 Naši recitátoři absolvovali okresní kolo recitační soutěže a vyhráli čtyři 

z pěti kategorií. Celkem sedm získalo oprávnění postoupit do krajského 

kola, ovšem to se kvůli jeho zrušení nekonalo. Uznání za své výkony si 

zasloužili: Sophie Dyčková, Alexandra Stemon, Lukáš Mařádek, Jakub 

Havlásek, Amálie Kováčiková, Matyáš Malchar, Juliana Žurková, Eliška 

Semančíková, Jakub Frommel, Anna Opartyová, Jiří Semančík a Klára 

Nováková.  

 

 Rada města 9. 3. – ve výběrovém řízení se bude hledat firma se 

zkušenostmi s většími projekty pro stavbu dopravního terminálu před 

nádražím, BMN připraví strategii k prodeji max. 33 % svých akcií.  

 

  A PAK TO PŘIŠLO … koronavirus 
 

Bohumín zasáhlo rozhodnutí ministerstva zdravotnictví tak, že se pro žáky 
od 11. 3. uzavřely školy (pedagogové pracovali nadále), rodiče museli řešit 
hlídání menších dětí. Prázdniny by měly trvat minimálně 14 dnů, spíš déle. 
Po dlouhých 10 letech zasedal 13. 3. krizový štáb, tentokrát to nebylo kvůli 
povodním, ale kvůli hrozící 
epidemii koronaviru. Mimo jiné 
rozhodl, že MŠ řízené městem 
zůstanou v provozu, ale jen pro 
děti pracujících rodičů.      K3 
zrušila, resp. odložila divadelní 
představení Lordi a koncerty 
souborů Kates a Radost&Impuls. 
Život města byl výrazně 
utlumen, nejen že byly zrušeny 
nebo odloženy obvyklé tradiční 
akce všeho druhu (nepřijede ani protidrogový vlak), zpřísněna byla opatření 
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např. při svatebních obřadech i pohřbech (přibylo pohřbů v úzkém 
rodinném kruhu nebo zcela bez obřadu), omezeny byly návštěvy a úřední 
hodiny radnice, organizace řízené městem využily omezení provozu 
k náhradním činnostem – důkladnější úklidy, inventarizace, opravy, 
údržba apod., byla dokončena očista fasády vnitřní části budovy radnice, 
výměna oken a spárování takřka za 7 mil. korun.  
 
 V březnu skončila rekonstrukce střechy starší části budovy ZŠ ve 

Skřečoni zničené požárem v srpnu loňského roku. Musel být nejen 

odstraněn ohořelý krov se střešní krytinou, ale také opraveny stropy a 

podlahy v 1. patře a 

elektroinstalace dokonce 

v přízemí. K tomu omítky, 

montáž ústředního topení a 

další práce, celkem asi za 5 

milionů korun, které z velké 

části uhradila pojišťovna. 

Požárem a jeho hašením bylo poškozeno i vnitřní vybavení, takže škola 

nově vybavila učebny i kabinet nábytkem i moderními technologiemi.  

 

 Dopravní kolaps nastal na uzavřené 

hranici do Polska na dálnici D1 u 

Bohumína. Došlo tam ke smrtelné 

nehodě při 

nárazu 

vozidla do 

vytvořené 

kolony. A 

nebyla to 

nehoda 

jediná, 
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jeden řidič pod vlivem alkoholu vezl v autě malé dítě, další v Úvozní ulici 

ve Skřečoni zdemoloval plot a skončil se svým autem nejprve v soukromé 

zahradě, poté na „záchytce“- v krvi dvě promile. 

 

 Nová sanitka bohu-

mínské  záchranné 

služby je modernější 

a prostornější vůz, 

má více manipu-

lačního prostoru, 

odpružená nosítka a 

výborné přístrojové 

vybavení.  

 

 Tradiční setkání dobrovolných dárců krve (37, z toho 6 žen) bylo 

tentokrát nahrazeno indivi-

duálním předáním ocenění a 

drobných dárků.  

 

 Město ušetří skoro 2,5 mil. 

korun energie. Byly vysoutěženy 

výhodné ceny, za plyn 420 

Kč/MWh a za elektrickou energii 1.229 Kč/MWh pro pouliční osvětlení, 

provoz výtahů a vytápění některých prostor, další úsporu umožní 

postupná výměna veřejného osvětlení.  

 

 Na konci března byly na Bohumínsku potvrzeny 3 případy nákazy 

koronavirem, z toho přímo v Bohumíně 2. V Moravskoslezském kraji 

bylo v té době 292 nakažených, v ČR celkem 3.200 nemocných a 31 

osob zemřelo.  
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 Začalo to poznenáhlu – 

jednotlivé švadlenky, 

milovnice ručních prací, 

kamarádky, pak kolektivy a 

nejen ženské, také rodinní 

příslušníci, sportovci, 

hasiči… Celé Česko začalo šít 

roušky. Byly totiž dlouho 

nedostatkové. Češi se v nouzi semkli, ukázkově spolupracovali při shánění 

materiálu, organizovali manufaktury, byli solidární při zásobování 

rouškami těch, kteří to potřebovali nejvíce.   

 

 Byly uzavřeny všechny objekty Bosporu, agentury K3…                

Bohumín je náhle liduprázdný, smutný… 

 

 Zima skončila – byla druhá nejteplejší 

od roku 1775, kdy se začaly teploty 

měřit, přičemž únor byl jednoznačně 

nejteplejší s průměrnou teplotou 6,9°C 

- přišlo jaro a s ním i úklidové práce ve 

městě, tzv. blokové čištění. Jako 

každoročně se vyskytly potíže 

s neukázněnými majiteli automobilů 

nerespektujícími informační tabule o nutnosti přeparkovat.  
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Duben – červen  
Ze světa: 
Ve světě už byl 1.000.000 nakažených a počet strmě stoupal, např. v USA 

257.000 a 6.700 mrtvých. Mezi velmocemi se rozpoutal boj o roušky, 

Američané je na letištích údajně přepláceli až trojnásobně. Princ Charles na 

dálku slavnostně otevřel ve 

Skotsku nově vybudovanou 

nemocnici pro nemocné 

Covidem-19. Britský 

premiér Boris Johnson byl 

hospitalizován 

s přetrvávajícími příznaky 

C-19 a královna Alžběta II. 

promluvila k Britům, v nevídaně osobním projevu apelovala na 

disciplinovanost. V dubnu oslavila své 94. narozeniny.  

Donald Trump nařídil přerušit financování WHO ze strany USA pro údajné 

šíření dezinformací a nezvládání pandemie. Sám nechtěl nosit roušku, 

v květnu se nakazilo 14 zaměstnanců Bílého domu, celkově registrovaly 

USA už 1.400.000 nakažených koronavirem.  

V Evropě se výrazně odlišily koncepce řešení školní docházky. Postupné 

uvolňování v některých okolních zemích bylo sice rychlejší než u nás, vlády 

byly ovšem ve střehu, a pokud se situace zhoršila, opatření se opět 

zpřísňovala. V Brazílii došlo k vysokému nárůstu počtu nakažených kvůli 

nedostatečným opatřením vlády, nepřipravenosti zdravotního systému a 

prezidentovi, který upřednostnil ekonomiku, což se projevilo poklesem jeho 

popularity.  Evropské státy jako Německo Rakousko, Slovensko a Polsko 

vedly jednání o otevírání hranic. Zatímco v Evropě se opatření uvolňovala, 

v Brazílii byla situace na konci května kritická, nákaza se šířila i ve vesnicích 
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v deštných pralesech, v počtu nemocných Brazílie předstihla Rusko. V Itálii 

protestovali učitelé a rodiče proti distanční výuce i v září.  

Čínská ambasáda se pokusila zasadit o zrušení plánované návštěvy předsedy 

senátu J. Kubery na Tchaj-wanu.  

Východní Filipíny postihl tajfun, bylo potřeba evakuovat 200.000 lidí, 

později byly postiženy 

tajfunem nejhorším za 

posledních 20 let Indie a 

Bangladéš. Explodovaly 

transformátory, vítr 

dosahoval rychlosti 185 

km/h, létaly celé střechy, 

lidé se topili, umírali pod spadlými stromy a zřícenými budovami. Se 

začátkem června se na Slovensko vrátila zima, ve Vysokých Tatrách napadlo 

40 cm sněhu, dokonce hrozily i laviny.  

Ve zlaté rakvi byly uloženy ostatky George Floyda, 46letého Afroameričana, 

který zemřel po tvrdém zásahu bělošského policisty v Houstonu. 

V souvislosti s tímto případem se v mnohých amerických městech rozšířily 

protestní nepokoje, výtržnictví a vlna násilí.  

Zajímavé důsledky pandemie v Číně – vlna rozvodů kvůli karanténě i kvůli 

odloučení, rovněž však stoupl počet svateb.  

Kuriozita: V Indii dali rodiče novorozeným dvojčátkům jména Covid a 

Corona.  

 

Česká republika 
• Dobrá zpráva: během letošní zimy nenastala ani jednou smogová situace. 

• Duben začal mrazivým počasím, na horách bylo kolem -20°C, na Jizerce 

dokonce -23°C. Zvýšení teplot po několika dnech, a sice větrné, ale 

krásné počasí inspirovaly k výletům celých rodin do přírody. Po 

Velikonocích došlo k ochlazení, pršelo, v noci klesly teploty pod nulu, 
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meteorologové hlásili krupky. Pak se počasí opět zlepšilo, jak se na jaro 

sluší, ale v noci na 12. května se Českem přehnala bouře. Teplota prudce 

klesla, v Beskydech napadlo asi 10, v Krkonoších 15 cm sněhu, na Sněžce 

dokonce 25 cm, v Jeseníkách padaly i kroupy. Vítr strhával střechy i 

s komíny, padaly stromy, 46.000 domácností bylo bez elektrického 

proudu. Ledoví muži dělali čest svému titulu. Pomrzla zelenina, jahody, 

kvetoucí jabloně. V botanické zahradě byl zaznamenán pokles teploty o 

24°C, v horách mrzlo i během dne. Další vlna mrazíků přišla i po 20. 

květnu, zlikvidovala většinu úrody meruněk a zvýšila cenu jablek. 

V prvním červnovém týdnu přes Česko přešel pás bouřek, kvůli 

přívalovým dešťům ČHMÚ rozšířil výstrahu a zvýšil stupeň varování. 

Nejvíce postižena byla oblast jižní Moravy, Vysočina a Olomoucký kraj. 

Velké škody napáchaly silné 

deště a kroupy o velikosti až 

55 mm, popadané stromy. 

Intenzívní srážky způsobily 

zvýšení hladiny řek a místní 

záplavy. Hasiči měli plné 

ruce práce. Noční blesková 

povodeň na Olomoucku, 

Šumpersku a Uničovsku 

způsobila obrovské škody např. v Šumvaldu a Dlouhé Loučce. Jedna žena 

zemřela, zaplaveno bylo mnoho domů podél vodních toků, škody byly 

předběžně odhadnuty na stovky milionů korun. Nánosy bahna pomáhalo 

likvidovat 160 hasičů. Na jihu Čech napadlo až 35 cm krup velkých jako 

pingpongové míčky, které rozbily veškeré rostliny, úrodu ovoce i zeleniny. 

Středočeský kraj, jižní Morava a Chrudimsko byly postiženy silnými 

bouřkami a mimořádně velkými srážkami, napršelo až 80 l/m2, 

přívalové deště zaplavily spoustu obcí, např. znovu již dříve zničený 



54 
 

Šumvald. Pomáhali tam vojáci ze záchranného sboru v Hlučíně, byla 

poškozena asi polovina domů, některé statik rozhodl zbourat. 

• Vláda prodloužila nouzový stav o měsíc, ale otevřela prodejny s domácími 

potřebami. V té době jsme měli procentuálně asi o 1/3 méně nakažených 

než v Německu nebo Rakousku. Zvyšoval se počet testovaných, ale 

mezidenní nárůst nakažených klesl pod 10 %. Zákaz akcí byl potvrzen do 

11. 4. Také navrhla, aby po návratu do škol žáci dodržovali rozestupy 

alespoň 1 metr. 

NEPROVEDITELNÉ! 

Zvažovala další možnost 

prodloužení nouzového 

stavu do 30. 4. a tak se 

také stalo. Premiér před 

Velikonocemi nabádal, 

aby lidé o svátcích zůstávali doma, neboť tyto 4 dny budou rozhodující 

pro další vývoj epidemie. Uprostřed dubna jsme zaznamenali už více než 

6.300 nakažených a 169 zemřelých, reprodukční číslo se však podařilo 

snížit pod 1,0 (R = 0,7). Prof. RNDr. Ladislav Dušek, Ph.D. z Masarykovy 

univerzity v Brně na tiskové konferenci vysvětloval záměr plošného 

testování imunity, které pak začalo v Praze, Brně, Ústeckém a 

Olomouckém kraji na vzorku asi 27.000 lidí. Mělo se zjistit, jak je 

populace promořena koronavirem. Parlament schválil prodloužení 

nouzového stavu do 17. 5., od tlakem Městského soudu v Praze 

s poukazem na LZPS však vláda povolila na konci dubna a v květnu v 

restriktivních nařízeních (shromažďování lidí ve volném prostoru do 10 

osob, harmonogram otevírání obchodních a dalších provozoven a poté i 

obchodních center a restaurací).  

• Brněnská fakultní nemocnice přijala na žádost Francie 6 pacientů 

napojených na plicní ventilaci. 
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• S květnem došlo k uvolňování protiepidemických opatření: bylo možno 

pořádat kulturní akce či svatby do 100 účastníků, otevřely se výstavní 

síně, kina směla promítat pro diváky v rouškách a rozestupech ovšem bez 

konzumace občerstvení, v zahrádkách restaurací bylo možno posedět 

rovněž v rozestupech. Do pohybu se daly lanovky, ale i hromadná 

doprava do zahraničí, otevřely zoologické zahrady, na Vltavě začala 

plavební sezóna i pro rekreační činnosti atd., atd. Postupně se do škol – 

mateřských, základních i středních - vracely děti – prvňáčci a žáci 1. 

stupně, deváťáci připravující se na odložené přijímací zkoušky na SŠ, 

maturanti, poté do střídavé výuky v omezených skupinách i ostatní 

ročníky. Toto vše 

probíhalo za přísných 

hygienických opatření 

– všudypřítomná 

dezinfekce, měření 

teploty, bez roušky či 

štítu ani krok. MŠMT 

zveřejnilo termíny 

přijímacích zkoušek na SŠ (pouze jeden termín – 8. 6.) a termíny 

maturitních zkoušek (od 1. 6.) včetně upravených časových limitů.  

• Za 1. čtvrtletí stouply tržby za volně prodejné léky meziročně o 1/5. 

Projekt „chytré karantény“ byl vyčíslen asi na 200 milionů korun.  

• Spolek Milion chvilek zorganizoval na 167 místech v ČR protestní akce 

proti vládě a A. Babišovi a jejímu postupu v boji s koronavirem. 

• Mezinárodní den sester 12. května a ocenění důležitosti této profese letos 

zvýraznilo jednak houkání sanitek, jednak zvýšení platů.  

• V té době už bylo jisté, že léto bude výrazně klidnější, tišší, pořadatelé 

odkládali nebo zcela rušili hudební festivaly a podobné velké akce. Letní 

tábory ovšem povoleny byly (asi o 10 % méně, ubylo dětí i putovních 

táborů), samozřejmě s mnohými dalšími hygienickými opatřeními. Od 
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25. května byly povoleny bohoslužby s účastí až 300 osob. Po uvolnění 

už nebylo třeba nosit roušky na vnitřních pracovištích a bylo povoleno 

plavání, slunění či fitness „nahoře bez“ -  . Otevřely se restaurace, 

hotely, kempy, historické objekty, ZOO, v některých oblastech i 

zdravotnická a sociální zařízení. Někteří lidé ovšem nebezpečí nákazy 

začali podceňovat a chovat se nezodpovědně. Do škol se vrátili žáci 1. 

stupně, děti do MŠ – vše na bázi dobrovolnosti a s přísnými opatřeními 

hygienickými a organizačními.   

• Ke globálnímu Dni solidarity (pomoc lidem v izolaci, handicapovaným 

apod.) se připojila i ČR osvětlením významných kulturních památek. 

Poslanecká sněmovna schválila a postoupila senátu novelu zákoníku práce 

týkající se např. sdílených míst, placené dovolené pro dobrovolníky na 

tábory a soustředění, snížení DPH na vstupenky na kulturní akce apod.  

• Na začátek června byly přesunuty přijímací zkoušky na střední školy. 

Nastoupilo k nim 94.000 deváťáků a k dispozici měli pouze 1 kolo.  

• Ke 100. výročí Spejbla, kterého na přelomu let 

1919 a 1920 vytvořil podle návrhu Josefa 

Skupy plzeňský řezbář Karel Nosek, Igor 

Orozovič pokřtil na Facebooku desku „Ať žije 

Spejbl!“  

• 50. výročí 2. programu Československé televize.  

• Na začátku června se začala oživovat doprava, 

první vlaky a autobusy vyjely na Slovensko, 

fungovat začal RegioJet, poté ČD. Postupně 

ožíval turistický ruch, např. návštěvy památek, 

ovšem převažovali čeští turisté. Naši vyjížděli i na nákupy, polské hranice 

však zůstaly uzavřeny kvůli nejhorší epidemické situaci v polském 

příhraničí.  
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• V červnu zůstávalo v ČR pouze několik lokálních ohnisek C-19 (Praha, 

Olomoucko, Darkov), situace se jevila tak, že je koronavirus pod 

kontrolou. Přesto epidemiologové řešili možnost 2. vlny.  

• Senát schválil novelu zákona o možnosti bránit se se zbraní v ruce.  

• Známý fotograf Jan Saudek oslavil své 85. 

narozeniny.  

• Na tiskové konferenci informoval předseda 

Senátu ČR Miloš Vystrčil o své dlouho 

diskutované cestě na Tchaj-wan.  

• Zemědělci zejména na jižní Moravě si stěžovali 

na řádění hrabošů v obilných polích, přes 

protesty ochránců přírody přibylo žádostí o 

plošnou aplikaci jedů. Na severní Moravě zase 

měli velké ztráty včelaři, uhynulo až 35 % včelstev.  

• Koronakrize zvýšila podíl práce z domova (home office) s pozitivy – 

úspory času, pohonných hmot, nájmů a energií – ale také s negativy – 

chybějící sociální kontakty.  

• NASTARTUJME ČESKO -  tak byla pojmenována nová iniciativa TV 

NOVA, vybízela hrady, ZOO, botanické zahrady apod. k vytváření slev, 

nových expozic atd. 

• Zemřel Zdeněk Jičínský (+ 91), právník, politik a chartista. Na celkovou 

sepsi organismu v důsledku neléčeného zánětu zubu náhle zemřel zpěvák 

a kontrabasista Spirituál kvintetu Dušan Vančura (+ 82). V New Yorku 

zemřela na Covid-19 naše scénáristka (např. film Zapomenuté světlo) 

Milena Jelínek (+ 86), rozloučili jsme se s Hedou Čechovou (+ 91), 

rozhlasovou a televizní hlasatelkou a Zdenou Tominovou (+ 79), 

spisovatelkou a mluvčí Charty 77.  

• Kuriozita: při rekonstrukci Václavského náměstí byly objeveny dlažební 

kostky z rozřezaných židovských náhrobních kamenů.  
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Moravskoslezský kraj: 
• Na začátku dubna registroval MSK asi 520 nakažených a 6 úmrtí, 

v polovině dubna 729 nakažených, z toho 626 v léčení, 93 pacienti se 

vyléčili, ale celkem 10 jich zemřelo, koncem měsíce 1.012 a 24 zemřelo.  

• Za přísných hygienických opatření začaly obnovovat svůj provoz lázně 

v Klimkovicích. 

• Po Velikonocích dorazilo na sever Moravy pravé aprílové počasí. Teplota 

prudce klesla až k nule, ale z úterní polední chumelenice voda během 

další půlhodiny opět rozmrzla, mraky zmizely a vystřídalo je zase slunce, 

i když málo výhřevné.  

• Uprostřed května vzniklo ohnisko C-19 v ostravské nemocnici Fifejdy, 

onemocněli pacienti i zaměstnanci, stejné problémy se vyskytly 

v nemocnici v Opavě. OKD ohlásily 7 nakažených a další pracovníky 

v karanténě, zakrátko už počet stoupl na 212 + dva pracovníci 

záchranné služby a 12 rodinných příslušníků, první pozitivní se objevili 

na Dole ČSM. Když počet dosáhl 230, Důl Darkov zastavil těžbu. 

Testovalo se asi 2.500 osob, v Karviné, Havířově a Českém Těšíně se 

intenzívně dezinfikovala veřejná prostranství. V sousedním Polsku už 

bylo v dolech kolem 2.000 nemocných. Moravskoslezský kraj rozhodl 

kvůli koro-krizi prodloužit turistickou sezónu do října. V kraji bylo 

celkem nakaženo 1.261 lidí, 825 se již vyléčilo. Hejtman rozhodl o 

uzavření krajských zdravotnických zařízení a zákazu návštěv, městská 

policie kontrolovala v Ostravě 

nošení roušek na veřejnosti, 

v MHD apod.  

• Na ostravském Masarykově 

náměstí se v rámci 

protestních akcí spolku Milion 

chvilek sešlo asi 300 lidí.  
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• Karanténa byla vyhlášena v nemocnici v Karviné-Ráji, kde se nakazilo 

7 zdravotních sester, na orlovském gymnáziu onemocněla Covidem-19 

maturantka, 

studenti šli do 

karantény.   

• Soud ukončil 

vyhlášením 

podmíněného 

trestu 

vyšetřování 

případu požáru 

Libušína na Pustevnách. 

• Na Karvinsku se dle odborníků „díky“ nezodpovědnosti některých 

občanů, kteří se chtěli více bavit a méně chránit na kulturních či 

sportovních akcích, party s větším množstvím účastníků apod., situace 

velmi zhoršila.  

• Také ekonomická situace byla špatná, živnostníci zastavovali živnosti,  

firmy propouštěly zaměstnance, přibylo uchazečů o zaměstnání na ÚP.  

 
 

Duben 
• „Hepčí, mám koronavirus! … APRÍL!!!“  Lidová slovesnost a drsný 

humor fungují v každé situaci, ta se 

ovšem nevyvíjela vůbec dobře. Byla 

natolik vážná, že se k ní na titulní 

stránce OKA č. 7/2020 vyjádřil 

starosta města Petr Vícha. Zde je 

plné znění jeho článku: 
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Vážení spoluobčané, 
tento článek píšu týden před tím, než se Oko dostane ke čtenářům, a neumím 
úplně odhadnout, co bude v té době platit. Zda budou vládní opatření stejná, 
či přísnější, kolik bude v té době nemocných a uzdravených, kolik z nich bude 
z Bohumína a okolí. 

Nechci se ani pouštět do filozofických úvah, zda tato celosvětová pandemie 
změní svět a naše životy, vnímání priorit a přinese nějaká poučení, ať již státům, 
nebo každému z nás. 

Poučné již nyní však jistě je, jak 
málo toho ve skutečnosti k životu 
potřebujeme a co všechno 
dokážeme oželet, když mají zdraví a 
životy prioritu. Jak směšně vypadají 
například dřívější žabomyší spory o 
to, zda mají či nemají být obchodní 
centra zavřená sedm svátků v roce… 

Jisté je, že musí fungovat to 
základní, bez čeho bychom i v 
moderní době jen těžko situaci 
zvládali. Nezbytně důležité je 
zásobování potravinami, musí téct 
voda a odtékat splašky, musí 
fungovat elektřina, plyn a topení, 
důležité jsou také informace. I když 
dívat se na zprávy celý den a 
poslouchat stále stejné tiskové konference a stále hloupější dotazy některých 
novinářů může být také život a duševní zdraví ohrožující. 

Nejdůležitější je jistě fungování zdravotnických a sociálních zařízení. Ta 
jsou v první linii a nejohroženější. Na nich bude záležet, jaké budou následky 
na životech. O to vše se primárně starají státní instituce a v některých případech 
i samosprávy. I my máme naši nemocnici a centrum sociálních služeb. Města 
se ještě musí starat i v těchto dobách o pořádek, bezpečnost, svoz odpadů, 
základní chod úřadu. Školy se snaží učit na dálku, pečovatelky roznášejí stravu 
a zajišťují nákupy důchodcům… Nelze na tomto místě vyjmenovat všechny, 
kteří pomáhají a pracují tak, aby vše fungovalo. A už vůbec nelze dostatečně 
poděkovat všem dobrovolníkům. Jsem pyšný na to, kolik jich v našem městě 
je. 

Jak dlouho to bude trvat, nevíme. Počítejme i s tím, že dlouho. 
Státy odhadují škody na stovky miliard, do potíží se dostanou někteří 

zaměstnanci zavřených provozoven a také jejich majitelé, podnikatelé. Udivuje 
mne již nyní slibování a rozdávání všeho všem. Žádná vláda přece nemůže 
rozdat nic, co by předtím někomu nevzala. 
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O čem se zatím příliš nehovoří, jsou ekonomické dopady na města. Neboť 
i pro nás je jedním z hlavních zdrojů příjem z daní, které nyní vláda odpouští a 
které firmy ve ztrátách ani nebudou platit. Jestliže jsme v době krize v roce 
2009 přišli z roku na rok o 30 milionů korun, nyní budou dopady mnohem 
vyšší. I my tedy budeme v následujících měsících upravovat své rozpočty a 
musíme přehodnotit naše priority. Naštěstí je naše město v dobré finanční 
kondici. 

Chci naše občany ujistit, že to společně zvládneme a uděláme vše pro to, 
aby základní chod města nebyl ohrožen a abychom i po této krizi měli pěkné, 
čisté, zelené a bezpečné město. Aby fungovalo bydlení v našich bytech, 
abychom udrželi chod škol, kulturních a sportovních zařízení. Abychom 
nemuseli zcela zastavit chod oprav a investic, protože i my dáváme práci lidem 
a firmám. 

Co můžeme udělat již nyní, to udělejme! Starejme se o sebe, dodržujme 
pravidla hygieny, nosme roušky. Pomáhejme starým lidem, aby nemuseli 
vycházet ven, oni jsou nejohroženější. Pomáhejme si navzájem a usmívejme se 
na sebe. I když ten úsměv kryje rouška, v očích je vidět, že si navzájem držíme 
palce.  

Petr VÍCHA, 
starosta 

 

• V prvním dubnovém týdnu bylo v Bohumíně 11 nakažených, uprostřed 

měsíce 14 a na jeho konci 16.  

• Od 20. dubna byl alespoň v omezeném režimu obnoven provoz na 

městském úřadu. Až do odvolání byl však zastaven příjem žádostí o nové 

osobní doklady, propadlé mohly být používány bez sankcí i nadále, výdej 

nových dokladů fungoval bez omezení. V rámci přípravy nového 

územního plánu byly jeho navrhované změny k nahlédnutí na radnici, 

ale schvalování bylo posunuto až na červnové zasedání zastupitelstva, 

jelikož to dubnové 20. 4. bylo odvoláno. 

Pravidelně se na radnici scházel krizový 

štáb a řešil aktuální dění a postup při 

zvládání epidemie v rámci města a 

zabýval se bezpečnostní situací ve městě.  
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• Lékařské ordinace uzpůsobily ordinační hodiny a zavedly systém 

telefonických objednávek návštěv na určitou hodinu tak, aby se 

v čekárnách potkávalo co nejméně pacientů. 

• Domov seniorů Cesmína, v němž byla dodržována přísná hygienická 

opatření, obdržel 120 testů, své zaměstnance začala testovat i 

Bohumínská městská nemocnice.  

• Bohumínský klub seniorů, čítající asi 400 členů, musel samozřejmě 

s karanténními opatřeními radikálně změnit svou činnost. Ženy však 

rozhodně nezahálely, obstarávaly materiál, šily a rozvážely roušky těm, 

kteří je potřebovali – klientům domovů pro seniory, onkologickým 

pacientům a dalším. Na začátku dubna to bylo kolem 1 500 roušek a 

výroba pokračovala.    

• Slova „hygiena“ a „dezinfekce“ se skloňovala ve všech pádech, čistila se 

také veřejná prostranství, 

aby se minimalizovala 

možnost nákazy 

koronavirem. Důkladnou 

očistou a dezinfekcí prošly 

i čekárny na zastávkách 

autobusových linek a 

autobusy samotné.  

 Počínaje 9. dubnem se mohli za poplatek 70,- Kč milovníci filmů 

zúčastnit on-line promítání kina K3 v rámci projektu „vašekino.cz“, 

v nabídce byly hlavně české filmy, např. Případ mrtvého nebožtíka, 

Modelář, Příliš osobní známost nebo Karel Svoboda: Šťastná léta.  



63 
 

 Zima skončila – byla druhá nejteplejší od 

roku 1775, kdy se začaly teploty měřit, 

přičemž únor byl jednoznačně nejteplejší 

s průměrnou teplotou 6,9°C - přišlo jaro a 

s ním i úklidové práce ve městě, tzv. blokové 

čištění. Jako každoročně se vyskytly potíže 

s neukázněnými majiteli automobilů 

nerespektujícími informační tabule o nutnosti přeparkovat.  

• Autorem nové série velikonočních pohlednic z Bohumína byl jako 

obvykle Jiří Spáčil: 

 

• V době, kdy ani věřící se z důvodu ochrany zdraví nemohli setkávat, 

pomohla technika – velikonoční bohoslužby byly přenášeny na sociálních 

sítích, např. mše ve starobohumínském kostele mohli zájemci sledovat 

na Facebooku.  
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• Základní a střední školy učily 

distančně a přidala se k nim i 

základní umělecká škola. Možná 

to bylo trochu překvapivé, ale i 

zpěv, hra na hudební nástroj, 

výtvarná výchova či tanec se 

začaly učit na dálku. 

Vyžadovalo to moderní 

technologie, mimořádné 

nasazení učitelů, pomoc rodičů 

a velkou dávku snahy na straně 

dětí.  

 

• Zápisy do 1. tříd tentokrát proběhly elektronicky, bez účasti dětí i 

rodičů. Přihlásilo se 205 dětí, z toho ovšem 30 splnilo podmínky 

odkladu povinné školní docházky, tudíž do 1. tříd měl nastoupit zhruba 

stejný počet dětí jako v minulém roce.  

 

I mateřské školy měly omezený provoz, takže např. učitelky MŠ 

Skřivánek udržovaly kontakt s dětmi přes webové stránky, kde jim za 

pomoci skřítka Zvídálka nechávaly obrázkové dopisy s úkoly pro ně i 

pro rodiče. 

Škola Přihlášky Odklady Třídy 

ZŠ Masarykova 57 10 2 
ZŠ Čs. armády 46 6 2 

ZŠ Beneše 26 5 1 

ZŠ Skřečoň 31 4 1 

ZŠ Bezručova 23 2 1 

ZŠ Pudlov 8 2 doplní malotřídku 

ZŠ Záblatí 6 1 doplní malotřídku 

ZŠ Starý Bohumín 8 2 doplní malotřídku 

Celkem 205 32 7 
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•  Množství dobrovolníků neustávalo v šití 

roušek, které byly zapotřebí ve velkém 

množství prakticky všude. Dílny vznikly 

např. v centru sociálních služeb, šily členky 

ALMA MATER, dobrovolní hasiči v Záblatí 

(za první dva týdny přes tisíc roušek pro 

občany, různé firmy a 

obchody) a Kopytově a 

další skupiny i jednotlivci. 

Materiál se sháněl různě, 

uložený v domácnostech 

soukromých dárců i 

v obchodech, před kterými se klikatily dlouhé fronty. Před Centrem 

sociálních služeb a v Záblatí vyrostly „rouškovníky“, 9. dubna byl 

v prodejně Lidl instalován rouškomat. Spolu s rouškami dobrovolníci 

rozváželi velikonoční mazance a jiné občerstvení např. policistům a 

celníkům sloužícím na státní hranici s Polskem.   

• Ačkoli kvůli vládním opatřením souvisejícím s koronavirem vedení města 

předpokládalo ztrátu asi 60 milionů korun ve sdílených daních, hledalo 

cesty, jak nezastavit už připravené nebo rozebíhající se velké projekty – 

lesopark Na Panském, Vrbické 

jezero, dopravní terminál u 

nádraží, jak udržet v chodu 

potřebné služby a v rámci 

možností běžný život města. 

Podnikatelům, kteří museli 
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uzavřít své provozovny, pomohlo odpuštěním dvou měsíčních nájmů za 

provozní prostory a záloh na služby.  

• Vyšetřování požáru skřečoňské školy bylo ukončeno tak, že vyšetřovatelé 

neshledali žádné porušení předpisů, nedošlo ani k úmyslnému zapálení, 

ani k porušení předpisů, na straně provozovatele bylo vše v pořádku a 

město má nárok na pojistné.  

• Centrum sociálních služeb mimo šití roušek zajišťovalo také hlídání dětí 

svým zaměstnancům i zaměst-nancům nemocnice, jeho pracovníci 

zajišťovali nákupy starším lidem, i těm, kteří si běžně nakupují sami 

(týdně 50 – 70 nákupů).  

• Od 22. dubna začalo 

v Bohumínské městské 

nemocnici fungovat odběrové 

místo pro diagnostiku 

koronaviru, při jehož vybudování 

pomáhali hasiči a záchranný útvar z Hlučína. V mobilním stanu 

probíhaly odběry stěrem z nosu, k nimž lidé, jimž otestování nařídila 

krajská hygienická stanice nebo doporučil lékař, mohli dorazit podle 

navigačních tabulí pěšky nebo vozem, ve dvou mobilních buňkách se 

vyřídila potřebná administrativa a pak se vzorky odvážely do laboratoře. 

Nemocnice v té době měla pro pacienty s covidem-19 vyčleněna 

pohotovostní lůžka, ale za zvýšených hygienických opatření prováděla i 

operativu, fugovaly ambulance. Ke čtyřem plicním ventilátorům, jimiž 

dosud disponovala, přibyly další dva nové za 800 tisíc korun. Nákup 

financovala nemocnice s přispěním dárců – společnosti Bonatrans (200 

tisíc), Nadace ČEZ (50 tisíc), starosty P. Víchy a poslankyně A. Babišové.  

• Mezi pracovníky v 1. linii se zařadili i popeláři, svoz komunálního 

odpadu zůstal neomezen, zahájen byl i svoz bioodpadu. Občané hojně 

využívali provoz sběrného dvora i automyčky.  
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• Dobu omezení pobytu dětí venku město využilo k obnově herních prvků 

na některých dětských hřištích, letité prvky byly odstraněny a 

nahrazeny novými, 

bezpečnějšími a 

modernějšími za asi 

220 tisíc korun 

např. v Bezručově 

ulici. V ulici 

Slunečné v Záblatí 

s novými 

rodinnými domky 

byl vybudován základ nového dětského hřiště za více než 130 tisíc korun.   

• Mezi Rafinérským lesíkem a Kauflandem začalo kácení stromů v rámci 

přípravy stavby nového obchodního centra. V jiných částech města se 

naopak stromy vysazovaly, např. v Okrajní ulici ve Starém Bohumíně 

nebo na sídlišti v Tovární ulici to bylo přibližně 130 listnatých stromů, 

které by měly plnit funkci jak estetickou, tak odhlučňovací (podél 

dálnice) a zadržovací – bránit v rozfoukávání odpadků a sáčků po okolí. 

• Společnost ČEZ začala s obnovou nadzemního vedení nízkého napětí a 

výměnou starých trafostanic. Práce probíhaly v lokalitě za parkem, poté 

v Nerudově a Mírové ulici. Město v souvislosti s tím instalovalo nové 

sloupy pro veřejné osvětlení modernějšími a úspornějšími LED lampami, 

na něž opakovaně čerpá dotace z ministerstva průmyslu a obchodu.  

• V Lidické ulici začala výměna starého veřejného osvětlení, bylo 

instalováno 25 úsporných lamp, následovala rekonstrukce chodníku 

položením živičného povrchu. Práce měly pokračovat kompletní 

rekonstrukcí vozovky, ovšem ta je v majetku a kompetenci kraje, který 

projekt zatím odložil.  
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• Obnovení provozu bohumínské 

tržnice a po delší době slezský 

rynek na náměstí potěšily 

bohumínské zahrádkáře i 

pěstitele květina na 

parapetech oken nebo 

balkónech. Hobbymarkety byly 

sice v provozu, ovšem 

Bohumíňáci byli zvyklí 

„odskočit si“ přes hranici do 

Polska a tam si nakoupit vše 

potřebné pro jarní výsadbu za 

přijatelné ceny a v dobré 

kvalitě. V dané situaci to 

nebylo možné, a tak tržby 

zůstaly „doma“.   

• Jaro je každoročně obdobím 

úklidu. Projevilo se to i 

v době nouzového režimu, 

kdy měl bohumínský sběrný 

dvůr omezený provoz. Lidé 

měli na práce doma i venku 

více času, zájem o odkládání 

nepotřebných věcí, ořezu 

stromů i elektrospotřebičů či 

stavební suti postupně rostl 

od běžných 50 lidí denně až 

na dvojnásobek; rekord padl 20. dubna, kdy dorazilo 120 lidí. Od 25. 

dubna už byla běžná otevírací doba, tudíž i sobotní provoz.  



69 
 

• Knihovna K3 opět zahájila provoz 27. dubna, a to bez doprovodných 

programů, kde by se 

setkávalo více lidí, 

pouze půjčování knih, 

časopisů, audioknih a 

her. To vše samozřejmě 

za přísných 

hygienických opatření s regulovaným počtem návštěvníků.  

• Za běžných okolností by se studenti SŠ Bohumín v jarních měsících 

usilovně připravovali na 

závěrečné zkoušky 

z dospělosti, ale jelikož 

opravdu všechno je 

letos jinak, pomáhali 

přímo v praxi tam, kde 

byli právě potřební a 

užiteční. Žákyně oboru 

sociální činnosti pomáhaly nejen v bohumínských domovech pro seniory, 

ale i okolních městech. S vědomím rizika pomáhaly s hygienou, 

připravovaly jídla, pomáhaly zaměstnancům, jak jen to šlo.  

K zamyšlení:  

V Bohumíně byl zadržen řidič, který nadýchal přes 3 promile alkoholu. 

 

Květen  

• Květen začal zhoršením počasí, mírným ochlazením a přeháňkami. 

Tradiční dopolední kladení květin k památníku rudoarmějců na 

skřečoňském hřbitově u příležitosti 75. výročí konce II. světové války a 

osvobození Bohumína proběhlo ještě „za sucha“, odpoledne už přišly 



70 
 

přeháňky. Blýskalo se však na lepší časy v souvislosti s uvolňováním 

vládních omezení.  

• Připomenutí výročí konce II. světové války s kladením květin před 

radnicí bylo neorganizované, zrušen byl tradiční Běh ulicemi města.  

• Radnice obnovila od 4. 5. běžný chod, za důkladných hygienických 

opatření – dezinfekce 4x denně, regulace počtu přítomných občanů, 

dohled nad používáním ochranných prostředků.  

• V květnu si Bohumín připomněl 10. výročí od poslední povodně, stoleté 

vody (ta tisíciletá páchala škody v červenci 1997). Od roku 2010 město 

spolu s Povodím Odry 

usilovalo o vybudování 

protipovodňových 

hrází v Pudlově a 

Vrbici. Bohužel je 

nutno konstatovat, že 

do dnešní doby hráze 

nejsou úplné, neboť 

sedm vlastníků blokuje 

pozemky, klade si přehnané podmínky při výkupech pozemků, a tak 

bylo přikročeno ke zdlouhavému procesu vyvlastnění.    

• V průběhu měsíce května se postupně vraceli do škol prvňáčci a žáci 1. 

stupně, jejichž rodiče s tím souhlasili, deváťáci dostali možnost od 11. 

května ve skupinách do 15 se připravovat k přijímacím zkouškám na 

SŠ z matematiky a českého jazyka, např. na ZŠ ČSA to bylo 36 žáků 

ze 42, na Masarykově ZŠ 31 ze 44 žáků. Po 25. květnu nastoupili na 

základě dobrovolnosti ostatní žáci 1. stupně v malých skupinách, 

čestným prohlášením o bezinfekčnosti a s rouškami, např. na 

Masarykově ZŠ to bylo asi 50 % žáků. Ve stejnou dobu se mohly vrátit 

i děti do mateřských škol, což uvítala většina rodičů. Z asi 600 dětí jich 

doma do konce školního roku zůstalo jen asi 160.  
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• Ještě před návratem dětí do škol byly dokončeny některé větší opravy 

školních budov. Např. v ZŠ ČSA nebylo třeba čekat na prázdninové 

měsíce a v předstihu proběhla rekonstrukce sociálního zařízení za necelý 

milion korun v obou patrech pavilonu, kam chodí nejstarší žáci. 

• Rada města vzala na vědomí rezignaci Ing. Evy Stránské a jmenovala 

do komise pro občanské záležitosti Martinu Nitschovou, schválila 

investice na rekonstrukci budovy knihovny 

• RM po projednání usnesením 512/30 schválila zápis do kroniky města 

za rok 2019.  

• Bohumínské hřbitovy si žádají průběžnou údržbu i větší úpravy. Radnice 

tentokrát rozhodla o 

vybudování dvou 

kolumbárií a rozptylové 

loučky na hřbitovech ve 

Starém a Novém 

Bohumíně, za více než 1 

milion korun.  

• Byla zahájena rozsáhlá rekonstrukce objektů č. 19 a 348 poblíž náměstí 

Svobody ve Starém Bohumíně, před časem to byly domy 

s pečovatelskou službou a po přestavbě a uvedení do původní vnější 

podoby podle historických plánů budou sloužit k bydlení.  

• Po delší pauze se od 20. května opět rozjely licitace městských bytů, 

kterých se mezitím uvolnilo 

asi 60 s vyvolávací cenou 60 

Kč/m2.  
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Než bývají byty zařazeny do licitace, procházejí důkladnou rekonstrukcí, 

což je nejen výmalba, ale také výměna podlahových krytin a obkladů, 

kuchyňských linek a sporáků, někdy i rozvodů elektřiny a plynu, 

moderní vybavení WC a koupelen. Nový nájemník se stěhuje jakoby do 

„nového“. Takovéto „drobné kosmetické úpravy“ přijdou u jednoho bytu 

obvykle na 150 tisíc korun, 

někdy však i na dvojnásobek.     

• Korespondenční formou bez 

účasti dětí a rodičů proběhly 

zápisy dětí do mateřských 

škol. Podařilo se srovnat počet 

přihlášek a počet míst, takže 

školky budou plně vytíženy, 

dětí bylo zapsáno bezmála 200. Byli mezi nimi i malí caparti do 3 let, 

pro něž měla vyhrazena místa Fit školka a mateřinka ve Skřečoni, ověřit 

bylo třeba, zda jsou přihlášeni všichni předškoláci s trvalým pobytem v 

Bohumíně, pro něž je absolvování jednoho roku v MŠ před nástupem do 

školy ze zákona povinné.  

• Dětem z MŠ Čáslavská a jejich rodičům zpříjemní cestu do školičky nově 

upravena přístupová ulička. Projekt si vyžádal investici 130.000 Kč. 

  

• K3 po celou dobu mimořádných opatření hledala způsoby, jak do 

maximální možné míry vyvíjet činnost, její pracovníci vymýšleli další a 

další formy pořadů. Když to bylo možné, retro-

kinokavárna promítala pro omezený počet diváků 

16milimetrové filmy ze zlatého fondu naší 

kinematografie v nostalgické atmosféře s hudbou 

a průvodním slovem promítače Antonína. I při 

běžném promítání mělo hlediště kina vymezena 

použitelná sedadla, návštěvy byly možné samozřejmě 
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pouze s rouškami, po dezinfekci a bez konzumace občerstvení. 

K dispozici byl jen omezený výběr současných filmů závislý na nabídce 

distributorů.  

• Když nemohly tančit, snažily se děti ze souboru Radost&Impuls potěšit 

babičky a dědečky v domově Cesmína trochu jiným způsobem. V rámci 

projektu „Radost dělá radost!“ vytvořily celkem 60 dopisů a s dárečky 

a obrázky je poslali klientům domova.  

 

• Spolek Maryška ve svém salonu na náměstí TGM vystavoval po celý 

měsíc květen skvělé fotografie bohumínské fotografky Ivety Mutinové.  

 

 

• Sportoviště jako hala, Bosporka i jiné cvičební sály mohly konečně 

přivítat individuální sportovce i kolektivy, 

i když v omezených počtech. Naštěstí už 

bez roušek začali trénovat florbalisté, 

fotbalisté, házená, lezci, judisté, vzpěrači a 

mnozí další. Také záblatští sokolíci, 

kterým je už pět let vyhrazen oddíl 

všestrannosti, mohli v půlce května 

vyrazit na hřiště a pořádně se vydovádět. 

Radost z toho měli kluci i holky od 3 do 

12 let a jejich rodiče samozřejmě také. 
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Hobbypark, Mauglího 

ranč i stezka 

najížděly do plného 

provozu poté, co v 

„období klidu“ byly 

provedeny revize a 

proběhly nutné 

opravy. Změny 

zaregistrovali ti, kteří 

rádi vyráželi do přírody, např. ke Kališovu jezeru. Za poslední roky 

město investovalo do úprav jeho okolí nemálo financí, nápadů a úsilí.  

Za poslední dobu došlo k úpravě terénu pláže, úklidu odpadků, údržbě 

zeleně, instalaci nových odpadkových košů, piknikových míst a 

cykloboxů. Pro motorizované návštěvníky byly upraveny dvě poměrně 

velké parkovací plochy. 
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• I v těch nejodlehlejších částech Bohumína se stále něco buduje, vylepšuje. 

Tak se stalo, že v osadě 

Červín stavbaři 

vybudovali bytelný most 

přes říčku Lutyňku 4,2 m 

široký a 5,5 m dlouhý 

s mohutným zábradlím 

celkem za necelé 3 

miliony korun, aby sloužil 

místním obyvatelům, obsluze úpravny vody, zemědělcům i 

cykloturistům.  

 

• Jedenáct tůní, umělá návrší, klikaté chodníčky a spousta zeleně, celkem 

za 18 milionů (z toho 10 

milionů pokryje dotace 

z Operačního programu 

Životní prostředí) – projekt 

dlouho připravovaný se od 

jara rozjel na poli mezi 

Bohumínem a Novou Vsí. 

Těžké stroje začaly budovat 

základy lesoparku Na 

Panském.    

 

• Že i jízda na elektrokole po požití několika piv může být nebezpečná, se 

přesvědčil 30letý muž ve Starém Bohumíně. Po havárii jej musel do 

FNO transportovat vrtulník.                           

 

• Manželé Jaroslav a Ferdinand Burszykovi 

oslavili zlatou svatbu.         
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Červen  
• Oslavy Dne dětí se odehrávaly v komorním provedení, větší akce 

organizovány nebyly. Děti ze základních a mateřských škol v menších 

kolektivech vyrážely do přírody.  

 

• V rouškách a rukavicích, se zásobou dezinfekce, ale „bunkrologové“ 

z KVH Bohumín otevřeli! V sobotu 6. června mohli opět milovníci 

vojenské historie navštívit památkově chráněný bunkr MO-S5 Na Trati, 

kde pro ně bylo připraveno několik novinek – repliky muničních bede, 

vojenské uniformy, pozorování okolí nově osazeným stěnovým 

periskopem a další. Členové klubu na léto připravili i noční prohlídky a 

novou expozici v Šedé vile.  

 

• V týž den se Bohumíňákům naskytla další zajímavá podívaná: ačkoli se 

letos v Bohumíně 

nemohlo konat 

tradiční žehnání 

motorkářům, více 

než sto motorek 

různých typů projelo 

městem v sobotu 6. 

června. Říká se tomu 

„spanilá jízda“ a vedla z Dolní Lutyně přes Skřečoň do Bohumína a 

odtud přes Záblatí a Rychvald do Orlové, kde u tamního kostela proběhl 

samotný rituál žehnání.   

 

• Od 1. do 15. 6. byl uzavřen na bohumínské radnici odbor dopravy, kde 

měla pozitivní test jedna úřednice, další „mikroohnisko“ vzniklo v ne-

mocnici, kde se od pozitivního pacienta nakazili dva lékaři a jedna sestra.  
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• Alpský traverz 7. 6. mohl být pěkným opožděným dárkem ke Dni dětí. 

Jeskyňáři z Orcusu připravili zájemcům atraktivní 

rozptýlení – 100metrovou jízdu na laně nad řekou 

Odrou v Pudlově u Antošovické lávky. Dopřáli si ji 

ovšem mimo mrňat a 

teenagerů i dospěláci 

včetně odvážných seniorů 

okolo sedmdesátky. 

Účastníci tvořili dlouhé 

fronty a stánek s občerstvením přišel vhod.  

• Od 12. června Bohumínská 

městská nemocnice uzavřela na 

dva týdny internu, kde se 

pravděpodobně od pozitivního 

pacienta nakazili koronavirem 

dva lékaři a sestřička. Okamžitě 

proběhlo preventivní testování 

všech zaměstnanců interny i 

pacientů. Nakažený pacient byl převezen na infekční oddělení do 

Havířova, 16 pacientů a 22 zaměstnanců interny mělo test negativní, 

zmínění tři byli bez příznaků, ale test měli pozitivní. Interna přestala 

přijímat nové pacienty, lůžkové oddělení bylo uzavřeno, proběhla plošná 

dezinfekce, byla nařízena karanténa.  

 

• 11. zasedání zastupitelstva města se konalo 8. června a v jeho programu 

se objevily také body, které se obvykle projednávají už v dubnu. Ovšem 

kvůli koronavirovým opatřením bylo dubnové zasedání zrušeno a 

program posunut. Zastupitelé vyjádřili souhlas s celoročním 

hospodařením v roce 2019 a schválili účetní uzávěrku za tento rok, vzali 

na vědomí hospodaření za I. – IV. 2020 a schválili úpravu rozpočtu 
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2020. Dalšími body programu byly dary městu a příspěvkovým 

organizacím, výroční 

zprávy obchodních 

společností města a 

závěrečný účet SMOOK. 

Zastupitelstvo po 

projednání rozhodlo o 

dotacích z rozpočtu 

města neziskovým 

zájmovým organizacím na sportovní činnost a o rozdělení dotací 

v sociální oblasti na rok 2020 a posoudilo došlé návrhy na změnu 

územního plánu. Dále se zastupitelstvo zabývalo 3. výzvou Kotlíkových 

dotací, pozemkovými záležitostmi a záměrem darování nemovitostí ve 

Starém Bohumíně (bývalá Domovinka) do majetku Moravskoslezského 

kraje.  

 

• Začaly práce v Červené kolonii, projekt by měl být dokončen na podzim 
2022.  

 
• Radku Matonogovou měli Bohumíňáci možnost poznat hlavně 

prostřednictvím TIKu jako 
průvodkyni rubrikou Chceme domů 
a dobrou duši šunychelského psího 
útulku. Pravidelně nabízí pejsky 
k adopci nebo alespoň k venčení a 
organizuje dobrovolnické akce. 
V červnu proběhla odložená brigáda, 
kdy se gruntovalo – čistily a 
opravovaly kotce a uklízelo jejich 
okolí, poté se uskutečnil Den 
otevřených dveří s ukázkami výcviku psů.  
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• Vedoucí úředníci radnice podnikli 16. června pravidelnou kontrolní 
vyjížďku na kolech, okružní cestu z centra do 
městských částí, kde se v poslední době 
vybudovaly některé zajímavé stavby, např. nové 
chodníky a úseky cyklostezek, mostek, 
rekonstrukce obytných domů nebo zelené 
bludiště za parkem (kde skoro zabloudil pan 
starosta -  ). 

 
 

• Jako na jiných řekách i hladina Odry stoupla na 499 cm (17x větší 
průtok než obvykle), hladina Olše o 20 cm nad 1. povodňový stupeň. 
Ovšem noční blesková povodeň na Olomoucku, Šumpersku a Uničovsku 
způsobila obrovské škody např. v Šumvaldu a Dlouhé Loučce. Obyvatelé 
Bohumína si s povodněmi v minulosti užili své a velmi jim vždy pomohla 
solidární pomoc lidí 
z jiných měst a obcí, 
které na tom v dané 
chvíli byly lépe. A tak 
vedení města 
neváhalo a zvolilo 
rychlou a účinnou 
pomoc: rovnou 
desítku vysoušečů za 
200 tisíc korun 
odvezli starobohumínští dobrovolní hasiči do postižených obcí.  

 
• V obnovených licitacích získalo byty 18 zájemců, z toho 6 z jiných měst, 

průměrný nájem byl pod 100,- Kč/m2 (rekord 171,-).  
 

• Loňské vysazení amurů v Kališoku mělo výsledky – zmenšilo se množství 
rostlin pod hladinou.  
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• Zvyšují se náklady na dezinfekci, ochranné pomůcky a materiál při 
údržbě veřejných prostranství, autobusových čekáren apod.  

 
• CSS uspořádalo jarmark výrobků svých klientů a převzalo do své péče 

cyklorikšu, kterou si občané budou moci v pracovní dny půjčovat.  
 
• Ocelácký triatlon (s podtitulem Triatlon s úsměvem) je název dnes již 

tradičního vytrvalostního závodu, jehož pořadatelem bývá místní firma 
Bonatrans a 
sportovní klub 
Oceláci Ostrava. 
13. června 
dopoledne soutěžili 
nejmenší účastníci 
v tzv. duatlonu, což 
byla jízda na kole 
nebo odrážedle a 
běh, v poledne 
vyrazilo na trať 
162 sportovních 
nadšenců, z nichž 
jen 20 závod 
z různých důvodů nedokončilo. Nebyl totiž vůbec snadný: každý, kdo 
našel odvahu přihlásit se, musel zdolat plavecký úsek ve Vrbickém jezeře 
o délce 450 m, pak 21 km na kole a běh na trase dlouhé 5 km. Byl to 
závod plný odlišností – ve věku účastníků, jejich výstroji a vybavení, ve 
výkonech. Absolutní vítěz, trénovaný sportovec Pavel Pešek z Litomyšle, 
dosáhl času 56:19, nejstarší účastník 75letý Jaroslav Lysek (Dědek 
Beskydský) z Orlové 1:39:05, nejlepší Bohumíňák Vlastimil Czerný 
skončil 12. s časem 1:02:01 a nejlepší žena Adéla Anderlová ze Zlína 
obsadila 22. místo časem 1.04:54.  
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• Ve stejný den, 18. června, oslavili diamantovou svatbu Ilona a Zdeněk 

Juchelkovi a Irena a Jan Frödovi, oba páry byly oddány v roce 1960.  

 
• Dlouhé roky dělají čest sobě i svému městu hráči sportovního kulečníku 

BC Bohumín a drží se mezi 
nejlepšími kluby. Druhý červnový 
víkend jim přinesl výsledek nejlepší 
a titul nejvyšší. Pánové Miroslav 
Andrejovský, Milan Ráček a Daniel 
Mikala (Václav Majewski byl 
indisponován) porazili Náchod a ve 
finále i borce z Havířova – a po šesti 
letech se opět stali mistry republiky!  
   

• V nádvoří radnice 
proběhla 22. 6. po 3 
letech dražba ztrát a 
nálezů, utržilo se skoro 
8,5 tisíce Kč, a to za 
jízdní kola, elektroniku, 
spací pytle, deštníky, 
peněženky, fotoapa-
ráty, kufr, spoustu 
různých oděvů a další 
věci.  

 

Prodávalo se i jinde – 22. až 23. 6. 
v Centru sociálních služeb v 
Masarykově ulici si mohli 
návštěvníci prohlédnout a zakoupit 
na tradičním jarmarku dřevěné 
hračky, keramiku, pletené košíky a 
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další rukodělné výrobky klientů centra. V sociálně terapeutických 
dílnách lidé s mentálním či jiným postižením získávají pracovní a 
sociální dovednosti a mohou rozvíjet svůj talent.  

 

• Některé školy ukončily tento podivný školní rok a rozdaly vysvědčení už 

v pátek 26. června, ostatní v termínu 30. června. S ohledem na způsob 

výuky (prezenční x distanční) probíhalo také hodnocení, učitelé měli 

možnost využít kromě známek také slovní hodnocení.  

Vedení města ocenilo 16 nejlepších žáků 9. tříd a příslušného ročníku 

gymnázia na návrh třídních učitelů a ředitelů škol. Byli to: Veronika 

Halková a Ondřej Lindner (GFŽ), František Basista, Dominik Herok, 

Marie Galliková a Elen Granicová (Masarykova ZŠ), Jiří Semančík, Anna 

Opartyová, Eliška Cieslarová a Adéla Pipreková (ZŠ Skřečoň), Valentýna 

Kohutová a Vojtěch 

Pončík (ZŠ Benešova), 

Natálie Panašová, Josef 

Hanuliak, Jaromír Zajíček 

a Natálie Vorková (ZŠ 

ČSA). Všichni obdrželi 

poukazy na sportovní 

zboží, plavenky, volňásky do K3 a dívky růži.  

 

• Střídání stráží, a to doslova, proběhlo v bohumínské městské policii. 

Poté, co městskou policii 

zakládal a 29 let stál 

v jejím čele, odešel do 

důchodu její ředitel Karel 

Vach. Vedení města na 

jeho místo jmenovalo 

Romana Honysze, který 

dosud pracoval ve funkci zástupce ředitele celých 20 let.  
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• Do řad VPP bylo přijato dalších 15 osob, počet byl navýšen na celkem 

39 osob (před 3 lety jsme měli 230 VPP).  

 

• V Oku č. 12/2020 vyšel následující článek Pavla Čempěla týkající se 

bohumínské kroniky: 
 

Zaplněný blok poznámek vydal na kroniku 
 

Kronikou, která podrobně mapuje události uplynulého roku ve světě, v Česku 
a především v Bohumíně, už mohou listovat čtenáři na městském webu. Má 105 
stran a její textovou část doplňuje řada fotografií. Brzy bude na světě i její tištěná 
a svázaná verze. Letopis roku 2019 je prvním dítkem nové kronikářky Antonie 
Walterové. 

Střídání na postu městského kronikáře bylo v Bohumíně 
více než symbolické. Učitelka Antonie Walterová navázala na 
práci svého staršího kolegy, kantora Zdeňka Veselého, jehož 
žačkou v dětství skutečně byla. Zdeněk Veselý je autorem 
osmnácti bohumínských kronik, jeho následovnice úspěšně 

dokončila první. „Stále mám u 
sebe blok, do kterého si dělám 
poznámky. Sleduji, co se kde 
šustne, a vybírám, co by se do 
bohumínské kroniky hodilo,“ 
svěřila se Antonie Walterová s dovětkem, že práce na 
kronice je časově velmi náročná: „Do počítače nejprve 
zapisuji polotovar. Snažím se o to každý den, a když 
náhodou vynechám, pak se to nahromadí. Když jsem 
letos v březnu dokončovala finální podobu kroniky, 
strávila jsem nad ní dlouhé večery, někdy i noci.“ 

Práci kronikářky musela Antonie Walterová 
skloubit s učitelskou profesí. Tento školní rok by ale 
měl být jejím posledním a na letopisné zápisky tak 
bude mít více času. „Snad se díky tomu dostanu 
osobně i na více akcí, kterým se budu následně na 
stránkách kroniky věnovat. Zajímám se především o 

kulturu, zatímco jiné oblasti, třeba sport, nejsou mým šálkem,“ přiznala kronikářka s 
tím, že ji proto velmi pomáhá, když informace z těchto oblastí předávají přímo kluby, 
organizace a spolky. Zprávy mohou zasílat e-mailem na adresu 
kronika.bohumin@seznam.cz.  

Dokončenou kroniku roku 2019 už schválila městská rada a kronikářka ji v 
předstihu ukázala také svému předchůdci a mentorovi. „Líbila se mu a vyjádřil se o 
kronice pochvalně. Jen se ptal, jestli nechci příště přece jen zvážit ruční psaní,“ 
tlumočila Antonie Walterová. Dodala, že při tvorbě zvolila počítač, zatímco Zdeněk 
Veselý psával všechny letopisy rukou. Zda se v budoucnu k originálnímu grafickému 
pojetí odhodlá, si zatím netroufá říct. Nicméně v práci plynule pokračuje a po 
dokončení premiérové kroniky začala automaticky připravovat podklady pro další. 
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Červenec - září  
Ze světa: 
V polském Krakově se setkali premiéři V4, ČR, SR, Polska a Maďarska, 

jednali zejména o opatřeních proti koronaviru a vzájemné spolupráci.  

Letní cestování do oblíbeného Chorvatska se i přes částečné uvolnění 

opatření výrazně zkomplikovalo, neboť Slovinsko poskytlo českým občanům 

pouze možnost průjezdu s minimálními zastávkami, jinak hrozila 

karanténa. A objízdné trasy byly výrazně delší.   

Slovinsko zpřísnilo karanténní opatření vůči Chorvatsku, také Francie 

zpřísňovala, stejně tak Španělsko, naši turisté vracející se odtamtud se 

museli prokazovat negativním testem, nebo se odebrat do karantény. 

V Itálii byly ke vstupu na oficiální pláže nutné rezervace, počet osob na 

„divokých“ plážích si regulovali sami návštěvníci, aby nebylo přeplněno. 

Když Evropská unie neuznala výsledky prezidentských voleb 9. srpna 

v Bělorusku, prezident Alexandr Lukašenko, který obhájil mandát už 

pošesté, se ohradil vůči vměšování a nechal na západní 

hranici rozmístit vojenské jednotky, sám se prezentoval 

v neprůstřelné vestě. Ačkoli varoval před revolucí, 

v mnohých městech se konaly masívní demonstrace. 

Několik oponentů bylo zatčeno. Podle Ústřední volební 

komise se stal vítězem Lukašenko se ziskem 80,08 % 

hlasů, oponentka Svjatlana Cichanouská získala 10,9 % 

hlasů, ale zahraniční pozorovatelé označili volby jako neregulérní z více 

důvodů a výsledný poměr opačný. Cichanouská odmítla výsledky voleb 

uznat a prohlásila se za jejich vítězku. Protože masové protestní akce 

neustávaly (více než 30 měst), zatýkání pokračovalo, bylo zatčeno více než 

6.000 lidí, věznice byly přeplněny. 

Japonsko pomáhala ostrovu Mauricius ochránit se vůči ropné skvrně, která 

jej ohrožovala po havárii tankeru.  
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Ruský opoziční politik Alexej Navalnyj byl po převozu do Německa 

v kritickém stavu, stále v umělém spánku, podle sdělení lékařů byl otráven 

„novičokem“. Až ke konci září se jeho stav začal pomalu zlepšovat.  

FBI vyšetřovala, kdo poslal Donaldu Trumpovi zásilku s prudce jedovatým 

ricinem, jehož pouhé vdechnutí může být smrtelné. Podrobnosti vyšetřování 

se nezveřejňovaly.  

Kalifornie, hlavně její severní část, bojovala s rozsáhlými požáry, jednu chvíli 

hořelo až na 560 místech, postupně byla zasažena plocha více než 3.000 

km2, v září už celkem 800 tisíc km2, vytrvale pracovalo 12.000 hasič, 

uvádělo se 6 obětí.  Probíhala řízená evakuace mnohých měst a obcí. Požáry 

zbarvily nebe na oranžovo, znečištěné ovzduší ohrožovalo obzvlášť nemocné 

Covidem-19. Jih USA začal ohrožovat hurikán Laura, po něm uprostřed 

září dorazila k pobřeží USA tropická bouře Sally – napršelo až 70 cm vody, 

ohroženy byly např. krokodýlí farmy. Bouře Janus řádící ve Středozemním 

moři zesílila a ohrožovala pobřeží Řecka a Itálii.  

Celkový počet nemocných Covidem-19 ve světě se v polovině září přiblížil 

1 milionu, nejvíce nemocných tehdy měla Velká Británie. Na konci září už 

to bylo 32,6 mil., nejvíce v Brazílii. WHO odhadla počet zemřelých na 

přibližně 1 milion, skutečnost byla jistě vyšší. V Zimbabwe se lidé nebáli 

Covidu-19 tolik jako AIDS, roušky se příliš nepoužívaly. 

 

6. července zemřel v Římě slavný italský hudební 

skladatel Ennio Morricone (+ 91). Složil hudbu 

k více než 500 filmům a televizním seriálům.  

 

Poprvé od II. světové války se v Mnichově nekonal slavný OCTOBERFEST.  

Kuriozita: Dánská televize uvedla vzdělávací pořad pro 11 – 13leté děti, 

v němž vystupovali zcela nazí lidé různých typů postav, věku, s anomáliemi 

a úpravami. Rodiče dětí museli podepsat souhlas s jejich účinkováním. Pořad 

byl oceněn jako nejlepší, reakce veřejnosti byly rozporuplné. 
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Česká republika:  
• V režimu legislativní nouze Poslanecká sněmovna P-ČR projednávala na 

mimořádné schůzi zákon o volbách v době karantény (3 verze) a novelu 

školského zákona týkající se karanténních opatření, distanční výuky atp.  

• Po výbuchu plynu 1. července v Praze-Holešovicích, při němž jeden 

člověk zahynul, byly zdemolovány 3 byty a vznikly milionové škody.  

Lidé přišli doslova o všechno, asi 50 jich bylo evakuováno.  

• 55. ročník Mezinárodního filmového festivalu Karlovy Vary se letos 

NEKONAL.  

• Na Karlovarsku u Perninku se čelně srazily dva vlaky 400 m za 

nádražím v těžko přístupném terénu. Zasahovala i letecká záchranná 

služba z Německa záchranáři ze tří našich krajů. Dva lidé zemřeli a šest 

bylo vážně zraněno. 

• Na konci srpna byl zaregistrován největší denní nárůst počtu 

nakažených C-19 od jara, celkem asi 21,5 tis. nakažených, zemřelo už 

40 lidí. Počet případů nákazy stále rostl, i když s mírnějšími příznaky, 

avšak podle epidemiologa Romana Prymuly bylo třeba být ve střehu. 

Premiér Babiš přišel s návrhem na jednorázové příspěvky seniorům.  

 

• 25. srpna prezident Miloš Zeman 

kvůli neuropatii nohou upadl a 

zlomil si pažní kost. Byl operován 

v Ústřední vojenské nemocnici ve 

Střešovicích a delší dobu nosil 

ortézu.  

 

• 8 z 10 kamionů na našich silnicích bylo přetíženo, řidičům se vyplatí 

uhradit pokutu až 30.000 na místě a vyhnout se správnímu řízení, při 

kterém hrozí pokuty až 4x vyšší. 
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• V srpnu navštívilo pražské památky o 75 % méně návštěvníků, zato 

v Jeseníkách byla v červenci rekordní návštěvnost přes 180.000 lidí.  

• Nejteplejším dnem roku se stal 21. srpen, bylo naměřeno 34,2°C, pak 

ovšem republiku potrápil silný vítr – popadaly stromy, vznikly značné 

škody na majetku, v Chlumci nad Cidlinou se na skákacím hradu zranily 

děti. Vítr komplikoval hašení požáru vzniklého zřejmě samovznícením 

dřevěné štěpky v Rožmitále pod Třemšínem.   

• Od 1. září platilo rozhodnutí vlády o tom, že bezpříznakoví pacienti 

napadení covidem budou dodržovat karanténu zkrácenou ze 14 dnů na 

10. Epidemiolog Rastislav Maďar na vlastní žádost ukončil svou činnost 

v expertní skupině pro opatření. Radily už tři skupiny odborníků, kteří 

se v názorech lišili. Koordinátorkou se stala hlavní hygienička, která 

měla ministrovi předkládat finální výstupy. Covid-19 podle expertů 

zmutoval, stal se až 100x nakažlivějším, ale s mírnějším průběhem 

onemocnění.  

• Rozpoutala se politická bitva o změnu daňového systému ČR, připravoval 

se „Daňový balíček 2021“. Prezident Zeman se přiklonil k návrhu na 

snížení daní na 15 % a 23 % a zrušení superhrubé mzdy nejprve na 1 

až 2 roky. Předběžně byl naplánován schodek státního rozpočtu na 116 

mld., ale mohl by být i násobně vyšší.  

• Předseda Senátu ČR Miloš Vystrčil přes předchozí diskuse přece jen 

absolvoval návštěvu Tchaj-wanu (i s ohledem na J. Kuberu), čínský 

velvyslanec se nepříjemně vměšoval do záležitostí ČR, demokratické 

země tuto návštěvu podpořily.  

• Blízko Plzně narazil do kamionu odstaveného kvůli poruše linkový 

autobus. 36letá žena zemřela, řidič autobusu byl vážně zraněn. Podle 

statistik ovšem za letošní léto bylo nejméně dopravních nehod za 

posledních 30 let, přibylo nehod cyklistů. 

• Se začátkem září se rozjela kampaň „Týden bez odpadů“ propagující 

snižování množství odpadů – zejména mladí lidé propagovali bezobalové 
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obchody, šily „nekonečné“ sáčky apod. Pracovníci KRNAPu a milovníci 

Krkonoš vyděšeni množstvím odpadů zanechaném turisty hledali cesty, 

jak problém řešit. 

• 1. září, kdy do ZŠ a SŠ nastupovalo 1,4 mil. žáků a studentů, bylo 

nejdeštivějším a nejchladnějším dnem tohoto týdne (13 – 17°c). 

Lokální povodně kvůli intenzívním dešťům zvedly hladiny řek, např. 

Svitavy a Svratky, až o 2 metry, Přemyslovice na Olomoucku postihla 

silná bouře s povodní, popadaly stromy, škody byly např. v kempech, 

hasiči vyjížděli asi 20x. Na nátlak 

veřejnosti ministerstvo školství 

změnilo metodiku k opatřením 

vlády a o tom, zda mají být žáci 

vybaveni rouškami, rozhodovaly 

školy samy.  

• V koronavirové době se zvýšila spotřeba alkoholu, s omezením provozu 

restauračních zařízení se konzumace přesunula do domácností.  

• Na začátku září bylo v ČR nakaženo už celkem 24.618 osob, z toho se 

zotavilo 17.807, v nemocnicích bylo 6.387 pacientů a počet zemřelých 

vystoupil na číslo 424. Situace se rychle zhoršovala, napříč republikou 

byly zavírány třídy i celé školy, zpřísňovala se hygienická opatření 

(povinné nošení roušek) a usměrňoval provoz zábavních podniků, barů 

apod. Rostly počty hospitalizovaných a na plicní ventilaci, nákaza se 

dostala do některých domovů pro seniory. Denní růsty počtu 

nakažených trhaly rekordy, zvyšoval se počet zemí, kde Češi nebyli 

vítáni (i Švýcarsko a Slovensko), Němci se o nás 

vyjádřili, že „z premianta se stalo problémové 

dítě“. Postupně jsme se dostali na chvost Evropy, 

za Španělsko a Francii. Prázdninové uvolnění na 

nátlak veřejnosti bylo UKVAPENÉ! Kapacita 132 

odběrových míst nestačila na testování, tvořily se 
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dlouhé fronty. Na svých zasedáních bezpečnostní 

rady např. Prahy, kraje Vysočina a další mj. vyzvaly 

k dodržování 3R: Roušky, Rozestupy, mytí Rukou. 

Opoziční politici útočili na vládu, že ještě nebyl 

ustaven krizový štáb žádaný od srpna, žádali 

udržení provozu škol. Premiér uvedl do funkce 

ministra zdravotnictví po odstoupivším Adamu Vojtěchovi Romana 

Prymulu. Ten nabádal k tomu, aby lidé zůstávali o víkendu doma 

s knihou, ale neodradil je ani déšť a vyrazili na výlety. Praha se vylidnila 

a Pražáci zvesela šířili nákazu mezi sněhovými vločkami na Šumavě, 

v lázních, na hradech atd. Ministr připravoval přísnější opatření, 

zvažovala se forma omezení školní výuky středoškoláků, omezily 

volnočasové aktivity na 10 – 20 osob. Počet zemřelých už dosáhl čísla 

601, ale v Praze stovky lidí protestovaly proti vládním nařízením. 

• V posledním zářijovém týdnu Česko překvapil sníh (na Kvildě ho 

napadlo až 5 cm) a opět škodily silné deště, na východě spadlo 15 – 

40 mm srážek, Zlínský a Moravskoslezský kraj vyhlásily 1. stupeň 

povodňové aktivity. Po celém území ČR docházelo kvůli mokré vozovce 

k desítkám dopravních nehod.  

• Ve věku 82 let zemřel oskarový filmový režisér 

a „dvorní“ režisér Bohumila Hrabala Jiří 

Menzel, rozloučení se konalo v Rudolfinu za 

zvuků hudby W. A. Mozarta. Ve věku 90 let 

zemřela psycholožka Jiřina Prekopová, 

propagátorka kontroverzní teorie tzv. pevného 

objetí. Paradoxně v pouhých 19 letech spáchal sebevraždu talentovaný 

běžec Ondřej Hodboď.  

• Bývalému předsedovi Senátu ČR Jaroslavu Kuberovi bylo uděleno tchaj-

wanské ocenění Řád příznivých oblaků za dlouhodobou podporu Tchaj-
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wanu, udělení Řádu Bílého lva in memoriam prezidentem republiky 

vdova odmítla.  

• Byly omezeny svatováclavské slavnosti, např. ve Staré Boleslavi proběhla 

pouze mše. 

 

Moravskoslezský kraj, region 
 Na Karvinsku se začaly kvůli nákaze koronavirem uzavírat doly, několik 

tisíc horníků zůstalo doma, jen povrchoví pracovníci zajišťovali 

nejnutnější práce. Nakažených už bylo asi 1.800, hygiena situaci neměla 

vůbec pod kontrolou. Po čase, koncem září, se situace změnila, MSK a 

Karvinský okres měly velmi malé přírůstky nakažených i přes enormní 

testování. Občané protestovali proti celoplošným opatřením.  

o Od 18. 8. vytrvalý déšť na severovýchodě Moravy, přes noc stoupla 

hladina Olše o 2 metry, hrozily sesuvy půdy a pády podmáčených 

stromů. 

 V oblasti Nýdku a Bystřice fotopasti nastražené myslivci zaznamenaly 

pohyb 5 vlčích mláďat.  

 MSK ocenil 4 policisty, kteří zachránili život dalším dvěma policistům 

speciální pořádkové jednotky zasaženým bleskem na Bílé v Beskydech. 

 V Jeseníkách se uskutečnil sraz veteránů značky Mercedes-Benz, vozy 

projížděly např. Karlovou Studánkou a Bruntálem.  

 Národní zemědělské muzeum 

otevřelo v Ostravě v tzv. Dvojhalí 

v Dolní oblasti Vítkovice svou pobočku 

– Zemědělské muzeum se dvěma 

expozicemi – zemědělské techniky a 

potravinářství.  

 20. září proběhly Dny NATO a vzdušných sil, tentokrát ovšem bez 

návštěvníků.  
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 V Nádražní ulici v Ostravě vznikla 

obří nástěnná malba-mural, tj. 

graffiti z 500 šablon s názvem 

„Skok“ o rozměrech 18 x 11 m 

obsahující tajná znamení pro místní. 

Autorem je polský umělec Mariusz 

M-City Waras. 

 Únik kyanidu do Bečvy ve Valašském Meziříčí způsobil obrovské škody 

v úseku dlouhém 40 km, bylo podáno trestní oznámení na neznámého 

pachatele, začalo dlouhodobé vyšetřování. 

 Nejúspěšnějším českým románem roku se stala kniha Šikmý kostel Karin 

Lednické z Havířova, kronika ztraceného hornického města Karviné 

v letech 1894 – 1921.  

 

Červenec   
 Bohumín ožil, rozjížděla se nejprve malá divadelní představení a 

koncerty pro maximálně 94 diváků a promítání letního kina podle 

pravidel rozestupů, 

v červenci se začínají 

organizovat menší akce 

do 300, později do 500 

lidí. Jedním z mála 

hudebních vystoupení, 

která se podařilo v K3 

v době stále se měnících 

opatření realizovat, byl 

koncert zpěvačky a písničkářky Veroniky June (Veroniky Červeňové), 

která se do našeho města před čtyřmi roky přistěhovala z Českého 

Těšína.    
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 V Janáčkově ulici za parkem na místě bývalé zahrádkářské kolonie 

vznikla nová atrakce pro děti: živý zelený labyrint tvořený 1.300 habry, 

které pět let rostly 

do požadované 

výšky a byly 

zastřihovány do 

potřebných tvarů, 

k tomu dřevěný 

hrad z pevného a 

odolného akátového 

dřeva se dvěma 

schodišti, vyhlídkou 

ve výšce 2,4 m a nerezovým tobogánem. Návštěvníci se sem mohou 

dostat Janáčkovou ulicí, nebo přímo z parku Petra Bezruče po nově 

vybudovaném a večer osvětleném chodníku. Areál byl předán do správy 

městské společnosti Bospor.      

 Naštěstí jen jeden týden trvala uzavírka frekventované komunikace ze 

Skřečoně do centra města, která mnohým motoristům zkomplikovala 

život. Došlo totiž na generální opravu kruhového objezdu u skřečoňského 

mostu a bylo nutno využít cestu přes Záblatí nebo přes Novou Ves. 

Oprava v rámci reklamace to byla důkladná, nešlo jen o odfrézování 

starého asfaltu a 

jeho nahrazení 

novým povrchem, 

muselo být 

odtěženo i podloží, 

neboť se v rondelu 

objevily praskliny, 

ve špatném stavu byly nájezdy ze strany Skřečoně už dříve provizorně 

opravované. Celkem bylo opraveno asi tisíc metrů čtverečních přímo na 
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„kruháči“ a asi 100 m vozovky navazující v ul. 1. máje. Díky dlouhým 

předchozím jednáním a důkladné přípravě práce proběhly velmi rychle 

a plynule, takže uzavírka trvala jen minimální dobu.   

 Došlo na změny ve službách České pošty: od 1. července byla uzavřena 
hlavní pošta v Novém Bohumíně u nádraží, jehož budova procházela 
rozsáhlou rekonstrukcí. 
Úřad se přestěhoval do 
náhradních prostor na 
1. nástupišti nádraží a 
všichni předpokládali, že 
to bude na dva 
prázdninové měsíce.  

 Už druhé stěhování 
potkalo pobočku pošty ve Skřečoni. Před dvěma roky se jako franšíza 
Pošta Partner přestěhovala do prodejny trafiky nedaleko skřečoňského 
mostu, od 1. července zase zpět do původní budovy někdejší radnice 
jen o vchod vedle, kde sídlí i jedno z pracovišť městské knihovny.  

 Do provozu byla konečně uvedena cyklorikša, kterou pro centrum 
sociálních služeb 
na podzim 
zakoupilo město. 
Speciální tříkolka 
byla pořízena pro 
vyjížďky seniorů 
a pohybově 
znevýhodněných 
lidí v doprovodu 
jejich příbuzných 
nebo přátel. 
Dostanou se tak 
do vzdálenějších míst a mohou se podívat, jak se město mění. Bude 
fungovat jako rodinný cyklistický „taxík“? 
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 Bohumínský spolek Pro-fit12 se zaměřuje na akce pro onkologicky 

nemocné, ale nejen pro ně, záběr má mnohem širší. Každoročně 

organizuje různé besedy a přednášky, tradiční akcí je „Květinový den“ 

vyhlašovaný organizací 

Liga proti rakovině 

Praha, ten však musel 

být kvůli epidemii 

přesunut na podzim. A 

tak spolek rozjel 

zábavně-osvětovou akci 

v mateřských školách, 

z nichž první byla ta 

skřečoňská. Do soutěží a různých zábavných aktivit se spolu s dětmi 

zapojili i pozvaní rodiče a učitelky.   

 Změna v legislativě – narovnání podmínek provozu taxislužeb, 

klasické taxislužby a moderních 

aplikací – dopadla i na bohumínské 

dopravce. Nebudou muset např. 

skládat zkoušky z místopisu, zvyšuje se 

odpovědnost provozovatelů i postihy 

za nedodržování zákonných regulí a 

vozidla musí být označena žlutými 

evidenčními nálepkami, které vydává 

radniční odbor dopravy.   

 Už dlouho Bohumín nevítal své nové občánky, jarní vítání muselo být 

zrušeno. A tak termín 4. 7. mohli využít rodiče dětí, které se narodily 

od 7. prosince loňského roku do 30. dubna. 

 Smaragdovou svatbu – 55 let společného života – oslavili manželé 

Miroslava a Pavel Blahutovi.   
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 I rybáři soutěží. V Mezinárodním mistrovství Slovenska v rybolovné 

technice sportovci z bohumínské MO Českého rybářského svazu zvítězili 

v pětiboji ve všech kategoriích, 

v nichž nastoupili, v kategorii 

žen vyhrála Lucie Kepáková, 

v žákyních Eliška Vladyková, 

v juniorech zvítězil Filip Sitek a 

Tomáš Bernatík byl druhý.   

 Dalších 55 km uveslovalo na pěti 

trenažérech umístěných na 

zastřešeném pódiu u 

dopravního hřiště 

v Hobbyparku 26. července 

celkem 110 sportovců, 

nejnáruživější z nich dokonce 

osmkrát. Nejlepší čas na 

půlkilometrové trati byl tentokrát 1:38. Tento cyklus akcí pro veřejnost 

pořádá už od roku 2017 SK CWG Bohumín. Jeho cílem je propagace 

sportování a zdravého životního stylu a dosažení mety 6.378 km, čemuž 

odpovídá název akce – Veslujeme do středu Země.  

 V infocentru v budově radnice mohou 

návštěvníci Bohumína i místní 

zájemci získat (zdarma nebo za 

přijatelné ceny) různé upomínkové a 

propagační materiály – letáčky, 

pohlednice, drobné upomínkové 

předměty i větší publikace. Sortiment 

je průběžně doplňován a obměňován. 

Nejnovější nabídkou jsou magnetky 

s historickými a přírodními motivy za 22 korun.  
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Srpen  
 

o 8. 8. 2020 – datum, které se stane obrovským vykřičníkem v novodobé 

historii našeho města. Požár domu č. 1158 v Nerudově ulici se stal 

největší civilní tragédií, na jakou se nikdy nedá zapomenout. 54letý 

muž, který příbuzenské spory nedokázal řešit jiným způsobem, úmyslně 

založil za pomoci hořlaviny, dvou PET lahví s benzínem, požár bytu 

v 11. patře, kde právě probíhala rodinná oslava. Krásný letní sobotní 

podvečer, krátce před 18. hodinou, pohoda rodinné sešlosti a … 

obrovská tragédie. Z přítomných příbuzných a přátel se pouze čtyřem 

lidem podařilo zachránit tak, že v 11.!!! patře přelezli na vedlejší balkón. 

Byla to jediná úniková cesta, neboť všude jinde se bleskurychle šířily od 

vstupních dveří 

plameny a žár. 

Jaké asi muselo být 

zoufalství těch 5 

nešťastníků, kteří 

se raději vrhli 

z okna bez šance na 

přežití pádu z tak 

veliké výšky. Ostatních šest přítomných, z nich dva chlapci a jedna 

dívka, zahynulo přímo v bytě.  

Alkoholem posilněný Zdeněk K. podle psychiatričky zřejmě masovou 

vraždu naplánoval a provedl tak, aby trpělo co nejvíce lidí. Po činu, sám 

popálený, pak z domu utekl. Naštěstí byl v krátkém čase zadržen 

strážníky městské policie.  

Prokázalo se, že přes velmi zkreslující informace přihlížejících občanů 

sdělovacím prostředkům, jak profesionální, tak dobrovolní hasiči byli na 

místě bezprostředně po ohlášení požáru, okamžitě dorazili i záchranáři. 

Ovšem zachránit lidi v hořícím bytě nebylo v lidských silách, jak 
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v následujících dnech vyděšeným občanům vysvětlovali ve sdělovacích 

prostředcích odborníci. Už během požáru se v okolí domu shromažďovali 

lidé z okolí, ale také samotní evakuovaní obyvatelé domu č. 1158, 

pracovníci sdělovacích prostředků, velitelé zasahujících složek i politická 

reprezentace. Ta naše bohumínská, kterou vedl místostarosta Igor Bruzl 

kvůli nepřítomnosti starosty Petra Víchy, se zpočátku jen těžko 

dostávala k potřebným informacím, byla jaksi „upozaděna“ krajskými 

„šéfy“. Tento přístup naštěstí změnila po svém příjezdu na místo 

tragédie vicepremiérka 

Alena Schillerová. 

Vedení radnice svolalo 

potřebné úředníky, 

kteří ihned začali 

jednat. Zřídili krizové 

centrum v blízkém 

stacionáři Salome, zajistili tým psychologů, organizovali náhradní 

ubytování, poté jednali s pojišťovnou. Město má budovy pojištěné, ale 

jen asi 10 % nájemníků mělo pojištěné vybavení domácností. Bleskově 

se podařilo sehnat firmu, která se pustila do sanačních prací. Vše 

probíhalo velmi rychle, pouze napojení domu na energie bylo 

problematické. Nicméně 6 dnů po požáru (v pátek v noci) se to podařilo, 

což zajistilo hladší průběh náročných prací. A ty trvaly ještě dlouho. Jen 

24 bytů z celkového počtu 60 bylo zcela bez poškození, u ostatních byla 

různá míra poškození, některé musely být zcela rekonstruovány nejen 

kvůli následkům ohně, ale kvůli jeho hašení. Zcela musel být vyměněn 

jeden výtah, u druhého byla nutná větší oprava. 

Rada města rozhodla o odpuštění nájemného za srpen všem 

nájemníkům domu. Po napojení na energie se alespoň do některých bytů 

mohli jejich obyvatelé postupně vracet, jiným bylo umožněno 

vyzvednout si potřebné věci a museli zůstat v náhradním ubytování, 
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většinou u svých příbuzných. Protože nebylo jasné, kdo z nájemníků 

v domě zůstane a kdo bude chtít dům z pochopitelných důvodů opustit, 

město pozastavilo do 1. 9. licitace, aby mělo k dispozici nabídku 

náhradních bytů.  

V Bohumíně se zvedla vlna solidarity, poblíž domu vzniklo 

improvizované pietní místo. Moravskoslezským krajem byla vyhlášena 

sbírka, která byla následně prodloužena do konce září.  

Až příliš dlouho trval zájem médií a někdy dost neomalené chování 

novinářů, kteří např. vnikli bez povolení až na místo požáru, jitřili emoce 

a prohlubovali stres obyvatel domu. Do značné míry situaci pomohla 

zlepšit výzva starosty a místostarostů: „Dopřejte lidem klid.“  

o Zasedání rady města se týkalo především řešení následků požáru 

v Nerudově ulici, obnovy poškozených bytových jednotek i společných 

prostor a výtahů, finanční sbírky a dalším formám pomoci. Změny 

nastaly v komisích majetkové – rezignoval Ing. Jaroslav Změlík, 

v komisi pro m. č. Pudlov rezignoval Bc. Jan Pernica.  

o Rada města ve spolupráci se společností KODIS rozhodla usnadnit našim 

seniorům vyřízení tzv. ODISky (slevové karty pro hromadnou dopravu 

do Ostravy) na sociálním odboru bohumínské radnice, aby nemuseli kvůli 

ní cestovat dvakrát do Ostravy. Bezkontaktní čipová karta slouží jako 

dlouhodobá časová jízdenka i jako elektronická peněženka v městské i 

příměstské dopravě spoji zapojenými do ODIS a jízdné výrazně zlevňuje. 

Vyřídit si ji mohou na 5 let cestující starší 65 let.  

o U pěchotního srubu 

MO-S4 Šedá vila u 

transformátoru 

uspořádal Klub 

vojenské historie 

s agenturou K3 a 

spolkem Ironclad         
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v sobotu 15. srpna atraktivní 

akci „Vojákem na zkoušku“. 

Malí i velcí účastníci 

s vojenskou knížkou v ruce 

mohli zažít vojenskou 

atmosféru – zastřílet si ze 

vzduchovky, házet na cíl, luštit 

šifrované zprávy, projet se 

obrněným transportérem, prozkoumat bunkr, prostě seznámit se s částí 

bohumínské historie. Činnost klubu dlouhodobě podporuje město, 

z krajských dotací byly financovány projekty jako revitalizace expozice, 

doplňování nářadí nutného pro údržbu a vybavení nábytkem pro akce 

pořádané klubem pro veřejnost.  

o SDH Kopytov uspořádal v sobotu 22. srpna velkou letní slavnost se mší 

k 75. výročí osvobození Bohumína a osady Kopytov a ukončení II. 

světové války za účasti 

náměstka hejtmana MSK 

Jaroslava Kanii, 

místostarosty spřáteleného 

města Čáslav, zástupců 

spřátelených jednotek hasičů 

a bohumínských zastupitelů 

poslankyně A. Babišové, 

J. Théra, D. Maryšky, A. 

Walterové a K. Smigové. 

Po úvodním oficiálním 

aktu, slavnostním 

odhalení památníku - 

restaurovaného rozso-

cháče vyloveného z řeky 
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Olše v předchozím roce, položením kytice u památníku, státní hymně a 

čestné salvě vojenské stráže v dobových uniformách následovaly ukázky 

činnosti žákovských družstev kopytovských hasičů – štafet a hasičského 

útoku. Návštěvníci akce si mohli prohlédnout hasičská auta i jinou 

techniku, děti využily pro ně připravené atrakce a dospělí poseděli u 

tradičního občerstvení. Škoda, že průběh akce narušila pozdější bouřka 

s prudkým deštěm.  

o V Moravskoslezském kraji a v Bohumíně, městě na soutoku, samozřejmě 

také byla vyhlášena povodňová 

pohotovost, meteorologové 

vyhlásili vysoký stupeň 

nebezpečí od 19. do 20. srpna. 

Přívalové deště zvedly hladiny 

Odry (2. stupeň povodňové 

aktivity) i Olše (krátkodobě i 3. 

stupeň povodňové aktivity). Za hodinu napršelo až 60 l vody na metr. 

Profesionální i dobrovolní hasiči měli zase plné ruce práce, převážně 

čerpali vodu ze zatopených sklepů.   

o Bohumínské nemocnici se podařil husarský kousek, získala pro občany 

Bohumína a okolí nového zubního lékaře, MUDr. Pavla Šestořáda. Měl 

by převzít alespoň část pacientů dvou lékařek, které ukončily svou praxi. 

Aby se předešlo špatným 

zkušenostem s registrací např. 

z Ostravy (viz foto),  áhla BMN 

k předregistraci on-line, pro-

střednictvím elektronických 

dotazníků. Během 1. hodiny po 

spuštění systému se zapsalo asi 1.400 zájemců o registraci, celkově asi 

2.500. Zvládnout nápor bylo v průběhu následujících měsíců náročné a 

vyskytly se i tak problémy a nedorozumění.  



101 
 

o  Sběrný dvůr BMS odebíral mimořádně staré přístroje značky Samsung.  

 

o Na 14. ročník Groble 

Open 8. srpna se sjeli 

letečtí modeláři z Česka 

i Polska, největší modely 

měly rozpětí křídel až 

4,5 m.   

 

o Na srpnovém Mistrovství ČR ve vzpírání do 17 let v Sokolově se 

vyznamenali svěřenci trenéra 

Jana Gospoše ze SKV Bonatrans 

Bohumín. Těsně pod stupni vítězů 

na 4. místě skončil v nabité 

kategorii do 81 kg 15letý Martin 

Kantor, stříbrné medaile přivezli 

14letý Martin Šimek (kategorie 

do 55 kg) a 16letá Sára Skulinová 

(do 64 kg) a stali se vicemistry ČR.  

Další siláci, tentokrát z oddílu silového trojboje TJ Viktorie Bohumín, 

zabojovali na Mistrovství ČR juniorů, 

dorostu a masters v klasickém RAW 

benchpressu. Bronz získali ve svých 

kategoriích Martin Turek a Natalia 

Curzydlo, David Jokiel si přivezl 

stříbrnou medaili.  

 

o Útlum tanečních soutěží paradoxně pomohl tanečníkům Radost&Impuls 

k významným titulům v interpretačním umění. Tanečníci natočili na 

prknech bohumínského kina 20 minutových choreografií, získali 14 
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zlatých a 4 stříbrné medaile a obrovským 

úspěchem bylo dosažení vítězství v tanci i 

získání titulu Absolutní šampion za 

skladbu „Dětství skončilo… je třeba jít 

dál“ ve virtuální soutěži vyhlášené 

organizací WCOPA z USA. Pro dokreslení: 

celkem soutěžilo 2.500 nahrávek ze 70 

zemí celého světa, do semifinále se dostaly 

všechny nahrávky našeho souboru, do 

úzkého finále postupovalo celkem 5 nahrávek, z nichž 3 byly naše. Výše 

zmíněná skladba autorek Lenky Krčové a Barbory Poremské-Walecké 

vyhrála napříč všemi kategoriemi – hudba, zpěv, herectví, tanec, 

modeling a varieté. Neuvěřitelné!  

Navíc v kategorii modeling-junioři získal 1. místo 15letý tanečník 

Matyáš Dunaj.   

 

o V srpnu projíždělo ulicemi našeho města 

speciální vozidlo s panoramatickou kamerou a 

pro potřeby radnice pořizovalo snímky pro 

aktualizaci digitální technické mapy. Fotilo 

komunikace, dopravní značky, stromy a 

travnaté plochy na městských pozemcích. 

Záběry se používají při různých jednáních o 

rozvoji města.  

o Do konce srpna byla 

v provozu hlavní pobočka 

bohumínské knihovny K3 

v Nerudově ulici. Od 1. září 

po dva týdny probíhalo 

stěhování několika tisíc 
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knih a dalšího zařízení „o kus dál“ do prostor bývalé prodejny vedle 

solné jeskyňky, aby se 

v následujících měsících 

mohla realizovat generální 

oprava hlavní budovy. Od 

14. září začal běžný provoz 

půjčování knih pro děti i 

dospělé, ovšem v poněkud 

stísněných podmínkách a 

s omezením dalších aktivit 

a akcí. Ostatní pobočky 

fungovaly normálně, knihy 

bylo možno vracet i tam. Rekonstrukci si vyžádala zastaralá 

elektroinstalace, nově byly rozvedeny sítě pro připojení počítačů, 

upraven byl vchod a vstupní prostor, zmodernizovány toalety. Práce za 

asi 6,4 milionu byly naplánovány do konce ledna 2021.   

 

Technická zajímavost: 

27. srpna skončilo vysílání veřejnoprávní televize v DVB-T a bylo 

nahrazeno DVB-T2, následoval stejný proces komerčních televizí. Pro 

diváky to znamenalo pořídit si ke staršímu televizoru set top box nebo 

raději modernější televizní přijímač a přeladit si kanály. Důvodem této 

technické změny je uvolnění prostoru v éteru pro přenos dat.  

 

o Diamantovou svatbu – 60 let společného 

života – oslavili manželé Marie a Leon 

Průškovi ze Záblatí.  
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o Bohumínské děti i jejich rodiče si zvykli na už tradiční „Prázdninový 

kolotoč“, ovšem tentokrát byl kvůli opatřením vlády zrušen. Některé 

bohumínské instituce na 

to zareagovaly tak, že 

se pokusily rozšířit 

nabídku příměstských 

táborů.   

Na konci srpna se 

obvykle prázdninová činnost dětí rekapituluje: letní aktivity proběhly 

velmi úspěšně. Dva turnusy Námořní akademie zorganizoval spolek 

Posejdon, děti měly možnost seznámit se se základy vodáctví.       

Městská knihovna na-

plnila dvě skupiny po 15 

dětech, které se dva 

týdny v červenci a jeden 

týden v srpnu věnovaly 

jak tvořivým činnostem, 

deskovým hrám a 

soutěžím přímo 

v knihovně, tak také za 

krásného počasí venkovním aktivitám.  

Dům dětí a mládeže Fontána každoroční bohatou nabídku pobytových 

táborů s pestrým pro-

gramem v turistické 

základně v Návsí rozšířil o 

několik běhů, ve kterých se 

vystřídalo 209 táborníků, 

celkem realizoval 15 

táborů, 9 příměstských a 6 

pobytových. Novinkou byl 
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vzpomínkový minitábor pro zájemce nad 18 let. Bospor připravil tábory 

s ryze sportovní náplní – lezecký tábor a sportovní se zaměřením na 

míčové hry, florbal, badminton a další, který proběhl v srpnu a byl určen 

pro děti od 8 do 14 let.  

I další sportovní oddíly a kluby se 

snažily prázdninové měsíce využít 

k tomu, aby si děti vynahradily 

tréninky, které zmeškaly během 

karantény. Proběhly výcvikové 

tábory a odborná soustředění, např. 

obvyklý tábor JUDO Bohumín 

proběhl v červenci opět v základně 

Léskoveček ve Velkých Karlovicích a 

malí začínající judisté i ti zkušenější na pravidelných tréninkách získali 

základní technické dovednosti nebo si technickou vyspělost zvýšili 

zkouškami na žlutý, oranžový, případně i vyšší pásek. Mimo tréninky se 

účastníci věnovali obvyklým táborovým aktivitám, jako jsou sportovní i 

umělecké soutěže, turistika a závod „Sparťan“. 

Tři nejmladší kategorie 

florbalistů z 1. SC Bohumín 

´98 vyrazily v posledním 

prázdninovém týdnu na 

soustředění do Smilovic, 

aby se co nejlépe připravily 

na nadcházející sezonu.   

 

o Kuriozita:  

Řeka Odra už v minulosti vydala nejeden poklad – např. důkazy o 

někdejší přítomnosti mamutů v našem regionu. Nejvzácnějšími 
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exponáty našeho muzea v domě Pod 

Zeleným dubem se už dříve stal mamutí 

zub (nálezce Radek Nadažy) a obratel (Jiří 

Spáčil).  

Letos při srpnovém sjíždění řeky s rodinou 

pracovník radnice Josef Skokan na břehu 

objevil další mamutí stoličku o váze 1,1 kg.  

Po prozkoumání v Muzeu Těšínska by měla 

rovněž najít místo v našem staro-

bohumínském muzeu.  

 

 

o Gulášfest u hasičské zbrojnice v Šunychlu se konal už popáté, a to 

v sobotu 29. srpna. Organizovali jej místní dobrovolní hasiči pro osm 

týmů a asi 1200 návštěvníků. Ti byli nadmíru spokojeni, protože mohli 

vybírat a ochutnávat ze 13 druhů guláše – hovězího, srnčího, jeleního, 

mufloního a dalších, celkem ho bylo 520 litrů. Vařilo se pod novým 

zahradním přístřeškem, který hasičům nechalo postavit město. Porota 

ocenila hovězí guláš 

domácích hasičů, u 

návštěvníků měli 

největší úspěch 

Borci z Pudlova, 

kteří stihli uvařit 

guláš srnčí, hovězí 

a segedínský a 

navíc gulášovou 

polévku. Večerní 

posezení doplnilo ještě 150 litrů buřtguláše.  
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o 31. srpna nastal konec prázdnin. 

Prázdninový kolotoč se uskutečnit 

nemohl, a tak agentura K3 připravila 

pro školáky na náměstí TGM  

Rozloučení s prázdninami – pestrý 

program se soutěžemi, hudebními 

vystoupeními, kouzlením, bublinkovou 

diskotékou a dalšími kratochvílemi řídil 

excentrický moderátor Wiki. Úspěch 

mělo malování na obličej a nástřik 

tetování, prodávaly se pamlsky. Děti se 

skvěle bavily.  

 

Září  
o Poprvé do školy! Zhruba 1.700 dětí nastoupilo po prázdninách do 

bohumínských základních škol, z toho 176 prvňáčků. Patnáct 

šestiletých dětí, které dostaly na základě doporučení poradenského 

pracoviště odklad školní docházky, si bude zvykat na školní prostředí a 

povinnosti školáka v přípravné třídě. V tomto projektu pokračuje 

Benešova škola.  

 

Masarykova ZŠ 2   1.třídy 46 prvňáčků 

ZŠ ČSA 2   1.třídy 42 

Benešova ZŠ 1 + 1 přípr. 20 + 15 

ZŠ Skřečoň 1 26 

ZŠ Bezručova 1 21 

Záblatí, St. Bohumín, 
Pudlov  

 21 
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Podařilo se racionálně rozmístit děti přihlášené do mateřských škol a ty 

byly plně vytíženy. 

První školní den 

prvňáčkům město 

zpestřilo drobnými 

dárky – školními 

potřebami, tričky 

s nápisem 

Bohumínský školáček, 

strážníci městské policie 

k tomu přidali turistické vaky 

s užitečnými drobnostmi – 

reflexními pásky a smajlíky, 

notýsky apod. hrazené 

z evropské dotace.  

Už před prázdninami, v době koronavirové výluky ve školách, a během 

prázdnin ve školských zařízeních probíhaly opravy a různé inovace, 

takže žáci nastoupili do krásných budov a učeben. Dalšími vylepšeními 

byla například modernizace výdejny školních obědů ve Skřečoni za 1,7 

mil. korun nebo parkovací záliv před ZŠ ČSA.  

Do oprav školních budov a areálů město investovalo asi 9 mil. korun. 

Nejen školákům mají sloužit zmodernizovaná hřiště. V Gliňoči dostalo 

nový asfaltový povrch a 

lajnování pro různé 

míčové hry, u věžáků 

v Bezručově ulici bude 

sloužit ke streetballu a 

v Tovární ulici vznikly na 

novém asfaltu lajny pro 

míčové hry, přibudou 
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branky a na plácku skákací panák a další hry pro menší děti, což celkem 

vyšlo asi na 850 tisíc korun. Město průběžně vyměňuje ještě některé 

přežívající staré atrakce jako houpačky a kolotoče a nahrazuje je 

novými, modernějšími a bezpečnějšími.  

Dětem školou povinným, ale i starší mládeži a dospělým slouží od roku 

2018 v sousedství skateparku a bikrosové dráhy workoutové hřiště za 

půl milionu korun. Do přestavby bývalého areálu pro fotbal a atletiku 

už město postupně investovalo přes 6 milionů korun. Areál provozuje 

spolek Mládež, který se 

však začal potýkat 

s vážnými problémy. 

Zpočátku to byl „jen“ 

nepořádek, který po sobě 

zanechávali návštěvníci 

areálu. Ten se podařilo 

minimalizovat, ovšem 

nastal problém vážnější, a to krádeže částí kovové konstrukce cvičební 

sestavy – dvou hrazd i s úchytkami a šrouby. Krádež je v šetření, 

radnice uvažuje o umístění kamery do této odlehlé lokality.  

o K bezpečnosti dětí v silničním 

provozu při cestách do školy 

každoročně přispívá Dopravní 

odpoledne pořádané agenturou 

K3 s podporou záblatských 

hasičů a Českého červeného kříže. 

Letošní akce proběhla 
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v Hobbyparku a na dopravním hřišti 5. září. Zábavnou formou se děti 

poučily o tom, jak se chovat v dopravním provozu, ať už jsou chodci či 

jezdí na kolech. Úspěch měl klaun Hopsalín i mezinárodní mistr 

v biketrialu s freestylovými triky Jan Sladký, soutěže a další zábavné 

aktivity.  

o Ve stejnou dobu se na druhém konci Bohumína, v okolí Vrbického jezera 

konalo Mistrovství 

Moravskoslezského 

kraje v turistickém 

závodě. Závodilo více 

než 100 závodníků 

z devíti organizací, 

kterým zázemí i 

organizátory poskytla 

ZŠ v Pudlově. Trasa 

pro dospělé měřila 6 

km, pro dětské účastníky necelé 3 km. Do soutěže se zapojili i členové 

TOM Svišti Bohumín.  

o Do sálu Pod Zeleným dubem pozvalo 8. září na slavnostní oběd vedení 

města čtyřicet 

záchranářů – 

hasičů a příslušníků 

dalších složek – 

kteří přesně o měsíc 

dříve zasahovali při 

požáru věžového 

domu v Nerudově 

ulici č. 1158, aby jim poděkovalo za jejich profesionální a bezchybný 

zásah alespoň drobnými dárky.   
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o 12. zasedání zastupi-

telstva města Bohumí-

na 14. září 2020 

projednalo úpravy 

rozpočtu s ohledem na 

ztráty v důsledku 

koronavirové krize 

(nebudou se zvyšovat 

daně z nemovitostí ani 

činit jiná opatření ke 

zvýšení příjmů města 

zatěžující občany a 

firmy, ale pozastaví 

nebo odloží se větší 

investiční akce, ne však 

ty, které jsou vázány 

termíny evropských 

nebo jiných dotací). Dále zastupitelstvo schválilo částku 200.000 Kč pro 

rodiny postižené požárem domu č. 1158 a byla projednána forma 

pietní akce k uctění památky obětí požáru. Emoce vzbudilo rozhodnutí 

expertní skupiny o tom, že obchvat S – DL – D nebude, místo něj se 

má stavět komunikace Vrbice – Heřmanice – Havířov, ovšem budou 

ještě následovat další jednání s ministerstvem dopravy. Další infromace 

se týkaly opravy dálničního mostu s částečným omezením provozu, 

komplikací kolem registrace u zubního lékaře a větších akcí – poutě, 

minifestival ve Skřečoni, cykloturistika, rybářské závody atd. Po jednání 

se uskutečnila okružní cesta zastupitelů autobusem křížem krážem 

naším městem s výkladem starosty o tom, co se vybudovalo, vylepšilo, 

na čem se právě pracuje (např. počínající rekonstrukce červené kolonie 

v Okružní ulici, nový altán pro záblatské spolky). Bylo na co se podívat. 
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o Tentýž den srdce 

pamětníků zaplesalo. 

Nostalgické vzpomínky na 

vyhlášenou dřevěnou 

zahradní restauraci 

Spessart v parku Petra 

Bezruče ze začátku minulého století a na její přestavbu v akci „Z“ v 80. 

letech minulého 

století do podoby, 

podle níž dostala 

název Hvězda 

(kruhový půdorys, 

ale střecha ve 

tvaru hvězdy) byly 

přehlušeny 

radostí. Po postupném úpadku a vleklém chátrání objektu došlo 

k přestavbě, která se ovšem protáhla na dlouhých 5 let. Nový majitel 

Aleš Jirsa vybudoval podnik s moderním interiérem a technickým 

vybavením (zasklené pivní tanky, originální pec na pizzu, otevřená 

kuchyně) i lákavým exteriérem. Opět bude kde příjemně zakončit 

procházku parkem.  

o  K plodnému pracovnímu setkání vedení naší radnice se starostou 

sousední Slezské 

Ostravy Richardem 

Verešem došlo v úterý 

15. září. Obě města 

mají společný zájem, 

využívání pozemků ve 

Vrbici k rekreaci a 

budování cyklostezek. 
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K tomu je nutná dohoda o vyřešení vlastnictví některých parcel. Dalšími 

tématy jednání byly např. dopady epidemie Covidu-19 na městské 

rozpočty, zkušenosti s hospodařením s byty apod.  

o Kostely už dnes nejsou jen místy náboženských setkání a obřadů, občas 

se v jejich prostorách 

konají kulturní akce, 

převážně koncerty. 

Týká se to samozřejmě 

také starobohumín-

ského kostela. Tak např. 

3. září se stal místem 

konání meditativního 

setkání za zvuku archaických nástrojů didgeridoo (Ondřej Smeykal) a 

obří gongy (Angličan Bear Love). Spolupořadatelem akce byl spolek 

Maryška.  

Dalším zajímavým 

počinem Maryšky byla 

výstavy fotografií 

Ladislava Pekárka 

věnovaných legendárním 

postavám Karla Maye a 

putování v jejich stopách. 

Krojovanky doplnily 

postavami v kostýmech a 

originálními předměty.  

 

o Záblatští sokolové slavili, 

neboť od vybudování 

jejich sokolovny uplynulo 

90 let. Budování cvičiště 
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začalo už v roce 1924, tehdy měla tělocvičná jednota založená 26. 12. 

1911 celkem 95 členů a 

všichni měli povinnost 

zapojit se. Na stavbu 

sokolovny vznikla sbírka, 

stavělo se od května a 6. 

září 1930 byla sokolovna 

otevřena slavnostní 

akademií. V současné 

době má jednota 170 členů všech věkových kategorií, kteří se sdružují 

v oddílech všestrannosti, stolního tenisu, badmintonu, florbalu, jógy a 

zdravotního cvičení, rytmiky a tabaty. Město i Sokol vkládaly 

v nedávných letech do 

postupné rekonstrukce 

budovy nemalé 

prostředky, neboť po 

zrušení několika 

bohumínských tanečních 

sálů poskytují sokolové své 

prostory k pořádání 

nejrůznějších společenských akcí – plesů, karnevalů, šibřinek, koncertů, 

představení divadelních ochotníků, besed, oslav, firemních akcí – 

četným zájemcům z řad bohumínských organizací a spolků.  

 

o Kultury není nikdy dost, a tak v našem městě několik mladých nadšenců 

založilo nový spolek se zajímavým názvem „Město 

Bohů“. Rádi by obohatili volný čas o menší akce – 

koncerty, hudební setkání, přednášky, literární 

čtení, ale i sportovní aktivity. Hlavními „tahouny“ 

se stali Tomáš Rusek a Pavel Svačina a jejich prvním 
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počinem byl Skřečoňský festival, na němž v sobotu 12. září v areálu 

SDH Skřečoň za podpory města 

a minipivovaru Skřečoňský 

žabák vystoupilo hned několik 

regionálních hudebních 

seskupení: Boneničas, Naše 

Čtvero, Rufus a Whiskey Before 

Breakfast. Akce se zdařila, 

zahrada byla zaplněna spokojenými návštěvníky, zjištěno bylo pestré 

občerstvení i atrakce pro děti. Akce byla věnována 715. výročí Skřečoně.  

O pár kilometrů dál, v hasičském areálu Na Valech v Nové Vsi, ukončil 

už 44. ročník turistické akce odbor Klubu českých 

turistů Tramp Bohumín. Trasy byly dlouhé 20, 

40 a 50 km a turističtí nadšenci je mohli 

zvládnout pěšky nebo na kole. Za krásami 

Bohumína se vydalo celkem 148 turistů včetně 

starosty Petra Víchy a nejstarší účastnice Libuše 

Želinské (86). V cíli obdrželi účastnický list a 

mohli relaxovat u občerstvení a zábavného 

programu malé zahradní slavnosti. Podobných 

zábavných akcí hasiči z Nové Vsi organizovali 

během léta několik, děti se loučily s létem a prázdninami, dospělí 

ochutnávali guláše, hrály Goyovy přízraky a zpívala Anička Opartyová.  

o V sobotu 12. září v 17:45 hodin si minutou ticha za vyzvánění 

kostelních zvonů obyvatelé Bohumína připomněli památku obětí požáru 

věžového domu č. 1158 v Nerudově ulici, k němuž došlo před měsícem. 

Sbírka vyhlášena krajem do konce září vynesla celkem 3,2 mil. korun a 

její správní rada prostředky rozdělila podle přesných pravidel. Bohumín 

do sbírky přispěl 200.000 korun schválenými zastupiteli města na 

zářijovém zasedání.    
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o Jarmark na hranici je akce 

s jedinečnou atmosférou, která 

se obvykle koná dvakrát ročně, 

v květnu a září. Tentokrát se 

uskutečnil až po roce, 13.9. Jako 

obvykle byl hojně navštíven a 

těžko říci, jestli tam byla více 

slyšet polština, nebo čeština. 

Nejen kvůli krásnému počasí sem vedly procházky mnohých 

Bohumíňáků, někteří neodolali a i nakoupili, 

jiní se jen pokochali pohledem na spoustu věcí, 

o kterých bylo někdy třeba popřemýšlet, 

k čemu kdysi sloužily nebo k čemu by ještě 

mohly být vhodné, někomu přišly vhod i 

lákavě vonící lahůdky občerstvení. 

o Doprava na Ostravsku a potažmo na 

Bohumínsku je jedno velké téma, které se čas 

od času ozývá hlasitěji. Před lety se nekonečně 

dlouho řešila dálnice směrem do Polska, 

nakonec se postavila s obrovskými náklady a obrovskými reklamacemi 

(tedy za ty „prachy“ nekvalitně), které se řeší stále, bouři nevole vzbudilo 

zastavení stavby skřečoňského mostu a napojení na dálnici. Díky tlaku 

veřejnosti a návštěvě ministra dopravy přímo na staveništi se stavba 

pohnula, ovšem samozřejmě s důsledky. Provoz na ulici 1. máje ve 

Skřečoni zhoustl do té míry, že po několikerém sčítání vozidel tudy 

projíždějících město společně s dalšími obcemi ležícími na trase směr 

Karviná, tedy s Dolní Lutyní a Dětmarovicemi, zintenzívnilo tlak na 

vybudování silničního obchvatu. Jeho studie byla po projednání 

v expertní komisi ministerstvem zavržena jako nerentabilní a byl 

zveřejněn záměr někdy v budoucnu stavět jinou komunikaci, a to Vrbice 
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– Heřmanice – Havířov (paradoxně přes chráněnou oblast 

Heřmanických rybníků). Město, obce, jichž se toto dotýká, i naši zástupci 

v poslanecké sněmovně i senátu vyvinuli tlak na to, aby se ministerstvo 

znovu možností vybudování původně zamýšleného obchvatu zabývalo. 

Další částí tématu dopravy je projekt kanálu Dunaj – Odra – Labe, 

projekt historický s kořeny v počátku 18. století a prvními písemnými 

návrhy z roku 1873, na čas oživený zhruba před 50 lety, megalomanský 

za desítky miliard. Zda se bude skutečně realizovat je ve hvězdách, 

nicméně jednání mezi zúčastněnými státy pokračují, zejména polské 

straně záleží na tom, aby se na projektu spolupracovalo a bylo tak možno 

čerpat evropské dotace na splavnění Odry na polském území. Po 

prohlášení meandrů Odry přírodní památkou a chráněnou lokalitou 

vypadla ze hry původní možnost napojení kanálu na soutoku Odry s Olší 

a momentálně se vybírá ze dvou variant obejití meandrů. K tomuto 

tématu se 17. září v Bohumíně sešli zástupci odpovídajících polských a 

českých ministerstev a samospráv, kteří přímo v terénu i na bohumínské 

radnici obě varianty podrobně probrali.  Jak Bohumín, tak sousední 

polské Krzyźanowice preferují levobřežní variantu vedení kanálu Odry 

přes nezastavěná území a 

pole, čímž by nebyly dotčeny 

meandry a uvolnila se územní 

rezerva na pravém břehu 

dlouhodobě blokující rozvoj 

Šunychlu a Starého 

Bohumína. Třetí problém 

komplikující územní plán a 

rozvoj Bohumína je plánovaná 

stavba vysokorychlostní trati do Polska, u níž ministerstvo dosud 

nerozhodlo, které ze tří variant dá přednost a která dosud blokovaná 

území budou uvolněna a může se s nimi nakládat podle potřeb obce.  
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o Až do konce září 

byla prodloužena 

rekonstrukce té 

části budovy 

nádraží, kde sídlí 

hlavní pošta. 

Snad už bude 

sloužit svému 

účelu. 

                                                      

o Sortiment propagačních předmětů 

v radničním infocentru se rozšířil o 

originální hrneček s logem města a 

fotografií náměstí TGM s radnicí za 86 

korun. Může se stát součástí sbírky nebo 

posloužit jako dárek.  

 

o Poutě ve Starém Bohumíně a ve Skřečoni 6. 

a 13. září potěšily jako vždy malé i velké 

návštěvníky.  

 

 

o Volby do krajských zastupitelstev byly 

vyhlášeny na 2. – 3. října a město se na ně 

začalo připravovat školením členů volebních 

komisí, roznosem volebních listin, přípravou 

volebních místností a zveřejňováním 

informací o samotném průběhu voleb s ohledem na koronavirovou situaci 

a z ní vyplývající organizační a hygienická opatření.  
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o Bohumínští siláci zase jednou dokázali, že 

vzpírání není jen sportem mladíků. Už 

v srpnu vyrazili pod vedením předsedy 

oddílu Powerlifting Raspberry a kouče Pavla 

Maliny Hynek Stružka, bývalý reprezentant 

a mistr republiky ve vzpírání, a Vilém Žák, 

předseda oddílu kulturistiky Faja Bohumín a 

občasný návštěvník posilovny, do Holešova 

na Mistrovství ČR v benchpressu. Ve svých 

věkových kategoriích 65 – 69 let a 75 – 79 let vytvořili každý několik 

národních rekordů a „na stará kolena“ se stali mistry České republiky 

s diplomy a medailemi na krku. Celkově se v kategorii masters umístili 

na 6. a 9. místě z celkového počtu 27 závodníků. Josef Cichý, mistr 

sportu a světa ve vzpírání, přešel z klubu Powerlifting Raspberry do SK 

CWG Bohumín a v zářijovém GPC European Championships v Trnavě 

po dílčích úspěších v jednotlivých disciplínách dosáhl absolutního 

vítězství. Krásný výkon v 67 letech, ne?  

 

o 17. září oslavili diamantovou 

svatbu – 60 let společného života 

– Anna a Albín Raczkovi. 

 

  

 

    

25. září smaragdovou svatbu -  55 

let manželství - Jarmila a Josef 

Flekovi.  
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o Kdo by řekl, že po dálnici jezdíme do Ostravy už 11 let. Nebo teprve 11 

let? To s ohledem na stav, v jakém se nachází. Stala se proslulou četnými 

závadami (hrby na ostravském úseku) výrazně zpomalujícími provoz. 

Ředitelství silnic a dálnic nyní rozhodlo, že most nad Odrou ve Vrbici, 

606 m dlouhý, 

zavěšený 2.176 lany 

na 50 m vysokém 

ocelobetonovém pylonu 

a oceněný jako „Stavba 

roku 2008“, musí 

projít rekonstrukcí 

kvůli špatnému stavu 

hydroizolace nosné 

konstrukce. Oprava 

jedné poloviny mostu by měla stát asi 53 milionů, neboť záruka již 

vypršela, začala 20. září a měla by trvat do 26. října.  

 

o Už 11 let působí v Bohumíně nízkoprahové zařízení pro děti a mládež 

od 13 do 20 let s názvem Klub Bunkr Bohumín. Dává si za cíl být hlavně 

preventivní službou pro děti zejména ze znevýhodněného prostředí, 

které mají potíže ve škole a nudu ve volném čase by mohly zahánět 

riskantní zábavou.  

Pracovníci se snaží nabízet jim vhodné volnočasové aktivity, pozitivně 

ovlivňovat jejich životní styl a učit je zvládat složité životní situace. Na 

21. září pro ně připravili v Hobbyparku Nízkoprahový den se spoustou 

zábavných činností, mezi něž patřily např. diabolo, slackline, hra na 

ukulele.  
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o Den řemesel pořádaný SŠ 

Bohumín je skvělou formou 

propagace úspěchů jejích 

studentů na veřejnosti, ale 

hlavně možností seznámit 

převážně žáky 8. a 9. ročníků 

základních škol se studijními 

obory, 3letými zakončenými závěrečnou zkouškou 

a výučním listem i 4letými s maturitou. Kromě 

maturitních je největší zájem obvykle o obor 

kadeřník a elektrikář, 

nově se škola rozhodla 

otevřít obor železničář. 

Pro Den řemesel jsou 

typické ukázky 

praktických činností, a 

tak 23. 9. kadeřnice 

upravovaly účesy, kuchaři vařili atd. a k tomu zazpívala finalistka 

SuperStar 2018 Eliška Rusková, která na této škole studuje obor 

sociální činnost. Příjemnou atmosféru na náměstí TGM doplňovali 

prodejci právě probíhajícího Slezského rynku.  

 

o Tradiční Den železnice sice letos opět 

proběhl 26. září, ale ve skromnějším 

provedení. Do poslední chvíle totiž nebylo 

jisté, zda se akce vůbec uskuteční, také 

počasí nepřálo, a tak z bohatého 

programu, na nějž jsou železniční fandové zvyklí, vlastně zůstaly jen 

speciální jízdy dobovými vlaky, starým motoráčkem a historickými 

vagóny taženými parní lokomotivou pojmenovanou Velký bejček.  
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o Po složitých jednáních v Senátu ČR rozhodla vláda o jednotném státním 

příspěvku pro obce, 

které v důsledku 

koronavirových 

opatření přišly ve 

svých rozpočtech o 

vysoké částky ze 

sdílených daní, a to 

ve výši 1.250 korun na obyvatele s trvalým bydlištěm. Bohumín tak 

dostal náhradu ve výši 25,6 mil. (ztráta byla přibližně 60 mil.). Pro 

zajímavost Dolní Lutyně obdržela kompenzaci ve výši 5,8 mil. (ztráta 

asi 16 mil.). Obě obce šetří na provozních výdajích, ale díky dobrému 

hospodaření a přebytkům nemusí rušit nebo odkládat zásadní investice. 

Tak se např. začala budovat 2. část parkoviště na bývalých volejbalových 

kurtech u bohumínského nádraží, kde se celková kapacita zvýší o 31 

vozů. Tím byl i v dnešní nelehké době zahájen rozsáhlý projekt výstavby 

dopravního terminálu, který má skloubit autobusovou, automobilovou a 

cyklistickou dopravu a napojit ji na dopravu železniční.  

 

o Pro pěší a cyklisty byl vybudován nový chodník ve Skřečoni 

v Rychvaldské 

ulici dlouhý 220 

metrů. Padly mu 

za oběť tři lípy, 

ale byly už 

přestárlé a 

nebezpečné i pro 

motoristy, stávající odvodňovací příkop byl zatrubněn a svah mezi 

ulicemi Mysliveckou a Dělnickou zpevněn betonovými opěrnými zdmi se 

zábradlím.  
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o Skoro každý zářijový víkend absolvovali závodníci všech věkových 

kategorií z JUDO 

Bohumín nějaký 

turnaj. Na Velké 

ceně Brna sice 

narazili na 

reprezentanty ze 

zahraničí, ale na 

turnaji Euroregionu v Raškovicích díky bojovným výkonům sbírali 

medaile a v konkurenci 22 dalších oddílů obsadili krásné páté místo. Z 

deseti nejmladších judistů, kteří se zúčastnili v Ostravě KP benjamínků, 

jich osm odjíždělo s medailí na krku, přičemž krajskými přeborníky se 

stali Veronika Břesková, Petr Mieszczak a Matyáš Mihál.    

o Krok za krokem je název projektu 

pro děti ze školní družiny Benešovy 

ZŠ, které na přelomu září a října 

absolvovaly dva poznávací výlety, a 

to do Záchranné stanice a Domu 

přírody Poodří v Bartošovicích a na 

výstaviště Flora v Olomouci. 

Poznávaly život zvířat, obdivovaly 

naše i exotické rostliny i prezentace lidových řemesel, vše 

zaznamenávaly na školních 

tabletech a využily v tvorbě 

výukových programů. Další 

projektový den této 

družiny nesl název „Kniha 

je můj kamarád“. Během 

něj se děti seznámily s knížkami O Mýdlence a Léto s permoníkem i 

jejich autorkou, Helenou Červenkovou z Bohumína.  
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Říjen – prosinec  
 

Ze světa: 
Donald Trump, který se Covidu-19 zatím vysmíval, se i s Melanií nakazil, 

odložil program, nejprve byl s mírnými 

příznaky jen v karanténě, poté byl 

hospitalizován v luxusním apartmá ve 

vojenské nemocnici a léčen 

Remdesivirem, který se jindy podává 

jen nejtěžším pacientům.   

Německo si připomnělo 31. 

výročí pádu berlínské zdi (9. 11. 

1989) a svého sjednocení bez 

velkých akcí. Nicméně i po tak 

dlouhé době mnozí pociťují 

přetrvávající rozdíly mezi 

východní a západní částí 

Německa.  

Ve Velké Británii celkový počet nemocných stále roste, nákaza propukla na 

více než 50 univerzitách. Evropské metropole zpřísňovaly opatření. 

Bouře Alex ve Francii a Itálii strhla mosty a poškodila silnice, došlo na 

evakuaci obyvatel za pomoci vrtulníků.  

Severní Korea oslavovala 75. výročí založení vládní Korejské strany práce 

velkou vojenskou přehlídkou s mezikontinentální balistickou raketou, 

masovými shromážděními, ale bez roušek, i když údajně zavedla přísná 

opatření proti šíření koronaviru a nehlásila žádné domácí případy infekce.   

Různé státy zpřísňovaly různě: Slovensko zavedlo distanční výuku ve 

školách, shromažďování do 6 osob, pohyb jen v rámci okresu a plošné nošení 

roušek a zvažovalo vyhlášení nouzového stavu, stejně Rakousko, Francie a 
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Polsko, ve Velké Británii měli zakázáno stýkat se lidé z různých domácností 

a uzavřeny byl restaurace. Polský prezident Andrzej Duda se nakazil 

koronavirem pravděpodobně od ochranky, v listopadu prezident ukrajinský 

Volodymyr Zelenskyj. 

Během října pokračovala ve Spojených státech dramatická prezidentská 

volební kampaň Donalda Trumpa (Republikáni) a Josepha Bidena 

(Demokraté). 

Varšavou a dalšími velkými polskými městy proběhla vlna protestů proti 

zpřísnění interrupčního zákona.  

Slovensko zvládlo největší logistickou akci, plošné testování antigenními 

testy. Absolvovalo je během jednoho víkendu přes 3,6 mil. lidí, odhaleno 

bylo přes 38 tisíc nakažených. Pak testování pokračovalo.  

Po urputném předvolebním boji a napínavém 

a zdlouhavém sčítání hlasů, které 

komplikovaly zejména hlasy korespondenční, 

se 46. prezidentem USA stal Joe Binden, 

dlouholetý senátor. Tým dosavadního 

prezidenta Trumpa (prvního prezidenta po 

28 letech, který neobhájil svůj post) 

zpochybňoval výsledky voleb a podal žalobu 

k soudu. Pak D. Trump v podstatě potvrdil 

Bidenovo prezidentství, ale s tím, že volby 

byly zmanipulované. O něco později prohlásil, že je připraven předat úřad.  

 

Spojené státy už mají asi čtvrt 

milionu obětí Covidu-19.  

  

Britský královský pár Alžběta II. 

a princ Philip oslavil 73 let 

společného života.  
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Kuriozita: indonéské národní aerolinky představily letadlo s namalovanou 

rouškou.  

Ve věku 90 let zemřel ve spánku Sean Connery, 

v posledních letech trpící Alzheimerovou chorobou. 

Velké bouře 

fanoušků vzbudil 

pohřeb Diega 

Maradony (+ 60), 

rozloučily se s ním 

desetitisíce truchlících, prezident vyhlásil 3denní 

státní smutek.  

Předseda Národní rady SR Boris Kollár měl autonehodu a s poraněnou 

páteří byl po několik dnů hospitalizován.  

Počasí v Evropě na začátku prosince dělalo divy: Rakousko bylo pod sněhem, 

v horských oblastech hrozily laviny, v Itálii hrozily povodně, byly podemleté 

mosty a další velké škody.  

Slovensko řešilo mafiánské praktiky mezi politickými špičkami v minulosti. 

V prosinci byla ve Velké Británii slavnostně aplikována 1. vakcína proti 

Covidu-19  90leté seniorce a 80letému seniorovi. Brzy bylo naočkováno 

350.000 lidí. Objevil se však nový zmutovaný a mnohem rychleji se šířící 

typ koronaviru, některé země zrušily leteckou dopravu do Británie, ČR 

zavedla karanténní opatření u přijíždějících odtamtud.  

Alžběta II. odložila natáčení vánočního projevu kvůli čekání na výsledky 

jednání o brexitu. Tentokrát si jej psala sama.  

 

Česká republika:  
• Říjen začal neblahým rekordem 3.793 nakažených. Reprodukční číslo R 

se sice podařilo snížit z 1,6 na 1,24, ovšem cílem je R menší než 1,00. 

Nejhorší situace byla v Praze a na Uherskohradišťsku, tam nemocnice 

přijímala jen ty nejtěžší případy, 10 pacientů bylo na plicní ventilaci, 
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některým byl ordinován Remdesivir, další byli převáženi do Zlína. 

Kritická situace byla v Bystřici pod Hostýnem. Nejméně 10 krajů 

uzavřelo střední a základní umělecké školy. Postupně jsme se dostali 

v Evropě až na 2. místo za Španělskem, kde Madrid byl velmi přísnými 

karanténními opatřeními doslova odstřižen od zbytku země.   

• Významnou vnitropolitickou událostí byly volby do krajských 

zastupitelstev a v 1/3 obvodů také volby senátní 2. – 3. října. I ve 

ztížených podmínkách (roušky, dezinfekce, odstup atd.) měly klidný 

průběh. Jelikož ve volební místnosti směli být současně pouze 2 voliči, 

občas se tvořily menší fronty, ale řádně proškolení členové volebních 

komisí vybaveni ochrannými prostředky vše zvládali. Volební zákon 

umožnil volit i lidem v karanténě. K mimořádné události došlo 

v Lounech, kde zkolaboval a posléze v nemocnici zemřel 70letý volič. 

Současně s volbami proběhlo 10 referend, některé obce nechaly 

rozhodnout voliče např. o velkých stavbách, přejmenování obce, 

podnikatelských aktivitách apod.  

Účast ve volbách byla v ČR 37,95 %, zvítězilo hnutí ANO 2011 – 21,82 

%, druzí byli piráti s 12,02 %, třetí ODS 6,96 %, dále SPD 6,13 %, 

STAN 6,04 %, KDU-ČSL 5,11 %, ČSSD 4,92 %, KSČM 4,75 % atd.     

A nastalo období povolebních vyjednávání. Hnutí ANO 2011 zvítězilo 

celkem v 10 krajích, ale získalo jen 3 posty hejtmanů, 4 hejtmanská 

křesla obsadila ODS a 3 STAN, po jednom KDU-ČSL, ČSSD a SLK.  

• Volby do Senátu ČR dopadly fiaskem ČSSD, neobhájila 10 mandátů, 

takže zůstali jen 3 senátoři ČSSD, nejlepší výsledky měli STAN – získali 

8 mandátů, KDU-ČSL 3 mandáty, Koalice ODS, STAN, TOP 09 2 

mandáty, stejně tak ODS, Koalice STAN, SLK nebo Senátor 21, po 1 

mandátu ANO 2011, ČPS, HDK + TOP 09 + SEN 21 + Zelení + LES a 

Koalice STAN, ČPS, TOP 09. Účast ve 2. kole byla 16,74 % voličů.  

• Češi začali více šetřit, tím se snížily příjmy firem, hrozilo zvyšování 

nezaměstnanosti.  
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• Nouzový stav schválila poslanecká sněmovna na 30 dnů od 5. 10., 

v platnost vstoupila nařízení vlády, která měla zastavit strmý růst počtu 

nakažených. Ne všichni občané však byli s nimi srozuměni.  

• Ministr zdravotnictví Roman Prymula se ohradil proti petici za zrušení 

opatření spojených s bojem proti koronaviru. Podepsalo ji asi 21.000 

lidí v čele s některými známými osobnostmi, jako např. Romanem 

Šmuclerem, prezidentem České stomatologické komory. Na druhé 

straně média zveřejňovala jména známých osobností, které už se 

s koronavirem utkaly – herci Václav Kopta, Simona Stašová, Petr 

Čtvrtníček, Ladislav Frej, hudebníci Štefan Margita, Hana Zagorová, 

Lucie Bílá, bojovník Karlos Vémola, europoslanec Jiří Pospíšil byl na JIP 

ve velmi těžkém stavu.  

• Po prvním říjnovém týdnu se situace v Česku začala vymykat kontrole, 

přírůstky nakažených se zvyšovaly, nastoupila avizovaná 2. vlna. Podle 

opozice vládě chyběl dlouhodobý plán, rozhodovala se z týdne na týden. 

Premiér Babiš si stěžoval, že Češi jsou neukáznění, nedodržují opatření, 

např. v Praze po 20. hodině restaurace nalévaly ve výdejních okéncích 

do kelímků alkohol. I přes výzvy krizového štábu, aby lidé o víkendu 

zůstali doma, obchodní centra praskala ve švech, nakupující 

nedodržovali rozestupy a někteří neměli roušky. Nestíhalo se trasování 

kontaktů, nemocnice doplňovaly personál studenty, uvolňovala se lůžka 

dalších oddělení pro pacienty s C-19. Ten už ohrožoval i zdravotnický 

personál, např. v nemocnici v Motole se v karanténě ocitlo přes 100 

zdravotníků. Zaměstnanci chyběli záchrannému systému, v nemocnicích 

chyběl personál u lůžek. Počet úmrtí na Covid-19 překročil 1.000.  

• Ve snaze, aby se reprodukční číslo R dostalo pod 0,8, rozhodla vláda, 

že do 2. 11. zůstanou uzavřeny i 1. stupně ZŠ včetně školních družin a 

otevřeny jen MŠ, nebylo možno ubytovávat se na vysokoškolských 

kolejích, uzavřely se restaurace, bary a kluby. Výdejní okénka mohla být 

otevřena jen do 20.00 hodin a jídlo se odnášelo s sebou. Lidé mohli 
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tvořit skupinky jen do 6 osob a roušky museli mít i na zastávkách MHD. 

Vláda rovněž schválila ošetřovné min. 400,-/den, propagovala 

používání aplikace e-rouška a apelovala na dobrovolné dodržování 

nařízení, policie měla pouze dohlížet, bez represí. Naše opatření měla 

být nejpřísnější v Evropě.  

• Navyšovaly se kapacity nemocnic, v Praze-Letňanech ve dvou halách 

vyrostla polní nemocnice na 10.000 m2, podobně v Brně pro asi 300 

pacientů, 

ovšem později 

se ukázalo, že 

chyběl zdra-

votnický 

personál. 

Lékařská ko-

mora vyzvala 

lékaře, kteří odešli do zahraničí, aby se vrátili do vlasti a pomáhali zde. 

Ministr zdravotnictví se snažil zapojit ambulantní lékaře a studenty VŠ 

a SŠ se zdravotním zaměřením. Epidemiologové vyzývali k tzv. 

osobnímu lockdownu.  

• Policie „přitvrdila“, přísněji řešila prohřešky proti nařízením vlády, jako 

popíjení alkoholu na veřejnosti, nelegální restaurace a bary ve sklepích, 

udělovala pokuty 10 – 20.000 Kč. 

• K dalším požárům paneláků došlo v Přerově-Předmostí a v Praze 11, 

kde situaci ztěžovala špatně zaparkovaná auta a 1 osoba byla zraněna.  

• V polovině října začalo vydatně pršet, hlavně na severu a východě se 

zvedaly hladiny řek, Chrudimsko a Pardubicko vyhlásily 3. stupeň 

povodňové aktivity. Na Olomoucku se rozvodnila Morava, v Přerově 

Bečva, u Sloupsko-šošůvských jeskyní byla vyplavena správní budova, 

Punkva poškodila elektroinstalaci v jeskyních.  
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• Pozornost médií a veřejnosti upoutal zásah policie ve vedení české 

fotbalové asociace (FAČR), při němž bylo zadrženo asi 20 čelních 

funkcionářů v souvislosti s manipulací s finančními prostředky a 

korupcí.  

• Na asi 70minutové tiskové konferenci vlády 21. 10. jednotliví ministři 

obšírně informovali o epidemiologické situaci, a jaká opatření (zatím do 

3. listopadu) budou následovat v oblasti zdravotnictví, školství, dopravy, 

obchodu, daní atd.  

• Zajímavosti:  

Od ministra zemědělství Miroslava Tomana se koronavirem nakazil 

místopředseda vlády a ministr vnitra Jan Hamáček.  

Po měsíci ve funkci ministra zdravotnictví skončil Roman Prymula, když 

byl novináři přistižen při hrubém porušování nařízení vlády, tedy i svých 

vlastních. Bez roušky a v době, kdy mělo být zavřeno, trávil večer 

v restauraci na Vyšehradě. 

• Na konci října nemocných Covidem-19 přibývalo skokově po více než 

4.000 denně, úmrtí po takřka 100 denně! Grafy prezentované ve 

zpravodajstvích byly zlověstné, odborníci zvážněli a naléhali na občany, 

aby situaci nezlehčovali a dodržovali opatření, hrozilo, že budou pacienty 

zahlcené i navýšené kapacity nemocnic. Např. zákaz vycházení od 21.00 

do 5.00 hodin byl většinou dodržován, problémy byly spíše ve velkých 

městech, hlavně v Praze, a to zejména s cizinci nebo bezdomovci.  

• Je jasné, že v takovéto atmosféře se státní svátek 28. října obešel bez 

velkých oslav, nepředávala se, jen zveřejnila, státní vyznamenání 

(objevila se jména, jako např. K. Gott, R. Prymula, gen. Masopust, P. 

Rychetský, R. Uzel, P. Lang, J. Černý, K. Fiala, P. Trávníček, J. Matýs, 

J. Kubera J. Dvořák a další), pokládání květin bylo individuální.  

Při této příležitosti se ovšem na Staroměstském náměstí v Praze konala 

protestní akce proti omezování svobod daných ústavou pod záminkou 
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protiepidemických opatření. Účastníci neměli roušky a nedodržovali 

rozestupy.  

• Do úřadu byl uveden nový ministr 

zdravotnictví hematolog doc. 

MUDr. Jan Blatný, Ph.D. 

• Na začátku listopadu přibývali 

nakažení přibližně po 10.000, 

mrtví po více než 150 denně, celkem už na C-19 zemřelo přibližně 

3.300 osob. Vláda nařídila plošné testování v domovech seniorů, některé 

z nich to prováděly z vlastní iniciativy už několik týdnů.  

• O Dušičkách byla v tomto roce na hřbitovech výrazně nižší návštěvnost, 

prodejci květin a dalšího zboží zaznamenali velké ztráty (v Polsku byly 

hřbitovy uzavřeny úplně).  

• Ve věku 95 let zemřel oblíbený představitel 

Limonádového Joea herec Karel Fiala, po těžké 

nemoci v 62 letech herec Martin Havelka a ve 

věku 92 let bývalá televizní hlasatelka Kamila 

Moučková. 

• 400. výročí bitvy na Bílé hoře, která ovlivnila naši historii na dlouhá 

staletí, se připomínalo hlavně on-line.  

• Na konci prvního listopadového týdne reprodukční číslo R kleslo konečně 

pod 1,00, přesně na 0,9, poté na 0,8. byl vytvořen nový 

„protiepidemiologický systém“ – PES, vláda rozhodla o postupném 

návratu dětí do škol, řešila formu náhrady výpadku výuky a 

proveditelnost plošného testování pedagogů.  

• Jihomoravští celníci zadrželi na D2 na Břeclavsku kamion, ve kterém se 

skrývalo 48 migrantů, pravděpodobně Syřanů. O několik dnů později 

na D1 na Jihlavsku zase v dodávce cestovalo 24 cizinců bez dokladů, 

byly mezi nimi i ženy a děti.  



132 
 

• Po 9 měsících ukončili policisté vyšetřování události z 1. 2. 2020, kdy 

dva mladíci zapálili pod dálničním mostem D10 u Svijan navršené 

pneumatiky a sledovali, co se stane. Stalo se to, že v hustém černém 

dýmu na dálnici havarovalo 15 aut a došlo ke zraněním asi 7 lidí a 

škodám na majetku.  

• S blížícím se výročím „sametové revoluce“ se řešil způsob oslav – 

komorní, hlavně on-line. Převážilo živé vysílání rozhovorů a vzpomínek 

z Národní třídy, zazněly proslovy politiků, u Národního muzea byla 

odhalena plastika „Plamen“ na počest Jana Palacha, kladení květin na 

Národní třídě bylo individuální. Modlitbu pro Martu zazpívala Aneta 

Langerová.  

• Prahou prošly asi 2.000 demonstrantů, kteří sundali roušky a 

skandovali „Nejsme ovce“. 

• Listopad provázelo typické počasí s teplotami na většině území mezi 4 

– 6°C, které občas vystoupily i na 13°C. 

• 20. listopadu měla skončit platnost nouzového stavu, dle 

kompromisního návrhu KSČM byl však prodloužen do 12. 12., přičemž 

však byla zmírněna některá opatření (počty shromážděných osob, 

otevírací doba, matky s kočárky, zákaz vycházení apod.).  

• Rozsáhlý požár 

balírny potravin 

pro gastrofirmy 

v Kralupech nad 

Vltavou 

likvidovali hasiči 

celý den. Škoda 

byla odhadnuta 

minimálně na 

150 mil. korun.  
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• Změna daňového systému (zrušení superhrubé mzdy, daně 15 %) byla 

opozicí nazvána „daňovou revolucí“, „rozpočtovou šíleností“. Více peněz 

zůstane v peněženkách občanů, ale velká díra vznikne ve státním 

rozpočtu. Rozpočtová zodpovědnost je údajně „fuč“.  

• Na konci listopadu se do škol vrátili maturanti a žáci ZŠ za specifických 

podmínek daných MŠMT a vedení škol.  

• První adventní víkend řešila města různě, vánoční stromy se 

rozsvěcovaly v různou dobu bez obvyklého průvodního kulturního 

programu a bez předchozího ohlášení, některá města rušila i vánoční 

trhy, jiná nechala postavit alespoň omezený počet stánků s vánočním 

zbožím, ovšem bez občerstvení.  

• Ačkoli hrozily pokuty až 3 mil. korun, zejména v Praze byly 

organizovány nelegální party pro mladé lidi naše i cizince. Bez roušek, 

s alkoholem a drogami. Také znevažování zodpovědného chování má být 

podle ministra Blatného exemplárně trestáno vysokými pokutami.  

• Na konci listopadu se uvádělo v Evropě 400.000 a v ČR přes 8.000 

zemřelých na Covid-19.  

• První sníh nepřišel na sv. Martina, ale se zpožděním až 29. 11. Nato se 

z Německa přesunula na Liberecko a Jablonecko vichřice, na východní 

Moravě napadlo asi 15 cm sněhu, což způsobilo kalamitu, množství 

dopravních nehod a velké potíže kamionům, neboť se na mnoha místech 

tvořila také námraza. Vydatné sněžení ztěžovalo dopravu i na Mostecku, 

Chomutovsku a Lounsku. Teploty kolísaly, překvapily i nezvykle vysoké, 

až + 10°C.  

• Na začátku prosince vláda rozhodla o přechodu na 3. stupeň PES, což 

znamenalo uvolnění v restauracích, obchodech, službách, některých 

sportovištích, prodlužovala se pracovní doba. Dále vláda zvažovala 

budoucí vakcinaci proti Covidu-19.  
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• Zemřel hudební skladatel, klavírista 

a pedagog prof. Vadim Petrov        

(+ 88). Složil přes 1.300 skladeb, 

např. hudbu ke Krkonošským 

pohádkám.      

• Ve druhé polovině prosince došlo ke 

zhoršení situace Covidu-19, vláda 

zpřísňovala opatření, např. mimo základních potřeb byly uzavřeny 

obchody, nicméně lyžařská střediska vybavená technickým sněhem 

zůstala v provozu alespoň „na otočku“ se svačinou v batůžku. Jinak 

zůstalo v platnosti omezení pohybu venku a zákaz vycházení v nočních 

hodinách.  

• Vánoční „proticovidové“ prázdniny začaly z rozhodnutí ministerstva 

školství o 3 dny dříve a měly skončit až 3. ledna.  

• Ze sportu: Ester Ledecká, naše „zimní královna“, které je jedno, na čem 

závodí, vyhrála Super-G ve Val-d’Iser.  

• Na konci roku odešli Svatopluk Karásek 

(+ 78), písničkář, evangelický duchovní, 

politik a „Rytíř české kultury“, a herec 

Ladislav Mrkvička (+ 81) oceněný 

v roce 2019 Cenou Thálie za 

celoživotní mistrovství v činohře. 

 

Moravskoslezský kraj, region: 
 

• Krajských voleb se v našem kraji zúčastnilo 32,71 % voličů, volební 

vítězství hnutí ANO 2011 bylo ještě výraznější než v rámci republiky, 

jelikož získalo 30,24 % hlasů, druhá byla ODS + TOP s 13,84 %, třetí 

piráti získali 11,86 %, dále SPD 7,68 %, ČSSD 6,95 % a KSČM 5,9 %. 

Koalici vytvořily ANO, ODS, KDU-ČSL a ČSSD, v opozici zůstali 
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zastupitelé za Českou pirátskou stranu, 

SPD a KSČM. Hejtmanem se stal opět 

prof. Ing. Ivo Vondrák, CSc. z ANO 2011.  

• Plošný nedostatek zdravotnického 

personálu se projevoval i v kraji - 

v nemocnicích i v zařízeních pro seniory, 

jako např. v domově pro seniory 

Slunečnice v Ostravě. Na začátku 

listopadu přestala přijímat nemocnice v Karviné-Ráji pacienty 

s Covidem-19 kvůli nedostatku personálu, nemocní byli i lékaři. 

Přijímala Hornická nemocnice v Karviné 6.  

• Ostravská aglomerace Vítkovic, která byla od léta v konkurzu, změní 

majitele, odhadní cena je 1,3 mld. Kč, bylo vyhlášeno výběrové řízení.  

Po prodeji by měly vzniknout tisíce pracovních míst. 

• Silný vítr, který v prvních říjnových dnech potrápil celou ČR, si v MSK 

vyžádal asi 200 výjezdů hasičů k popadaným stromům, poškozenému 

elektrickému vedení, ulétlým plechovým střechám a dalším haváriím a 

škodám. Na Frýdecko-Místecku vznikl rozfoukáním ohně lesní požár, 

který se neobešel bez evakuace lidí. V polovině října se po vytrvalých 

deštích rozvodnila Opava.  

• 17. 11. v 17,11 hodin zaznělo na Prokešově náměstí před budovou 

Nové radnice instrumentální provedení státní hymny hudebníky 

Janáčkovy filharmonie Ostrava. Akci bylo možno sledovat přes internet.  

TV POLAR odvysílala asi 30minutový dokument o událostech listopadu 

1989 v Ostravě natočený v roce 2019. Stejně jako jiná města také 

Ostrava nasvítila významné budovy světly v barvách trikolóry.  

• Ve věznici v Heřmanicích, kde bylo celkem asi 330 vězňů, se Covidem-

19 nakazilo asi 200 osob. Nejtěžší případy byly převezeny do vězeňské 

nemocnice v Brně.  



136 
 

• Na Masarykově náměstí v centru Ostravy vyrostl menší počet stánků 

s omezeným sortimentem vánočního zboží a jako novinka vyhlídkové 

ruské kolo.  

• Obyvatelé Ostravska uvítali, že kromě nakupování (někde se tvořily i 

fronty kvůli nejistým předpovědím, kdy bude ještě otevřeno) mohli 

alespoň v období kolem Vánoc vyrazit na nejbližší hory za sněhem, na 

lyže a sáňkování. V částečném provozu byly areály v Beskydech, např. v 

Karolince, Velkých Karlovicích a na Bílé, v Jeseníkách v Karlově a 

Kopřivné.   

• Konec prosince byl na Ostravsku ve znamení 5. stupně PES. 

V nemocnicích byla vytvořena tzv. „kovidária“ – další lůžka v jiných 

odděleních, např. na neurologii na Fifejdách, s péčí o pacienty pomáhá 

10 vojáků.  Přibylo odběrných míst a zvýšil se počet testovaných, např. 

FNO otestovala za jeden den 1.300 osob. Fungoval objednávací systém, 

ale i tak se tvořily fronty. Hejtman Vondrák vyzval k obezřetnosti. 

 

Říjen  
 

 Právě 1. října, který je vyhlášen Mezinárodním dnem seniorů, 

odstartovala v rámci projektu Ministerstva práce sociálních věcí ČR 

„Senioři v krajích“ kampaň „Děti malují seniorům k svátku“. Dětská 

skupina Školička na farmě 

působí ve Svinově, ale sídlo 

má v Bohumíně, a tak se 

rozhodla potěšit klienty 

Domova Cesmína, 

Charitního domu 

pokojného stáří sv. Františka a Domova Jistoty. Třicet dětí vytvořilo 

přáníčka, která pak byla předána seniorům k jejich svátku.  
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 Na přelomu září a října proběhl z jara odložený „Květinový den“. Na 

jaře proběhla 

pouze elektro-

nická verze sbírky 

na pomoc léčbě 

rakoviny, její 

tradiční podoba 

s prodejem kvítku 

měsíčku lékař-

ského se uskuteč-

nila v náhradním termínu a zajišťoval ji především spolek Pro-fit 12, 

který právě onkologicky nemocné pacienty sdružuje a s nímž tentokrát 

spolupracovali studenti gymnázia.  

Základní příspěvek činí 20 korun, výtěžek byl letos věnován léčbě 

nádoru ledvin a močového měchýře. 

 

 V rámci přípravy voleb do krajských zastupitelstev město proškolilo 172 

členů volebních komisí a v termínu zajistilo roznos volebních listin 20 

politických subjektů, stran a hnutí.  

Volby se konaly v obvyklých volebních 

místnostech, ke změně došlo pouze ve 

Starém Bohumíně, kde se volilo 

v domě U Rytíře, a to v pátek 2. a 

sobotu 3. října.  

V Bohumíně byla volební účast 27,54 % oprávněných voličů, ANO 2011 

zvítězilo s 27,25 % (18,92), druhá byla ČSSD s 22,42 % (33,92), třetí 

piráti s 10,89 % (2,31), dále ODS + TO 09 s 10,72 %, SPD – 10,68 

%, KSČM – 5,66 % (9,16), KDU-ČSL – 4,26 % (4,68), Trikolóra – 

2,28 %, STAN + SZ + NEZ – 1,96 %, VOK (Volba pro kraj) – 0,78 %. 

(V závorce srovnání s minulými volbami.)  
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 Na 8. říjen připadl Památný den sokolstva, připomínaly jej červené 

kokardy v klopách a pietní akty. 

V Bohumíně jsme si tisíce sokolských obětí 

v boji za svobodu, samostatnost a 

demokracii připomněli slavnostním aktem 

před radnicí, kde představitelé města a 

místních sokolských jednot vztyčili vlajky a 

starosta bohumínské jednoty, která právě 

oslavila 100. výročí svého založení, převzal 

peněžitý dar. V Záblatí zástupci župy a 

jednot položili kytici u dřevořezby sokola 

v parčíku naproti sokolovny a na 

hřbitově uctili památku Miloše 

Freitaga, náčelníka záblatské 

jednoty, a Zdeňka Gregora, 

dlouholetého starosty TJ Sokol 

Bohumín a starosty Sokolské župy 

Beskydské Jana Čapka.  

 

 Kuriózní situaci zažili v bohumínském kinosále majitelé permanentek na 

divadelní předplatné z minulé sezóny, jehož 

některá představení se přesunula na podzim. 

Jeden z protagonistů divadelního představení 

Lordi, Filip Rajmont, se těsně před odjezdem 

do Bohumína dověděl o pozitivním výsledku 

testu na koronavirus, a tak dorazili jen Peter 

S. Butko a Martin Hofmann. Jejich snaha 

nezklamat diváky v sále byla obdivuhodná a 

improvizované povídání nejen na téma 

nehrané hry bylo velmi příjemné.  
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 Na konci minulého měsíce vypršel termín, kdy měla firma provádějící 

vnější rekonstrukci 

smuteční síně ve Starém 

Bohumíně odstranit 

závady – praskání 

cementovláknitých 

desek, jejich blednutí a 

vznik skvrn. Město 

fasádu reklamovalo na 

jaře, ovšem k nápravě 

dosud nedošlo, dojde tedy na penále. To už firma platila před dvěma 

lety ve výši 530 tisíc korun za nedodržení termínu stavebních prací.   

 

 Projektový den školní družiny Benešovy ZŠ nesl název „Kniha je můj 

kamarád“. Během něj se 

děti 13. října seznámily 

s knížkami O Mýdlence 

a Léto s permoníkem i 

jejich autorkou, Helenou 

Červenkovou 

z Bohumína.  

 

 Díky Místní akční skupině Bohumínsko dostaly tři stovky žáků 2. tříd 

z Bohumína, Rychvaldu a 

Dolní Lutyně těsně před 

uzavřením škol nařízeným 

vládou v rámci koronavi-

rových opatření knihu Kapřík 

Metlík. Napsal ji spisovatel, 

ilustrátor a rybář Jan 
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Opatřil, MAS ji zajistila díky evropské dotaci v rámci projektu Lepší 

klima pro Bohumínsko II a do škol knihy rozvezli „vodníci“ z agentury 

K3. Loňští prvňáčci to neměli s výukou čtení jednoduché, aktivita „Čte 

celá rodina aneb I v pandemii jsem se stal čtenářem“ má podpořit rozvoj 

čtenářské gramotnosti a také vztah k životnímu prostředí.  

 

 Ve Starém Bohumíně občané sledovali v polovině října stoupající hladinu 

Odry, která stejně jako o kus dál její přítok Olše opět ohrožovala své 

okolí. Vydatné deště plnily koryta řek a vyburcovaly profesionální i 

dobrovolné hasiče. Bylo to 

voda sice jen dvouletá, ale 

i tak budila obavy majitelů 

pozemků a nemovitostí. 

Hladiny kulminovaly 14. 

října, ve Starém 

Bohumíně na 545 cm, ve 

Věřňovicích na 505 cm, 

byl vyhlášen 2. stupeň povodňové aktivity.  Rozvodnily se místní potoky 

– Orlovská stružka, Flakůvka a Lutyňka, hasiči vyráželi čerpat vodu ze 

sklepů a zahrad v Šunychlu, Vrbici a Starém Bohumíně, v Kopytově 

stěhovali i vodou ohrožené včelíny. V Pudlově velká voda upozornila na 

to, jak je nerozumné počínání několika majitelů pozemků, kteří se jich 

nemíní vzdát a tím bojkotují stavbu protipovodňové hráze.  

 

 Stalo se – přišla druhá vlna! Ne obávané velké vody, avšak stejně 

obávané koronavirové epidemie. Po předchozím zlepšení situace a letním 

uvolňování vládních opatření došlo k takovému zhoršení, že počínaje 

datem 14. října musela vláda vyhlásit nouzový stav a opatření velmi 

přísná. Uzavření malých obchodů (otevřeny pouze supemarkety a 

prodejny s nezbytným zbožím), kulturních a sportovních zařízení, 
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restaurací a podobných provozoven, úpravy jízdních řádů autobusů a 

vlaků, změny v úředních hodinách úřadů, omezení služeb, organizační 

změny v poskytování služeb zdravotnických, uzavření škol a zavedení 

distanční on-line výuky. V Bohumíně byla pověřena ZŠ ČSA zajistit 

dohled nad dětmi rodičů pracujících ve zdravotnictví, sociálních 

službách, složkách IZS a městských organizacích, týkalo se dětí do 10 

let. Bohumínské spolky, školy a další organizace měly připravenu na 

podzim i přelom roku spoustu tradičních i nových akcí, jenže kvůli stále 

se zpřísňujícím vládním opatřením byly nakonec zrušeny úplně všechny 

včetně adventních, vánočních i plesové sezony.  

 Ne vždy jde všechno hladce. Na třetí pokus se už konečně přestěhovala 

do svých prostor hlavní bohumínská pošta. Termín se posunul kvůli 

nefungujícímu topení na 26. 10. 

 Ve státní svátek 28. října bylo zrušeno společné slavnostní kladení květin 

představiteli města a zástupci politických subjektů a různých organizací, 

proběhlo skromněji a jednotlivě. Nicméně potěšující byl dopis zaslaný 

starostovi Petru Víchovi generální konzulkou v Ostravě Izabellou 

Wollejko-Chwastowicz, v němž jemu osobně i obyvatelům Bohumína 

blahopřála u příležitosti vzniku samostatného Československa, 

poděkovala za dosavadní spolupráci, která se jistě bude nadále úspěšně 

rozvíjet, a popřála zdraví, úspěchy a spokojenost. (OKO č. 20/2020) 

 

 Už druhou sbírku poezie vydala bohumínská 

básnířka Zuzana Glacová, členka výtvarného 

spolku Bart. Nese název Stony a stonky a 

ilustracemi ji doplnil Vladimír Pustówka, 

předseda Bartu. Její prvotinou byla nedávno 

vydaná sbírka Anonymfa.  
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• Kotelna v Nerudově ulici na sídlišti dosloužila a v roce 2003 ji ve 

sportoviště proměnil soukromý majitel. Provozoval ji do roku 2017, kdy 

ji musel kvůli provozní ztrátě uzavřít. O rok později ji 7,8 mil. odkoupilo 

město ve snaze zachovat její využití. Dostala se do správy společnosti 

Bospor a byla pojmenována jako Bosporka.  Sportovci ji zase mohli začít 

plně využívat po 

nutné rekonstrukci 

interiéru v roce 

2018, k dispozici 

jsou kurty squashový 

a dva badmintonové, 

stolní tenis, cvičební 

sál, herna pro děti a 

od minulého roku 

nová lezecká stěna za 2 mil. korun. V letošním roce během čtyř měsíců 

dostala  Bosporka nový kabát – zateplení obvodových stěn i střechy a 

fasádu barevně ladící s ostatními 

zařízeními ve správě Bosporu, 

opraveny byly chodníky a provedeny 

další práce.                   

Zajímavost: harmonogram prací byl 

uzpůsoben tak, aby nebyli ohroženi 

rorýsi hnízdící ve východní stěně.  

 

• Bohumínští siláci přiváželi z říjnových soutěží medaile a tituly.   

Z Mistrovství ČR ve vzpírání mužů a žen v Praze přivezli stříbro Petr 

Petrov a Petr Sedláček, Jakub Barteček obsadil místo páté, mistrem 

republiky v kategorii do 109 kg se stal Jiří Gasior. V silně obsazených 

kategoriích žen statečně bojovaly i ženy z SKV Bonatrans Bohumín, na 

medaile se jim však dosáhnout nepodařilo a skončily Aneta Žaganová 
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osmá, Veronika Volná šestá a Ester 

Holá na pátém místě. Muži jako 

družstvo postoupili do finále první ligy.  

Na Mistrovství ČR dorostu 

v klasickém silovém trojboji 

naše město reprezentovali 

závodníci z TJ Viktorie Bohumín.  

Denisa Turková získala v kategorii do 63 kg titul mistryně ČR a 

v absolutním pořadí obsadila 4. místo, za klub nastoupil Mikuláš Sikora 

z Třince, který vytvořil v kategorii do 83 kg v mrtvém tahu nový 

národní rekord 267 kg a stal se mistrem republiky ve své kategorii i 

napříč kategoriemi. 

 Vedle prodejny Kauflandu postupně od jara vyrostla hrubá stavba 

nového obchodního centra. V podzimních měsících práce na příjezdové 

komunikaci poněkud zkomplikovaly provoz motoristům i chodcům.  

 

 Zlatou svatbu v říjnu 

oslavili manželé Jozefína a 

František Běhalovi ze 

Skřečoně.  

 

 



144 
 

Listopad  
• 13. zasedání zastupitelstva města Bohumín 9. listopadu:  

Byl schválen záměr odkupu tenisového areálu v parku Petra Bezruče od 

Sokola Bohumín za 

1,5 mil. korun. 

Pozemky město 

vlastní, ale areál 

chátrá a je v zájmu 

potřebná jeho 

revitalizace, aby 

mohl sloužit svému 

účelu.  

 

• Rada města svým rozhodnutím upravila platby za nájem hrobových míst 

ze současných 68 Kč/m2  na 82 Kč/m2 a stanovila poplatek za pronájem 

schránek v plánovaných kolumbáriích ve Starém a Novém Bohumíně na 

350 Kč/rok. To vše 

s účinností od března 

následujícího roku, tzn. 

dala možnost občanům 

uhradit poplatky do té 

doby v původní výši. Na 

starobohumínském 

hřbitově už vznikl základ 

rozptylové loučky.  

• Pro Bohumín a zejména Skřečoň výborná zpráva dorazila poté, co 

proběhla videokonference na téma OBCHVAT SKŘEČONĚ. Jde o 

přeložku silnice I/67, která by měla výrazně odlehčit provozu ve 

Skřečoni, potažmo v Dolní Lutyni a Dětmarovicích, kudy denně projede 
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asi 11.000 vozů včetně těžkých tranzitních kamionů. Soustředěným 

tlakem bohumínské radnice, vedení Moravskoslezského kraje, Havířova a 

poslankyně Andrey 

Babišové se podařilo 

přimět ministerstvo 

dopravy k přehodnocení 

dřívějšího rozhodnutí 

centrální komise a 

pokračovat 

v projektových 

přípravách zmíněného obchvatu. Proces přípravy stavby bude ještě velmi 

zdlouhavý, ale podstatné je, že se díky společnému postupu podařilo 

zamezit definitivnímu ukončení potřebného projektu. Pokud vše půjde 

dobře, za osm let by se mohlo začít stavět.  

 

• Po prázdninové opravě kruhového objezdu u skřečoňského mostu přišel 

na řadu druhý objezd, ten provizorní, vytvořený plastovými barely a 

podle 

tvaru 

nazývaný 

„piškot“ 

nebo 

„šišák“. 

Barely 

dočasně 

zmizely, 

z objezdu se stala běžná křižovatka, ovšem s jednosměrným provozem 

řízeným semafory vždy v polovině komunikace. Oprava povrchu vozovky 

naštěstí netrvala dlouho, jen asi dva týdny.  
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• Krásný dárek k blížícím se 30. narozeninám dostala naše městská policie 

– devítimístnou dodávku 

zn. Toyota s dieselovým 

motorem a šestistupňovou 

manuální převodovkou za 

650 tisíc vybavenou 

signalizační technikou za 

dalších 80 tisíc.  

Může sloužit k evakuaci 

osob, po demontáži poslední řady sedadel k dopravě objemnější 

techniky, větších předmětů, autobotiček, klecí s odchycenými psy apod. 

 

• V době covidové, kdy bylo vládními nařízeními 

z pochopitelných důvodů uzavřeno „kdeco“, 

také výtvarníci hledali, jak se dostat blíže 

k lidem. Ateliér Bart po dohodě se spolkem 

Maryška využil jeho výlohu a proměnil ji 

improvizovanou výkladní skříň bohumínských 

výtvarníků. Počínaje listopadem sem umisťovali 

jednotliví členové Bartu svá díla v proměnlivé 

výstavě nazvané Sklíčka dotyků. První 

vystavující byla Jana Sosnová a po ní Květa 

Návratová. 
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• Městská knihovna, která byla rozhodnutím vlády uzavřena 21. října, 

zahájila 2. listopadu službu pojmenovanou „Knihovnická první pomoc“. 

Registrovaní čtenáři si mohli do knihovny zatelefonovat, domluvit se 

s knihovnicí, jaké konkrétní knihy nebo druh literatury si přejí, nebo si 

nechat zajímavou četbu doporučit. Hygienicky zabalené knihy pak 

pracovníci K3 rozváželi přímo na adresy čtenářů a předávali je 

bezkontaktně. Služba se rozjížděla postupně, začínala na deseti klientech 

denně, postupně spokojených čtenářů výrazně přibývalo.  

Práce na rekonstrukci interiéru knihovny pokročily, a tak její 

zaměstnanci a pracovníci K3 stěhovali vybavení z přízemních prostor 

do 1. patra, pracovali na obnově teen-zóny a dětského oddělení.  

Pracovníci K3 se ovšem i jinak činili a vymýšleli nové formy práce a 

nové projekty.  

Dobré nápady jsou nad zlato!  

Od 6. listopadu začala K3 vysílat prostřednictvím YouTube on-line 

přenosy nazvané Talkshow z kina. Lukáš Szebesta, kmenový pracovník 

agentury K3, ale také ochotnický herec a zpěvák, člen divadelního 

souboru Boban, si začal zvát 

na pódium kina zajímavé 

lidi, kteří bydlí v Bohumíně, 

pocházejí odtud nebo 

k němu mají blízký vztah a 

kteří se svými profesemi 

nebo koníčky nějakým 

způsobem dotýkají kultury a 

umění. Prvními hosty byli 

moderátor Jiří Jekl a modelka Terezie Jastrzembská. Hodinové živé 

přenosy, které bylo možno zhlédnout i dodatečně z archivu, se ujaly, 

měly úspěch a vzrůstající sledovanost. Staly se páteční kulturní tradicí. 

Něco jako Národ sobě – Bohumíňáci sobě?  
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• Na travnaté ploše u křižovatky ulice 

9. května s hlavní třídou vznikne 

malý parčík. Jeho základ – tři 

sakury – za přítomnosti zástupců 

města vysadil spolek Pro-fit 12 díky 

iniciativě Aliance žen s rakovinou 

prsu. V rouškách a s rýči se na akci podíleli žáci Masarykovy ZŠ, kteří se 

stali kmotry zasazených stromků.  

Výsadbě se v listopadu usilovně věnovali i 

profesionální zahradníci. V rámci běžné 

údržby bylo vysazeno 75 stromů. V ulicích 

byly odstraněny uhynulé stromy a 

nahrazeny odolnějšími a svým vzrůstem 

vhodnějšími. Osvědčily se sakury, které se 

používají nejčastěji. V parku byly vysazeny 

původní stromy a ty, které odolávají 

chorobám – habr, olše, dub letní a červený 

nebo jasan. V ulici Jana Palacha nahradily 

odolnější javory na začátku roku vykácené 

chřadnoucí lípy.  

• Talentovaná 12letá bohumínská zpěvačka Anička Giecková, žákyně 

skřečoňské ZŠ a ZUŠ Bohumín, už 

nasbírala několik významných ocenění. 

V deseti letech se stala absolutní vítězkou 

Bohumínské superstar, na jaře vyhrála 

talentovou soutěž v Havířově, pak 

regionální kolo soutěže ve zpěvu lidových 

písní Zpěváček, písně Těšínského Slezska 

úspěšně prezentovala na mezinárodním 

folklórním festivalu ve Strážnici. V době 
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zákazu zpěvu kvůli pandemii se zúčastnila ostravské soutěže 

International Young Talent Festival - nazpívala píseň Anyone od Demi 

Lovato a umístila ji na youtube. Z 85 soutěžících ve věku od 6 do 26 let 

vybrala porota 13 finalistů, tedy i Aničku, která se sama doprovázela na 

klavír. Nakonec svou kategorii vyhrála a jako nadějnou mladší kolegyni 

ji přizvala ke spolupráci na vánočním videoklipu finalistka československé 

superstar Markéta Konvičková. O Aničce ještě uslyšíme.  

 

• Zlatou svatbu oslavili v listopadu 

manželé Drahuše a Tomáš Svobodovi. 

 

 

 

 

Diamantovou svatbu oslavili manželé Žofie a Valentin 

Bialkovi ze Skřečoně.  

 

 

Prosinec  
 

• Nastal advent – mimořádně klidný. Vánoční 

stromy byly v tichosti rozsvíceny, některé z nich 

okamžitě po instalaci výzdoby pracovníky BMS. 

Ale i tak vánoční výzdobu, na kterou město uvolnilo celkem 160 tisíc, 

podpořila společnost ČEZ částkou třiceti tisíc korun. Ve Starém 

Bohumíně nastaly problémy s přesunem prvních dvou vytipovaných 

jehličnanů, nakonec město využilo tentokrát menší, asi 5metrový smrk, 

který by musel být skácen kvůli rekonstrukci červené kolonie v Okružní 

ulici. K3 definitivně zrušila všechny tradiční akce – adventní neděle, 
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Štědrý večer atd. K3 definitivně zrušila všechny tradiční akce – vánoční 

jarmark, adventní neděle, Štědrý večer atd.  

Zvláštní rok, zvláštní Vánoce.   

• Některé spolky měly originální nápady, jak si advent a Vánoce zpestřit. 

Alma mater se obvykle věnuje 

organizování kulturních akcí 

a hledání dárců kostní dřeně. 

V době koronavirové krize 

členky šily roušky a v době 

adventu během osmi 

odpolední přes dvacet členek 

vyrobilo na padesát svátečních dekorací pro covidové oddělení 

bohumínské nemocnice a Krevní centrum v Ostravě.  

V proskleném vstupu do 

salonu Maryška vytvořily ženy 

netypický betlém ze šedesáti 

přioděných plyšových hraček. 

Radost z něj měli všichni 

kolemjdoucí – děti i dospělí.  

Spolek Přátel bohumínské 

historie tradičně pořádá v domě 

U Rytíře vánoční prodejní 

výstavu.  Po počáteční nejistotě 

skutečně mohla proběhnout, 

k vidění byl neprodejný 

keramický betlém vytvořený 

dětmi ze školní družiny 

Masarykovy ZŠ a ke koupi 

spousta rukodělků a domácích 

produktů vhodných jako dekorace nebo dárky k Vánocům. 
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• Bohumínský BOSPOR otevřel aquacentrum, sportování ve vnitřních 

prostorách bylo možné, ovšem s výraznými omezeními.  

• Úbytek nemocných se zastavil na hraně 3. a 4. stupně PES, vláda 

rozhodla, že 4. stupeň nebude zatím zaveden. Medici se vrátili do škol, 

provozní doba restaurací byla stanovena opět do 20.00 hodin, okénka 

nesměla prodávat alkohol. Byla posílena veřejná doprava, aby 

nedocházelo ke kumulaci osob, odloženo zatím bylo rozhodnutí o 

zprovoznění lyžařských vleků a skiareálů.  

 

• Krásného překvapení se dočkaly děti 

z MŠ v Tovární ulici. 10. prosince 

v zahradě jejich školičky zaparkovalo 

krásné auto. Ne ledajaké – dřevěné, na 

pružinách, s lavičkami na korbě. 

Instalovala je firma Lumpino, finančně 

částkou 70.000 korun podpořila Nadace 

ČEZ.  

 

• Na svém 14. zasedání městští zastupitelé 14. 12. jednomyslně schválil 

vyrovnaný rozpočet na rok 2021, který poprvé překročí částku 900 

milionů (konkrétně 926 milionů). Peníze budou směřovat do bydlení, 

zdravotnictví, školství a volnočasových aktivit, dopravy, sociálních služeb 

a zlepšování životního prostředí.  Takřka 243 milionů půjde do investic, 

např. do rekonstrukce červené kolonie 

v Okružní ulici, přípravy lokality Petra 

Cingra k výstavbě rodinných domů, 

výstavby dopravního terminálu u nádraží 

a dalších staveb, budovat se bude také 

lesopark Na Panském a rekreační zóna u 

Vrbického jezera, 18 milionů má jít do 
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provozu Bohumínské městské nemocnice. Rozpočet počítá s evropskými 

dotacemi nebo výhodnými úvěry, ponechává si rezervu přibližně 27 

milionů.  Dále zastupitelstvo mimo jiné schválilo OZV o městské policii, 

vyhlášení veřejné soutěže o nejvhodnější nabídku na koupi 51 kusů akcií 

Bohumínské městské nemocnice a projednalo navrhované změny 

územního plánu. Významným bodem usnesení bylo jednoznačné 

nesouhlasné stanovisko 

s plánovanou trasou vodního 

kanálu Dunaj – Odra – Labe přes 

Bohumín.  

 

• Ve výkladní skříni salonu Maryška 

došlo ke „střídání stráže“ – 

výstavu Sklíčka dotyků doplnila 

svými obrazy Libuše Sáblíková.  

 

 
 

• Třídění odpadů se v Bohumíně docela daří, město bývá každoročně 
velmi dobře hodnoceno ve srovnání s jinými podobně velkými obcemi, 
radnice už má ve sbírce několik keramických popelnic za 2. místo a 
dokonce jednu za vítězství, kterou 
obdržela spolu s finančním darem 50 
tisíc korun v roce 2019. Nyní byl 
spuštěn nový projekt – sběr a třídění 
použitých jedlých olejů a tuků 
z domácností v PET lahvích. Nebude 
nutno vozit je do sběrného dvora, na 
osmi místech v centru i městských 
částech byly instalovány 240litrové 
nádoby k jejich odkládání.  
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• Prostřednictvím už 30 kamer sleduje dění v ulicích i odlehlých místech 
našeho města městská policie. Působí preventivně a usnadňují 
strážníkům jejich 
práci, pomáhají při 
řešení nebezpečných 
situací a trestné 
činnosti. V poslední 
době byly 
nainstalovány tři 
nové kamery, a to 
ve Skřečoni na 
křižovatce ulic 
Mládežnické a 1. máje, další v centru ve vnitrobloku vedle ulice Nádražní 
a třetí uprostřed kruhového objezdu pod železárenským mostem. 
Z nákladů na jejich pořízení 160 tisíc dvě třetiny uhradila evropská 
dotace. 

 

• Město vydalo aktualizovanou 
a rozšířenou příručku „Rady 
pro ty, kdo pečují o své 
blízké“. Obsahuje komplexní 
přehled důležitých rad a 
informací týkajících se 
domácí péče o seniory, 
dlouhodobě nemocné, 
hendikepované a nemohoucí 
členy rodiny. Brožura byla 
umístěna také na webové 
stránky města.   
 

• Radniční „ajťáci“ spustili 6. prosince novou podobu bohumínských 
webovách stránek s atraktivní titulní stránkou s videosmyčkou leteckých 
záběrů městské architektury i přírodních zajímavostí. Došlo už k páté 
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aktualizaci, poslední 
úprava proběhla v roce 
2013. Nedošlo 
k zásadním změnám, 
ale web bude více 
interaktivní, má přes 
110 000 stránek a 
podstránek v 293 
rubrikách ve třech 
jazycích – českém, polském a anglickém. Stránky jsou hojně využívané, 
běžně mají za měsíc asi 75 000 přístupů, ve výjimečných situacích 
(např. povodně) i přes 10 000 návštěv za den. Bohumínská internetová 
prezentace získala v soutěži Zlatý erb už několik ocenění krajských i 
celostátní.  
 

• Městská knihovna v uplynulém roce zaznamenala pokles všech ukazatelů. 
Z pochopitelných důvodů se snížila návštěvnost z 64 tisíc v roce 2019 
na 27,5 tisíce. Mimo koronaviru činnost knihovny ovlivnila rekonstrukce 
hlavní budovy ve Vrchlického 
ulici a působení v provizorních 
podmínkách vedle solné 
jeskyňky, kde provoz probíhal 
asi 3 týdny, pak v důsledku 
opatření vlády jen jako okénko 
nebo základna k rozvozu knih 
na objednávku- tzv. 
knihovnická první pomoc. 
Zrušeny byly všechny kurzy, 
besedy a přednášky, knihovnické lekce pro školy a všechny další akce 
pro děti i dospělé. Počet výpůjček klesl ze 115.550 na 71.845 a snížil 
se také počet registrovaných čtenářů z 2.486 na 2.034 (z toho do 15 
let z 655 na 452).   
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• Agentura K3 respektovala všechna pravidla a nařízení vlády, nicméně 
její pracovníci se snažili pokračovat v možných aktivitách a vymýšleli 
nové. Promítalo se pro menší počty návštěvníků, pak následovaly 
virtuální projekce v rámci 
projektu vasekino.cz, 
tradiční promítání filmů ke 
Dni dětí se odehrávalo 
v šesti představeních pro 
maximálně 94 diváky. 
V letních měsících proběhly 
aspoň některé akce pro 
malý počet účastníků, velké celoměstské byly od října zrušeny úplně, 
pro koncerty a divadelní představení se hledaly náhradní termíny. Ne 
vždy se našly. Obdivuhodným počinem se stal cyklus on-line přenosů 
přes youtube, Talkshow z kina, který odstartoval 6. 11. a Lukáš 
Szebesta si k hodinovému povídání zval jednoho či dva hosty se vztahem 
k Bohumínu z oblasti kultury, umění, společenského života. V křeslech 
na jevišti se do konce roku vystřídali: Jiří Jekl, Terezie Jastrzembská, 
Pavel Novák, Lukáš Kania, Kaczi, Lenka Waclawiecová, Petr Kracik, 
Nikola Cenková, Ota Maňák, Zuzana Glacová, Vladimír Pustówka, Milan 
Kursa a Petr Bielan.  
 

• Stagnoval i Boban. V lednu 
ještě stihl odehrát Babičku 
v trenkách v obci Žabeň, 
v době rozvolnění v klubu 
Starý pivovar v Kroměříži 
hrou Válka vypukne po 
přestávce zahajoval Divadelní 
festival Ludmily Cápkové a 
10. 10. ji odehrál v Krásném 
Poli. Od ledna ochotníci nacvičovali hru Dáma od Maxima, ale pak byly 
zkoušky zastaveny.   
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• Podobně jako kultura fungoval, resp. 

nefungoval během roku sport a další 

volnočasové aktivity. V momentech 

uvolnění se cvičilo, sportovalo, soutěžilo, 

probíhala letní táborová činnost, během 

platnosti pandemických opatření a 

tvrdého lockdownu na podzim lidé 

hledali v rámci možností náhradní 

činnosti. Asi nejvíce byli průběžně 

s ohledem na počasí vytíženi 

hasiči.  

 

• Diamantovou svatbu – 60 
společných let - oslavili 31. 12. 
Marie a Josef Macurovi.   

 

• Ačkoli v minulých letech docházelo k renesanci úředně posvěceného 
svazku a počet sňatků stoupal, kvůli koronavirovým opatřením loni došlo 
ke třetinovému propadu. V roce 2019 se na území Bohumína 
uskutečnilo 143 svateb, v tomto končícím roce jich bylo jen 91. 
Samozřejmě se tak stalo kvůli koronavirové pandemii a s ní spojenými 
vládními opatřeními. Bezprostředně po jejich vyhlášení bylo v sobotu 
21. 3. zrušeno hned pět svatebních obřadů. Šest týdnů se svatby vůbec 
nesměly konat, 
později probíhaly 
s omezeným počtem 
svatebních hostů, 
takže mnozí 
snoubenci svatby rušili 
nebo odkládali. 
S uzavřením 
restaurací a společenských domů neprobíhaly ani svatební oslavy. 
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Počet sňatků v minulých letech: 

 2014 ...   63 obřadů 
 2015 ...   70 obřadů 
 2016 ...   96 obřadů 
 2017 ... 109 obřadů 
 2018 ... 110 obřadů 
 2019 ... 143 obřadů 
 2020 ...   91 obřadů 

• V končícím roce se v Bohumíně narodilo 186 dětí (po předchozím 

poklesu se přibližujeme počtu 200 dětí), 94 holčiček a 92 chlapečků, 

bylo to o 25 dětí více než v roce 2019. Dvakrát se narodila dvojčata, a 

to dokonce v tentýž listopadový den. Nejoblíbenější dívčí jména byla 

Eliška, Sofie a Viktorie, pro chlapce Matyáš (předběhl dlouhodobě 

nejoblíbenějšího Jakuba), pak Tobiáš a Jakub. Objevilo se mnoho 

neobvyklých a exotických jmen, např. Anthony nebo Elizabeth, osm dětí 

dostalo dvě jména. Bohumíňáčci se narodili v okolních porodnicích, ale 

také v Praze, Uherském Hradišti nebo v Českých Budějovicích. 

„Nejúrodnější“ byl květen, kdy se narodilo 22 dětí.  

 

• A Covid-19?  (Čísla světových statistik jsou zaokrouhlená.) 

COVID-19 
                    

SVĚT                        ČR                   BOHUMÍN   

    nakažení zemřelí hospitalizovaní 
zemřelí         
s C-19 nakažení uzdravení zemřelí 

LEDEN 23.1. 578             

ÚNOR 23.3. 378.400 16.500   1       

BŘEZEN 26.3. 529.600 23.700 205 10 1     

  30.3. 777.290 37.140 322 28 3     

DUBEN 30.4. 3.250.000 230.800 273 242 16 5   

KVĚTEN 27.5. 5.682.400 354.900 86 316 27 9   

ČERVEN 29.6. 10.199.800 502.950 69 346 48 15   

ZÁŘÍ 8.9. 27.437.300 894.430 252 450 9 147 5 

  20.9. 30.859.100 958.300 532 528 20 147 5 

  29.9. 33.489.200 1.004.300 998 659 194 148   

ŘÍJEN 28.10. 44.311.670 1.171.290 6562 2985 665 325 6 

maximum 4.11. 47.742.300 1.220.000 8156 4528       

LISTOPAD 20.11. 57.427.360 1.369.800 5995 7323 1110 845 14 

PROSINEC 22.12. 77.801.700 1.713.100 4931 10845 1765 1312 21 



158 
 

EPILOG 
 

 
Měli jsme se zcela skvěle,  
ale jen dva měsíce  
a pak celý zbytek roku  
strádali jsme velice.  
 
Virus přišel z dálné Číny,  
pandemii způsobil,  
celý život narušil nám,  
hospodářství zpustošil. 
 
Koronavirus nás trápil,  
metla lidstva je to,  
jen trochu jsme pookřáli,  
to když bylo léto.  
 
Roušky, Ruce, Rozestupy  
– celoroční heslo;  
ťukec lokty – nový pozdrav,  
oblíbené gesto.  
 
Přeplněné nemocnice,  
testování, vakcinace  
– slovník jsme si vylepšili 
nezvyklými výrazy,  
stali se z nás odborníci  
téhle hnusné nákazy.  
 
Omezení, nařízení,  
ne všichni je vítají  
a v rezortu zdravotnictví  
ministři se střídají.  

 
Pokyny a příkazy,  
kdo se v nich má vyznat?  
Z domu raděj nevycházím,  
musím se vám přiznat.  
 
„V Bohumíně, tam to žije!“ – 
hudba minulosti.  
Bez kvalitní zábavy 
je to někdy k zlosti.  
 
Dříve jsme si užívali 
sportování, kultury,  
teď můžeme běhat v lese  
nebo chodit na túry.  
 
Úředníci na radnici  
pracovali z domu,  
projekty však připravili  
a úvěry k tomu:  
 
parcely pro novostavby 
opravy všech chodníků,  
licitaci volných bytů,  
i údržbu pomníků.  
 
Školy základní a střední 
vyučují distančně,   
rodiče krom toho řeší,  
jak vše zvládnout finančně.  
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Na pivo se nedá zajít, 
hospody jsou zavřené, 
kafe doma uvaříme, 
otevřeme červené. 

 
Je nám smutno po přátelích, 
ještě že jsou mobily, 
jinak bychom se už doma 
definitivně zbláznili. 

 
Mám jedno přání osobní, 
odpusť mi to, čtenáři, 
ať se nám v tom příštím roce 
trochu lépe zadaří.  
 
 
 
 
 
 

HODNĚ ŠTĚSTÍ 

DO NOVÉHO ROKU 2021!   

 

AŤ JE LEPŠÍ  

NEŽ TEN MINULÝ. 
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ZDROJE:  
 

Bohumínské noviny OKO 

Zpravodajství a další pořady TIK 

Webové stránky města Bohumín, příspěvkových organizací 

města, neziskových zájmových organizací  

E-infolinka 

Příspěvky na sociálních sítích – Facebook a další  

Internet  

Denní tisk  

Materiály pro jednání zastupitelstva, zápisy z jednání MZ, 

komisí a výborů  

Propagační materiály K3  

Výroční zprávy města, příspěvkových organizací a dalších 

subjektů působících ve městě  

Fotografie zveřejněné v těchto zdrojích – převážně Pavla 

Čempěla, Jiřího Spáčila, Jana Olborta a dalších, zejména 

bohumínských amatérských fotografů.  
 

 

 

 

 
Zápis do „Kroniky města Bohumína za rok 2020“ schválila rada města 10. 5. 

2021 usnesením číslo 779/53.    


